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 تسهیلات اشتغالزایی پرداخت کرد
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برگزاری دوره آموزشی 
“تشریح مدل تعالی” در شرکت 

توسعه آهن و فولاد گل گهر

سرپرست فرمانداری جیرفت

روستاهای بخش اسماعیلی جیرفت 
بیشترین تنش آبی را تحمل می کنند

شهردار کرمان بیان کرد

آسفالت معابر مناطق محروم شهر
 در دوسال آینده
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سرپرست فرمانداری بم
افزایش ۴۹ درصدی مصرف 

بنزین در شرق استان

۵۰ درصد مدارس 
غیردولتی استان 

فاقد استحکام هستند

سکینه خدیشی-
سرپرسـت فرمانداری 

بم از افزایش ۴۹ درصدی مصرف سـوخت 
بنزین نسـبت به سال گذشـته در شرق این 
اسـتان خبر داد و گفـت: سـهمیه بندی ۳۰ 
لیتر بنزیـن به دلیـل مصرف سـوخت بیش  
از حـد سـهمیه اسـت کـه از سـوی شـرکت 
ملـی نفـت ایـران اجـرا شـده و پیشـنهاد از 
سمت مسـئولان شهرسـتانی نبوده است. 
محمـد برزنگ دربـاره اجرای طرح سـهمیه 
روزانـه ۳۰ لیتـر بنزیـن در شهرسـتان های 
شـرقی اسـتان کرمـان افـزود: اختصـاص 
سـهمیه روزانه ۳۰ لیتـر بنزیـن فقط خاص 
اسـتان کرمـان  شـرقی  شهرسـتان های 
نیسـت و شـهرهای جنوبـی اسـتان کرمـان 

را نیز شـامل شـده اسـت.
شـهردار کرمـان گفـت: قصـد نداریـم مشـکلات شـهر 
را بپوشـانیم؛ بلکـه درتلاشـیم بـا سـرعت و بـه شـکل 

مطلـوب، مشـکلات را حـل کنیـم.
 سـعید شـعرباف، در برنامـۀ تلویزیونـی »صبـح بخیـر کرمان« بـا تبریـک هفته 
دولـت، بـر همـکاری شـهروندان بـرای حـل مشـکلات شـهر تأکیـد کـرد و 
افـزود: از مـردم می خواهیـم کمـک کننـد تـا یـک شـهر زیباتـر، متمدن تـر، 

توسـعه یافته تر و متناسـب بـا نـام سـردار دل هـا بسـازیم.
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رئیس ســازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان: ســیلاب، ترشیدگی و 
عارضه خشکیدگی  خوشه خرما بین ۲۰ تا ۷۰ درصد در سطح ۳۰ هزار 

هکتار از نخیلات منطقه خسارت وارد کرده است

1
2

شـرکت توسـعه آهن و فولاد گل گهر بـه منظور 
سـومین حضور در جایزه تندیـس بلورین تعالی 

سـازمانی طی دو روز اقدام به برگزاری دوره تشـریح مدل تعالی در محل 
شـرکت را نمـوده اسـت.  در همین راسـتا به ۳5 نفـر از پرسـنل منتخب 
سـازمان آمـوزش هـای لازم در قالـب کارگـروه هـای تیمـی ارائـه گردید. 
قابل ذکر است جایزه تعالی سـازمانی، توسط سازمان مدیریت صنعتی 
هـر سـاله برگـزار میشـود کـه هـدف آن ارزیابـی و انـدازه گیـری عملکـرد 

سـازمان هاست.

 سـمیه خدیشـی - فرمانـدار جیرفـت در مراسـم 
افتتاح مخـزن آب روسـتای جنـگل گرگـی توابع 

بخش اسـماعیلی جیرفت گفـت: عمـده پروژه های شهرسـتان جیرفت 
بـا مجمـوع اعتبـار ۴۲۰میلیـارد تومـان در حـوزه آب، جهاد کشـاورزی، 
بنیاد مسـکن و برق رسـانی بوده اسـت. احمد بلندنظر با اشـاره بـه اینکه 
پروژه آبرسـانی بـه روسـتای جنـگل گرگـی حاصـل همـکاری اداره آبفا و 
امـور عشـایری شهرسـتان اسـت افـزود: احـداث مکعبـی در روسـتای 
جنگل گرگـی بـا اعتبـار ۶۰ میلیـارد ریـال مشـکل اهالـی ایـن روسـتا را 

مرتفـع می کنـد.
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۵۰ درصد مدارس غیردولتی استان فاقد استحکام هستند

مصادیق تخلف اشخاص تحت نظارت بانک مرکزی مشخص شدتاسف رضا کیانیان از کمرنگ شدن علوم  انسانی در ایران

مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس استان کرمان با 
بیان اینکه استحکام بنا مدارس خط قرمز ماست گفت: 
متاسفانه ۵۰ درصد مدارس غیردولتی استان فاقد 

استحکام هستند.
رضا هدایتی عصر امروز دوشنبه ۷ شهریور در نشست 
خبری افزود: عمده مشکل ما در استان این موضوع 
است و از بین ۱۲ مشاوری که برای تایید بنا فراخواندیم 
فقط ۲ مشاور راضی به انجام تاییدیه استحکام بنا 
مدارس استان شدند. او در خصوص وضعیت بناهای 
مدارس دولتی استان گفت: ۵ هزار و ۵۰۰ فضای 

آموزشی داریم که ۲۰ درصد آن ها نیاز به بازسازی 
دارند، در کل ۲۱ مدرسه سنگی و ۱۳۰ مدرسه 
کانکسی داریم. هدایتی با اینکه طبق قانون دولت 
موظف به تکمیل مدارسی است که ۳۰ درصد آن 
توسط خیران انجام شده گفت: برای تکمیل مدارس 
خیرساز نیمه تمام حدود ۴۰۰ میلیارد تومان بودجه 
نیاز داریم. او افزود: ۱۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار از سفر 
رییس جمهور به سازمان نوسازی کرمان داده شده 
که ۶۰۰ میلیارد آن برای تکمیل پروژه های نیمه تمام 
است. مدیرکل نوسازی استان کرمان اضافه کرد: این 

میزان اعتبار، سه ساله است و برای امسال ۲۰۰ میلیارد 
آن هزینه می شود.

هدایتی در پاسخ به سوال خبرنگار کرمان نو در خصوص 
ساخت مدرسه اتیسم گفت: تعهدات خیر برای ساخت 
این مدرسه تمام شده و امیدواریم از ماه آینده تکمیل 

این پروژه شروع شود.
او افزود: با توجه با تاکیدات وزیر آموزش و پرورش و 
استاندار کرمان ساخت مدرسه اتیسم در اولویت است 
و امیدواریم این مدرسه برای سال تحصیلی آینده 

آماده شود.

رضا کیانیان که در کنار مباحث هنری، دغدغه مسائل 
اجتماعی و فرهنگی را هم دارد، با انتقاد از کمرنگ 
شدن علوم انسانی در سیستم آموزشی ما تاکید کرد 
که پرسش گری، کار سختی است ولی راه پیشرفت در 

همین است.
به گزارش ایسنا، این بازیگر یکی از مدعوین همایش 
فقر و نابرابری آموزشی بود؛ همایشی که بخشی از آن، 
دوشنبه هفتم شهریور ماه در خانه اندیشمندان علوم 

انسانی برگزار شد.
او در این همایش با بیان اینکه عدالت و برابری بسیار خوب 
است، افزود: چند صد سال است که درباره این موضوع 
می شنویم. مسلما هم که خوب، خوب و بد، بد است، اما 

چگونه و چرا؟
کیانیان یادآوری کرد: هیچ گاه دقت نمی کنیم که 

عدالت چگونه باید اجرا شود و چرا عدالت برپا نمی شود؟ 
درحالی که این همه سال است که همه از خوبی  عدالت 
حرف می زنند و حاضرند ساعت ها درباره آن صحبت 
کنند، اما چرا هر روز بدتر می شویم، این نکته ای است که 

فراموش می کنیم.
او که سال ها پیش پسرش را برای ادامه تحصیل به خارج 
از کشور فرستاده بود، به تشریح تجربه شخصی خودش 
پرداخت و نظام آموزشی داخل را با آنچه در خارج از کشور 

جریان دارد، مقایسه کرد.
کیانیان توضیح داد: پسرم را سال آخر دبیرستان به خارج 
از کشور فرستادم که درس بخواند، خیلی ها نمی توانستند 
برای فرزندان شان این کار را انجام دهند، اما من این کار 
را کردم و خوشحالم. دغدغه مالی هم وجود داشت اما 

فرستادم و مابقی اش هم جور شد.

وی ادامه داد: اولین چیزی که پسرم به من گفت این بود 
که »اینجا که نشسته ام، هر بچه ای هر مزخرفی که از 
معلمش می پرسد، معلم می گوید به به چه سوال خوبی! 
اینجا هیچ بچه ای از اینکه سوال کند، خجالت نمی کشد؛ 
حتی اگر سوال مزخرف بپرسد.« و این چیزی است که ما 

در کشورمان کم داریم؛ اینکه سؤال کنیم.
کیانیان در ادامه خطاب به حاضران که مسئولان پیشین 
آموزش و پرورش بوده اند، به طرح این پرسش پرداخت: 
یک سوال این است که شمای نوعی که در مقام وزارت 
بودی، چرا نشد با وجود تمام افکار زیبایی که داری، 
نتوانستی به اهداف خود برسی؟ قاعدتا می گویند در این 
نظام و با این مسئولان نمی شود، خب پرسش بعدی این 
است که چرا نمی شود؟ چون بلد نیستیم و اصلا اجازه 

نداریم سئوال کنیم.

نمایندگان مجلس ضمن تعیین مصادیق تخلف اشخاص 
تحت نظارت بانک مرکزی، این بانک را بسته به شرایط وقوع 
تخلف، شدت و اهمیت آن، مسئول جریمه این اشخاص 
کردند. به گزارش ایلنا، نمایندگان در جلسه علنی نوبت 
صبح دوشنبه مجلس شورای اسلامی در جریان رسیدگی 
به گزارش شوردوم کمیسیون اقتصادی در مورد طرح 
بانکداری جمهوری اسلامی ایران با ماده ۲۵ این طرح با 
۱۶۱ رأی موافق، ۲ رأی مخالف و ۵ رأی ممتنع از مجموع 

۲۰۱ نماینده حاضر در صحن موافقت کردند.
در جریان بررسی این ماده علیرضا سلیمی در اخطاری با 
استناد به اصل ۱۵۶ قانون اساسی گفت: ورود بانک مرکزی 
برای جریمه تخلفات با این اصل مغایرت قانونی داشته و قوه 
قضائیه باید به آنها رسیدگی کند. نماینده مردم محلات و 
دلیجان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: رسیدگی به 
این تخلفات نیاز به فرآیند قضایی دارد چرا که ممکن است 
شورای نگهبان با آن مخالفت کند. عبدالرضا مصری نایب 
رئیس مجلس شورای اسلامی که ریاست جلسه را برعهده 
داشت، این اخطار را وارد ندانست و عنوان کرد: تخلف با 

جرم متفاوت است و طبق اصل )۳۶( قانون اساسی جریمه 
جرم برعهده قوه قضائیه بوده و جریمه تخلفاتی همچون 
تخلفات راهنمایی و رانندگی و موضوع مدنظر برعهده 
دستگاه متولی بوده و نیازی به ورود قوه قضائیه نیست. 
در ماده ۲۵ این طرح آمده است: ارتکاب موارد زیر توسط 
»اشخاص تحت نظارت« تخلف محسوب شده و بانک 
مرکزی می تواند متخلف را رأساً به ترتیب مذکور در این 
ماده جریمه کند.  مبلغ جریمه بسته به شرائط وقوع تخلف، 
شدت و اهمیت تخلف و میزان همکاری قبلی »شخص 
تحت نظارت« با بانک مرکزی، به تشخیص رئیس کل، 
کاهش می یابد. - در مواردی که »شخص تحت نظارت« در 
ارسال گزارش های مورد درخواست بانک مرکزی تعلل کند: 
به ازای هر روز تأخیر حداکثر ده میلیارد ریال؛ -  در مواردی 
که انجام و ثبت تراکنش  باید از ترتیبات خاصی پیروی کند 
و »شخص تحت نظارت« ترتیبات مزبور را رعایت نکند: به 
ازای هر تراکنش تا مبلغ صد میلیون ریال؛ -  در مواردی که 
»شخص تحت نظارت« موظف به راه اندازی سامانه جدید، 
نسخه گذاری سامانه های موجود و یا افزایش و یا تغییر در 

قابلیت های آن ها شده باشد و تکلیف موردنظر را انجام ندهد: 
به ازای هر روز تأخیر تا مبلغ ده میلیارد ریال؛

تبصره ۱ : احکام مذکور در این ماده مربوط به مواردی 
است که مصوب هیات عالی یا هیأت عامل بانک مرکزی 
بوده و توسط رئیس کل یا یکی از اعضای هیأت عامل 
بانک مرکزی ابلاغ شده باشد.         تبصره ۲ :»اشخاص تحت 
نظارت« که به موجب این ماده مشمول جریمه نقدی شده 
و مستنداتی دال بر عدم تقصیر خود دارند، می توانند به 
دبیرخانه هیأت انتظامی بانک مرکزی مراجعه و مستندات 
خود را تسلیم کنند. هیأت انتظامی موظف است مطابق 
ترتیبات مذکور در ماده )۲۳( به مستندات ارائه شده از سوی 
»شخص تحت نظارت« رسیدگی کند. در صورتی که عدم 
تقصیر وی احراز شود، بانک مرکزی موظف است علاوه بر 
استرداد کل مبالغ برداشت شده از حساب های »شخص 
تحت نظارت«، زیان وارده به وی را نیز مطابق رأی هیأت 
انتظامی جبران کند.         تبصره ۳:    اعمال جریمه های موضوع 
این ماده، نافی سایر موارد تنبیهی اشاره شده در این قانون 

نمی باشد.

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنيد

 
ت 

سای
 وب

    
  

ام 
گر

ستا
این

روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱۴۰۱ مــاه   شــهریور   ۰8 ســه  شــنبه        ۱۳۰۷ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

ارزش »فملی«
 ۸۰هزار میلیارد تومان آب رفت؟

کاهش ارزش سهام فملی در دوره مدیریت رستمی

مدیـر صنـدوق کارآفرینـی امیـد کرمـان گفـت: ایـن صنـدوق از 
ابتـدای سـال جـاری تاکنـون ۱۶۰ میلیـارد تومان تسـهیلات در 
تمام حـوزه هـا پرداخت کـرده که نسـبت به پنج نخسـت سـال 

گذشـته ۲5۰ درصد رشـد داشـته اسـت.
یوسـف پورواجـد ضمـن گرامیداشـت هفته دولـت با اشـاره به 

اینکـه ۱۷۲ میلیـارد تومـان اعتبـار کل تبصـره مـاده ۱۸ اسـت 
و ۱۱ بانـک عامـل اجـرای ایـن طـرح بودنـد افـزود: از ابتـدای 
امسـال تاکنـون توسـط صنـدوق کارآفرینـی امیـد کرمـان ۱۳5 
میلیـارد تومـان تسـهیلات تبصـره مـاده ۱۸ جـذب و پرداخـت 

شـده اسـت.

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی(  آگهی مناقصه 

شماره : 179/الف/6-14۰1 م
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : خدمات پشتیبانی و دبیرخانه شرکت 

آب و فاضلاب استان کرمان )مجتمع ستاد و برخی از شهرستان های استان( به شماره ستاد ایران : 2001005963000235 
را با برآورد 167.238.276.556 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار 8.362.000.000 ریال از محل اعتبارات داخلی با 

حداقل تعداد مناقصه گران: 2 شرکت به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید. 

لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت معتبر در رشته امور خدمات 
عمومی با مجوز از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صلاحیت ایمنی معتبر دارای 

مجوز از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود.
ضمنا بنا بر الزام قانونی، ارائه صورت های مالی حسابرسی شده رسمی تایید شده از 

مراجع ذیصلاح در زمان ارائه پیشنهاد قیمت الزامی می باشد.
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصات تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم   www.setadiran.ir
عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
برنامه زمانی مناقصه :

- مهلت خرید اسناد مناقصه : از روز دوشنبه مورخ 1401.06.07 لغایت دوشنبه 
مورخ : 1401.06.14 

- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه ستاد ساعت 19 روز  پنج شنبه 
مورخ: 1401.06.24

- تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 12:00 روز پنج شنبه 
مورخ : 1401.06.24

 - زمان برگزاری مناقصه : ساعت 09:15 روز یکشنبه مورخ: 1401.06.27 

لازم به ذکر است :
- در جلسه ی گشایش پاکات مناقصه، یک نفر نمایند از هر کدام از شرکت کنندگان 

می تواند حضور داشته باشد.
- ضمانت نامه می تواند به یکی از روش های زیر ارائه شود :

الف : 1- ضمانت نامه بانکی : جهت شرکت در مناقصه، لازم است شرکت کنندگان 
نسبت به ارائه »ضمانت نامه فرایند ارجاع کار« منطبق بر آخرین نسخه آیین نامه تضمین 
معاملات دولتی اقدام نمایند. )بدیهی است ارائه ی هر گونه ضمانت نامه خارج از فرمت 
آئین نامه از جمله ضمانت نامه "شرکت در مناقصه" قابل پذیرش نمی باشد و شرکت 

کننده از ادامه روند مناقصه حذف خواهد شد(.
- ضمانت نامه مربوط به موضوع مناقصه باید به مدت 3 ماه اعتبار داشته باشد و برای 

سه ماه نیز قابل تمدید باشد.
الف- 2 فیش واریزی :

- ارائه فیش واریز وجه نقد به حساب بانکی سپرده حساب زیر :
- مناقصه های داخلی : به حساب بانک ملت به شماره 1860819577 با شناسه واریز 

26574803023164 بنام شرکت آب و فاضلاب کرمان.
آدرس : کرمان – بلوار 22 بهمن- نبش بلوار ساوه، شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- 

دفتر قراردادها و تلفن 03433222282

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

صرفه جویي در مصرف ، اداي دین به نعمت هاي الهي است

ت دوم
نوب

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

آگهی تجدید مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
مناقصه واگذاری امور تهيه، طبخ و توزیع غذای بيمارستان امام حسين)ع(  شهرستان ارزوئيه

شماره مناقصه: 69/28/6/1401دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

امور تهيه،طبخ و توزیع غذای بيمارستان  ارزوئيهموضوع مناقصه

دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 

www.setadiran.ir
ب( پایگاه ملی مناقصات   

    http://iets .mporg.ir
)صرفاً جهت مشاهده(

14.351.032.420 ریالبرآورد یکساله )ریال(

717.551.621 ریالتضمين شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30روز سه شنبه  مورخ 1401/06/15دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
پيشنهادها در سامانه ستاد ایران

تا ساعت 14:30روز یکشنبه  مورخ 1401/06/27

از ساعت 11 روز دو شنبه مورخ 1401/06/28بازگشایی پيشنهادها

ضمناً جلسه توجيهی در ساعت 10 روز دو شنبه   مورخ 1401/06/21 در محل  بيمارستان امام حسين)ع( ارزوئيه  برگزار خواهد شد.

محل تسليم اصل پاکت الف ) تضمين شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

)هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی: 1372541
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سرپرست فرمانداری جیرفت:
روستاهای بخش اسماعيلی 

جيرفت بيشترین تنش آبی را 
تحمل می کنند

سمیه خدیشی - فرماندار جیرفت در مراسم افتتاح مخزن آب روستای 
جنگل گرگی توابع بخش اســماعیلی جیرفت گفت: عمده پروژه های 
شهرستان جیرفت با مجموع اعتبار ۴۲۰میلیارد تومان در حوزه آب، جهاد 
کشاورزی، بنیاد مسکن و برق رسانی بوده است. احمد بلندنظر با اشاره 
به اینکه پروژه آبرسانی به روستای جنگل گرگی حاصل همکاری اداره 
آبفا و امور عشایری شهرستان اســت افزود: احداث مکعبی در روستای 
جنگل گرگی با اعتبار ۶۰ میلیارد ریال مشکل اهالی این روستا را مرتفع 
می کند. بلندنظر اظهار داشت: در شهرستان جیرفت بالاخص در بخش 
اسماعیلی تعداد زیادی از روستاهای این بخش با مشکل تنش آبی روبرو 
هستند، که در جهت رفع این مشکل تلاش زیادی انجام گرفته و در همین 
رابطه اداره آبفا با همکاری قرارگاه خاتم الانبیا پروژه هایی برای برطرف کردن 
این مشکل در دست احداث دارند. او ادامه داد: به دلیل اهمیت مشکل آبی 
این بخش،از هفت پروژه آبرسانی پنج پروژه در بخش اسماعیلی هست که 
انتظار داریم تا پایان سال مالی آینده این پروژه ها به اتمام برسد و مشکل 
مردم برطرف شــود . رییس اداره آب و فاضلاب شهرستان جیرفت در 
مراسم افتتاح و بهره برداری مخزن آبی روستای جنگل گرگی گفت:   این 
پروژه ۲ روستا را فعلا تحت پوشش قرار می دهد و در آینده به این تعداد 
۲ روستا دیگر هم در زیر مجموعه آن قرار می گیرد. اکبر مشایخی افزود: 
بخش اسماعیلی با مشکل آب روبروست به طوری که چاههای آب حفر 
شده در عمق ۲۳۰متر به آب رسیده است. مشایخی با عنوان اینکه برای 
حل مشکل بی آبی مناطق با ضرورت بیشتر در اولویت قرار می گیرد گفت: 
هم اکنون ۴ حلقه چاه در حال احداث هست و این تعداد به ۱۴ چاه تا پایان 
تیر ۱۴۰۲ افزایش می یابد که این تعداد حفر چاه  بخش بلوک و مرکزی را 

تحت پوشش قرار می دهد.

شهرســتان های فهرج و فاریاب ســاختار اداری و نیروی 
انسانی وجود ندارد

گلایه استاندار کرمان از کمبود 
نيرو در شهرهای جدیدالتاسيس

محمد مهدی فداکار داورانی استاندار کرمان در دولت سیزدهم 
اســتاندار می گوید: وقتی شهرســتانی ایجاد می شــود، مجوز 

استخدام باید ضمیمه آن باشد.
اســتاندار کرمــان از کمبــود نیروی انســانی در شــهرهای 
جدیدالتاســیس اســتان گلایه کرد و گفت: در شهرستان های 
فهرج و فاریاب ســاختار اداری و نیروی انســانی وجود ندارد و 
وقتی شهرستان ایجاد می شود، مجوز اســتخدام باید ضمیمه 

آن باشد.
محمدمهدی فداکار در جلسه شورای اداری استان که با حضور 
معاون رییس جمهور برگزار شــد اظهار کرد: ادارات ثبت اسناد 
و آموزش پرورش نیروی انســانی می خواهند و خواهشمندیم 
تکلیف نیروهای جدید اســتخدام شــده از طریــق آزمون هم 
مشــخص شــود. او به وعده ی رییس جمهور در ســفر به شرق 
استان اشاره کرد و گفت: استقرار کامل دســتگاه های اجرایی 
مانند جهاد کشاورزی و بهزیســتی مطالبه مردم بم است و این 
دستگاه ها باید تقویت شــوند. نماینده عالی دولت در استان به 
نبود توازن در پرداخت های بخش دولتــی گفت: امیدواریم در 
دولت در خصوص این موضوع تدبیر شود ضمن اینکه در کشور 
دلیل کارشناسی کم، از قوانین برداشت متفاوت می شود است 
که در اجرا با چالش مواجه می شویم. فداکار چالش های استان 
کرمان  را آب، کشاورزی و توســعه نامتوازن عنوان کرد و افزود: 
کرمان اقتصاد متنوعی دارد و ۳ بخش اصلی، معدن، کشاورزی 
و گردشگری است که در سال های اخیر معدن برجسته شده و 
بخش های دیگر زیر چتر معدن دیده نمی شود و توجه نمی شود.

او افزود: کشــاورزان هر ســال گرفتاری دارند و در تلاشــیم 
کشــاورزان را به الگوی کشت مناســب قانع کنیم و در برخی 
محصولات از جمله کلزا قبل از فصل کشت سرمایه گذاری شود.
فداکار اضافه کرد: خیلی از شهر با چالش آب شرب و کشاورزی 
مواجه هستند، آب کشاورزی در مناطقی به دلیل عمق زیاد چاه 

شور شده و غیر قابل استفاده است.

سیل، عارضه خشکیدگی خوشـه و ترشیدگی میوه  
باعث کاهـش ۴۰ درصـدی حجـم تولید خرمـا در 
شهرهای جنوبی استان کرمان شـده است.علاوه بر 
کاهش تولید محصول، قیمت پایین برخـی از انواع 
خرما موجب شـده تا نخلداران جنوب کرمان امسال 
بـرای فـروش محصولشـان بـا مشـکلات متعددی 
روبه رو باشـند.همه این مشـکلات در نهایت کاهش 
درآمد باغـداران را بـه دنبـال دارد.  اسـتان کرمان با 
بیـش از ۶۰ هـزار هکتـار سـطح زیرکشـت خرما و 
تولیـد افـزون بـر ۵۲۰ هزار تـن محصول بـه عنوان 
یکـی از قطب هـای مهـم تولیـد خرمـای کشـور 
شـناخته می شـود. سـهم شهرسـتان های جنوبی 
ایـن اسـتان ۳۰ هـزار هکتـار سـطح زیـر کشـت با 
۲۲۰ هزار تن محصول اسـت. به گزارش ایرنا، طبق 
بـرآورد کارشناسـان امسـال پیش بینـی محصـول 
بیشـتر و با کیفیـت تـری از نخلسـتان های جنوب 
برآورد شـده بود که بارش باران در فصل تابسـتان و 
عارضه خشکیدگی خوشـه خرما تمامی محاسبات 
و پیش بینی هـا را برهم زد. جاری شـدن سـیلاب و 
شیوع آفت سبب کاهش کیفیت بخشی از محصول 
خرمای جنوب کرمان شـد و از سـوی دیگر افزایش 
نیافتن قیمـت خرمـا در مقایسـه با رشـد هزینه ها 
سـبب نارضایتـی خرمـاداران شـده اسـت. عارضه 
خشکیدگی  خوشه خرما نیز سبب کاهش محصول 
خرما نسبت به سـال گذشـته شـد که مبارزه با این 
آفت نیازمند فعالیت علمی و مدون اسـت. بر اساس 
برآورد کارشناسـان جهـاد کشـاورزی هزینه تولید 
هر کیلـو خرما بیـش از ۲۰ هـزار تومان اسـت و این 
موضوع ارتباط مسـتقیمی با بسـته بندی و کیفیت 
خرما نیز دارد کـه خرمـاداران با رعایت ایـن ۲ اصل 
می توانند زمینـه افزایـش قیمت محصـول خرما را 

فراهـم کنند.
قیمـت روز خرمـا در بـازار جنـوب اسـتان کرمـان 
بـه ازای هـر سـه کیلوگـرم خرمـای کلوتـه )نوعی 
خرمای مرطـوب و پرطرفدار( ۱۷ تـا ۳۰ هزار تومان 
است. همچنین هر کیلوگرم خرمای مضافتی از ۳۲ 
هزار تا ۳۵ هـزار تومـان و ضایعات خرما بـه ازای هر 
کیلو ۲ هزار و ۵۰۰ تا سـه هزار تومـان در بازار خرید 

و فـروش می شـود.
خسارت 300 ميليارد تومانی سيل، طوفان، 

خشکيدگی  خوشه
رئیـس سـازمان جهادکشـاورزی جنـوب کرمـان 
سـیلاب، توفان، عارضه خشکیدگی  خوشـه خرما و 
ترشـیدگی ۳۰۰ میلیارد تومان به نخـل داران هفت 

شهرستان جنوبی استان کرمان خسارت زده است.
احمـد احمدپور به ایرنا گفت: سـیلاب، ترشـیدگی 
و عارضـه خشـکیدگی  خوشـه خرمـا بیـن ۲۰ تـا 
۷۰ درصـد در سـطح ۳۰ هـزار هکتـار از نخیـلات 
ایـن منطقـه خسـارت وارد کـرد. بـه گفتـه رئیس 
سـازمان جهادکشـاورزی جنـوب کرمـان تولیـد 
محصـول خرمـای ایـن منطقـه نسـبت بـه سـال 
گذشـته ۴۰ درصد کاهش یافته اسـت: »بر اسـاس 
برآورد کارشناسـان امسـال انتظار داشـتیم بیش از 
۲۲۰ هزار تن محصول خرما از نخلستان های هفت 
شهرستان جنوبی اسـتان کرمان برداشـت شود اما 
خسارت سـیلاب و عارضه خشکیدگی و ترشیدگی 
سـبب کاهش تولید محصول خرما شـده است.« بر 
اسـاس اعلام احمدپور بیـش از ۷۰ درصـد خرمای 
نخلسـتان های هفـت شهرسـتان جنوبـی اسـتان 

کرمـان در سـردخانه ها ذخیره شـده اسـت.
 صادرات بيش از 50 درصدی

بیش از ۵۰ درصـد خرمای تولید هفت شهرسـتان 
جنوبی استان کرمان هر سـال به کشورهای مقصد 
صـادر می شـود. روسـیه، افغانسـتان، ارمنسـتان، 
چیـن و کشـورهای اروپایـی مهمتریـن مشـتریان 
این محصـول به شـمار می رونـد. به گفتـه نماینده 
تجار افغانسـتان در جنوب کرمـان، خرمای منطقه 
جنوب کرمان توسـط ۳۰ تاجر از کشـور افغانستان 
در حال انجام اسـت. عبدالولی مبیـن زاده بیان کرد: 
از ابتـدای خریـد خرمـا در منطقـه جنـوب کرمان 
تاکنون هـر تاجر افغانسـتانی تاکنـون ۷۰۰ تا 8۰۰ 
تـن خرمـا خریـداری کـرده اسـت. نماینـده تجـار 
افغانسـتان در جنـوب کرمان گفت: امسـال سـیل 
و آفت زیـان بزرگـی به خرمـاداران منطقـه جنوب 
کرمـان وارد کرد و کیفیـت خرمای امسـال منطقه 
جنـوب کرمان نسـبت بـه مدت مشـابه سـال قبل 

کاهـش یافته اسـت. 
چالش قيمت گذاری

همچنـان زنجیـره اقتصـاد خرمـا از تولیـد تـا 
بسـته بندی و فـروش دارای مشـکلاتی اسـت که از 
گذشـته بیش و کم وجـود داشـته اسـت. مدیرکل 
جهـاد کشـاورزی جنـوب اسـتان کرمـان نظـام 
قیمت گذاری را مهمترین مشکل کشاورزان منطقه 
می دانـد اما بـه جـز نفروختـن محصول بـه قیمت 
پایین راه حـل دیگری نـدارد. او بـا بیان اینکـه بازار 
نوسـانات زیـادی دارد تصریـح کرد: »قیمـت خرما 
از ۱۵ هـزار تومـان در ارقـام زودرس در اواخر خرداد 
ماه شامل رقم آلمهتری شروع شـد و اینک ۳۵ هزار 
تومـان برای یـک کیلـو خرمـای مضافتـی  در حال 
فروش اسـت.« به گفته احمدپور در ادامه به حمل و 

نقل محصول خرما از باغ تا بازار اشـاره کـرد و گفت: 
»خرما داران نسـبت به نرخ هزینه حمل و نقل از باغ 
تا بازار یا سـردخانه ها ناراضی هسـتند. افزایش نرخ 
هزینه حمل و نقل سـبب افزایش هزینـه تولید و در 

نتیجـه نارضایتی خرماداران شـده اسـت.«
دست دلالان را کوتاه کنيد

محمـود صالحی نخلـدار فعـال در پنج شهرسـتان 
جنوبـی اسـتان کرمـان امـا بـر ایـن نظر اسـت که 
دولت باید »دسـت واسـطه ها را قطع کند« تا سـود 
بیشتری به کشاورزان برسـد. »هزینه های برداشت 
خرما هـر سـال افزایـش پیـدا می کند ولـی قیمت 
خرما به نسـبت هزینه هـا افزایش نمی یابـد. دلالان 
محصـول خرمـای کشـاورزان را بـا قیمـت پاییـن 
خریـداری و در سـردخانه ها ذخیره می کننـد تا در 
ما ه هـای دی، بهمن، اسـفند و حداکثر تـا فروردین 
ماه قبل از مـاه رمضان بـا قیمت بالایی بفروشـند.«

به گفتـه مدیـر باغبانـی سـازمان جهاد کشـاورزی 
جنوب کرمـان هزینه تولیـد هر کیلو خرمـا را بیش 
از ۲۰ هـزار تومان عنـوان کـرد و یکـی از بزرگترین 
مشـکلات بـازار فـروش و قیمـت محصـول خرمـا 
را بسـته بندی محصـول بـدون برنـد و نـام تجاری 
منطقه برشـمرد. صادق حسـین زاده  با بیـان اینکه 
بسـته بندی های خرمـا در منطقـه جنـوب کرمان 
عمدتـا متفـاوت در وزن های مختلـف و بـدون نام و 
نشـان منطقه اسـت گفت: اگـر تعاونی نخـل کاران 
بـرای حل ایـن مشـکل در ابتدای برداشـت، بسـته 
بنـدی هـای یـک شـکل بـا برنـد منطقـه بیـن 
تولیدکنندگان خرما توزیع کند، فـروش و صادرات 
محصول خرمـا آسـان تر و با قیمت بالاتـری صورت 

می گیـرد.
قيمت خرما تابع عرضه و تقاضاست

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد و عضو کمیسـیون 
کشـاورزی مجلـس شـورای اسـلامی امـا بـا بیـان 
اینکـه قیمـت خرمـا تابـع عرضـه و تقاضاسـت، 

گفت: بسـته بندی در سـطوح یـک، دو و سـه و نوع 
بسـته بندی در قیمـت خرمـا تاثیرگـذار اسـت.

ذبیح الـه اعظمی بـه آخریـن وضعیـت قیمت های 
خرمـا در جنوب کرمان اشـاره کـرد و افـزود: قیمت 
واقعـی خرمـا از ماه هـای آینده مشـخص می شـود 
و باغـداران ایـن موضـوع را مدنظـر قـرار دهنـد اما 
فعلا خرما بـه صـورت تقریبـی از کیلویـی ۲۰ هزار 
تومان )فله و بـدون بسـته بندی( تا ۴۵ هـزار تومان 
در حـال خریـد و فـروش اسـت. او بـا بیـان اینکـه 
قیمـت خرمـا معمـولاً در پایـان شـهریور و مهرماه 
مشـخص می شـود، قیمت هـای فعلـی بـازار خرما 
را کاذب دانسـت و عنوان کرد: خرمـاداران محصول 
درجـه یـک خـود را در سـردخانه ها نگـه می دارند 
تا بـا قیمت مناسـب بـه فـروش برسـانند. ذبیح الله 
اعظمی، عضو کمیسیون کشاورزی مجلس: قیمت 
واقعی خرمـا از ماه های آینده مشـخص می شـود و 
باغداران ایـن موضوع را مدنظـر قرار دهنـد اما فعلا 
خرما بـه صورت تقریبـی از کیلویی ۲۰ هـزار تومان 
)فله و بدون بسـته بندی( تا ۴۵ هزار تومـان در حال 
خریـد و فـروش اسـت بـه گفتـه اعظمـی خرمای 
مضافتی، کلوته و مرداسـنگ به دلیل کیفیت و بازار 
فروش مناسـب نیـازی بـه خریـد حمایتـی دولت 
ندارد. او در عیـن حال از ایجـاد میز خرمـا در وزارت 
صمت طـی هفته آینـده خبـر داد و گفـت: این میز 
در معاونت توسـعه و تجـارت وزارت صنعت، معدن  
و تجارت دایر می شـود. عضو کمیسـیون کشاورزی 
مجلس شـورای اسـلامی همچنین از ایجاد دو میز 
خرما توسط مجلس شورای اسـلامی و وزارت جهاد 
کشـاورزی خبر داد و گفت: »برگـزاری این میزهای 
خرما نقش مهمـی در بهبود وضعیـت قیمت خرما 
دارد.« مسـایل زنجیره خرما یک روزه شکل نگرفته 
که یک روزه با دسـتور دولت یا مداخله مجلس حل 
و فصل شود. از همین رو باید سرنوشـت این وعده ها 

را چنـد مـاه دیگر بررسـی کرد.

سکینه خدیشی / سرپرست فرمانداری بم از افزایش ۴۹ 
درصدی مصرف سوخت بنزین نسبت به سال گذشته 
در شرق این استان خبر داد و گفت: سهمیه بندی ۳۰ 
لیتر بنزین به دلیل مصرف سوخت بیش  از حد سهمیه 
است که از سوی شرکت ملی نفت ایران اجرا شده و 
پیشنهاد از سمت مسئولان شهرستانی نبوده است.  
محمد برزنگ درباره اجرای طرح سهمیه روزانه ۳۰ 
لیتر بنزین در شهرستان های شرقی استان کرمان 
افزود: اختصاص سهمیه روزانه ۳۰ لیتر بنزین فقط 
خاص شهرستان های شرقی استان کرمان نیست و 
شهرهای جنوبی استان کرمان را نیز شامل شده است.

او می گویــد به دلیل مصرف بیش از حــد بنزین در 
جنوب شــرق ایران، شــرکت ملی نفــت از طریق 
سیستم های هوشــمند جلوی استفاده بیش از حد 

بنزین را گرفته است.
 توزیع سوخت بنزین ضعف ساختاری دارد

او اظهار داشــت: در بحث توزیع بنزین با یکســری 
ضعف های ساختاری نیز مواجه هستیم لذا مشکل 
باید به صورت اساسی حل شود. سرپرست فرمانداری 

بم ادامه  داد: کج سلیقگی شــرکت ملی نفت نیز در 
این موضوع مشاهده شد و باید نهادهای نظارتی این 
موضوع را بررسی کنند. به گفته او شرکت نفت بم و 
مدیرعامل شرکت نفت استان کرمان باید به ما درباره 
این سهمیه بندی اطلاع می دادند که پیگیری لازم را 
انجام دهیم تا دچار اختلال در توزیع سوخت بنزین 
نشــویم. برزنگ توضیح داد: در حالی که جایگاه دار 
پول بنزین را پرداخت و بنزیــن خریداری کرده بود 
اما شرکت ملی نفت ایران جلوی تحویل سوخت را 
گرفت و به همین دلیل چند روز در سطح شهرستان 
بم دچار اختلال توزیع سوخت شدیم . او گفت: با وجود 
اینکه سوخت به صورت روزانه برای جایگاه های عرضه 
سوخت تامین می شد اما جوابگوی تقاضای مردم نبود.

 شرکت تعمير قطعات 
جایگاه سوخت انحصاری است

او همچنین به انحصاری بودن شرکت تعمیرات برخی 
قطعات جایگاه های سوخت نیز اشــاره و بیان کرد: 
چرا باید شرکت انحصاری تعمیرات برخی قطعات 
جایگاه های سوخت فقط در تهران باشد و در استان 

کرمان یا سطح شهرستان این شرکت وجود نداشته 
باشد. سرپرست فرمانداری بم تاکید کرد: یکی از دلایل 
اختلال در توزیع سوخت، نقص فنی برخی نازل های 

جایگاه سوخت بود.
اولویت پروژه های هفته دولت، اشتغال زایی 

و سرمایه گذاری است
برزنگ در ادامه ضمن اشــاره بــه پروژه های هفته 
دولت عنوان کرد: اولویت در پروژه های هفته دولت، 
اشتغال زایی و ســرمایه گذاری است به طوری که در 
پروژه های این هفته برای ۳۰۰ نفر به صورت مستقیم 
اشتغال زایی ایجاد شده است. او افزود: در هفته دولت 
۷۰ پروژه در زمینه های مختلف از جمله صنعت، آب، 
برق،کشاورزی و عمران در دو بخش دولتی و خصوصی 
با اعتباری بالغ بر ۱۹۷ میلیارد تومان افتتاح می شود. 
به گفته او پروژه های بخش خصوصی که در منطقه 
ویژه اقتصادی ارگ جدید واقع شده اند نیز با اعتبار 
۹ میلیون و 8۷۰ هزار یورو افتتاح خواهند شد. او بیان  
کرد: یکسری از پروژه ها به صورت نمادین در این هفته 
با حضور مسئولان استانی افتتاح می شود. سرپرست 

فرمانداری بم به آســفالت دهیاری ها با وسعت ۱۳۷ 
هزار متر مربع در روستاها و یکصد هزار مترمربع نیز 
حجم آسفالت در شهر بم اشاره کرد. او ادامه  داد: راه 
اندازی کارگاه تولید فوم آرمان موتور، بســته بندی 
خرما، ذخیره سازی و بسته بندی مواد در جنب ارگ 
جدید، مرکز بهداشت و پروژه های آب و فاضلاب نیز از 
ماه پروژه هایی هستند که به صورت نمادین افتتاح می 
شوند. برزنگ تاکید کرد: تمام موانع باید از جلوی پای 
سرمایه گذاران برداشته شود و آن ها نیز موظفند تمام 
استانداردهای لازم را رعایت کنند. او خاطرنشان کرد: 
دوره و مدت مسئولیت مهم نیست بلکه آنچه اهمیت 
دارد کیفیت مسئولیت است همانطور که شهیدان 
رجایی و باهنر با وجود مدت کوتاه مسئولیتشــان، 

پرافتخار بودند.
 مصوبه فرمانداری ویژه بم پيگيری می شود

برزنگ در ادامه دربــاره فرمانداری ویــژه بم که در 
ســال های قبل مصوب شــده بود توضیح داد: برای 
فرمانداری ویژه شرایط خاص مانند وسعت و جمعیت 
در نظر گرفته می شــود که باید در همان ســال ها 
مسئولین این موضوع را پیگیری می کردند. او گفت: 
این موضوع را پیگیری خواهیم کــرد و اگر مصوبه 
فرمانداری ویژه به هیات دولت رفته باشد آن را حتما 

بررسی و پیگیری خواهیم کرد.

قصه پرغصه نخل داران جنوب کرمان
رئيس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان: سيلاب، ترشيدگی و عارضه خشکيدگی  خوشه خرما بين 20 تا 70 درصد 

در سطح 30 هزار هکتار از نخيلات منطقه خسارت وارد کرده است

سرپرست فرمانداری بم
افزایش 49 درصدی مصرف بنزین در شرق استان

گزارش
پیام ما

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کرمان مدعی شد
یک سوم اشتغال تعهد ابلاغی، 

محقق شد
مدیر کل اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کرمان می گوید: در حالی 
که مطابق قانون بایستی یک چهارم اقتصاد کشور مربوط به بخش تعاون 
باشد، این رقم در کشور بین ۵ تا ۷ درصد و کرمان حتی از متوسط کشور 
پایین تر بوده و بین ۵ تا ۶ درصد است.  مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی 
استان کرمان مدعی است به دلیل صنایع خصولتی استان هر قدر تعاونی 
در استان کرمان تشکیل شود باز سهم تعاونی ها در اقتصاد استان چندان 
بالا نخواهد رفت. محمدرضا مصباح، با بیان اینکه جریان هدفمندی حوزه 
تعاون را در افکار عمومی تخریب کرده است، گفت: اگر در حوزه مسکن 
حوزه تعاون ورود نمی کرد نه طرح مسکن مهر با ۳ میلیون مسکن و نه طرح 
ملی مسکن انجام می شد . او مدعی است که بالغ بر ۹۰ درصد تعاونی ها 
بدون مشکل مسکن را ساخته و تحویل دادند.  به گفته مصباح در استان 
مجموعا ۵هزار و ۳۷۹ شرکت تعاونی فعال وجود دارد که بالغ بر ۶۳هزار و 
۷۰۱ شغل ایجاد کرده است. او بیشترین تعداد تعاونی را در حوزه کشاورزی 
اعلام کرد و گفت: سال گذشته بالغ بر ۷۲ میلیون دلار صادرات در حوزه 
کشاورزی انجام شده که بیشتر آن مربوط به محصول پسته است. به گفته 
مصباح بیشترین تعداد تعاونی در سطح شهرستان ها مربوط به کرمان و بعد 
از آن جیرفت و بافت است. به گفته او استان مکلف شده تا پایان سال بالغ بر 
۶۰ هزار فرصت شغلی ایجاد کند اما عملکرد استان طی ۵ ماه ابتدای سال 
صرفا ۲۰ هزار فرصت شغلی بوده است. مصباح، در خصوص عقب افتادگی 
اشتغال استان می گوید: سال گذشته نیز بیش از ۷۵ درصد اشتغال ایجاد 
شده در نیمه دوم سال اتفاق افتاده است. به گفته او قریب به ۱۲ هزار فرصت 
شغلی امسال بر عهده سازمان صنعت، معدن و تجارت است که این سازمان 

وعده ایجاد این اشتغال را در نیمه دوم سال داده است.
نيمی از مقرری بگيران بيکاری از معدن آسمينون

 او می گوید رشد ۵۷ درصدی افزایش حقوق کارگری تاثیری در تعدیل 
نیرو نداشته است. مصباح بیان کرد تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری 
نسبت به سال قبل کاهش داشته و بالغ بر نیمی از این افراد نیز مربوط به 
معدن آسمینون منوجان هستند. به گفته او تعداد افرادی که در استان 
بیمه بیکاری می کردند بالغ بر ۲ هزار و ۱۰۰ نفر اســت که بیش از هزار 

نفرشان مربوط به معدن آسمینون منوجان است.

رئیس سازمان استخدامی کشور در خصوص تعیین 
تکلیف نیرو های حجمی، شرکتی و قراردادی گفت: 
این طرح در کمیسیون اجتماعی مجلس در حال 
پیگیری است. معاون رئیس جمهور در بدو ورود به کرمان با حضور 
در گلزار شهدای این شهر به مقام شامخ شهیدان و سردار حاج قاسم 
سلیمانی ادای احترام کرد. میثم لطیفی در خصوص تعیین تکلیف 
نیرو های حجمی، شرکتی و قراردادی گفت: این طرح در کمیسیون 
اجتماعی مجلس در حال پیگیری است، اما به دلیل پیچیدگی و 
گستردگی که طرح دارد، باید کارشناسی شود تا درمورد تدوین و 

تصویب آن دقت بیشتری صورت گیرد.
او با اشاره به اینکه برداشت ما این است که ظرفیت های قانونی فعلی 
پاسخگوی حل بسیاری از مشکلات است، افزود: اگر ظرفیت های 
مغفول به خوبی استفاده شوند، بخش عمده ای از مشکلات حل 
می شود. معاون رئیس جمهور بیان کرد: از نکات ابهام موضوع بسته 
به نوع تعریف از نیروی شرکتی و تعامل آن ها با دستگاه های اجرایی 
و تعداد نیروهاست که دایره شمول و تعدادشان متفاوت خواهد بود و 
برآورد می شود بین ۴۰۰ هزار تا یک میلیون نفر تعداد این نیروهاست 

که آمار دقیقی وجود ندارد و همین مسئله باعث تامل ما می شود.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور اظهار کرد: برای ما مهم است 
که فارغ از نوع رابطه استخدامی، عدالت در پرداخت این نیرو ها انجام 
شود و شرکت هایی که قرارداد دارند قانون کار را در پرداخت ها رعایت 
کنند. لطیفی با بیان اینکه مسئله بهره وری و ارزیابی عملکرد برای ما 
مهم است که هر تصمیمی در مجلس و دولت می گیریم لحاظ شود، 
افزود: در دولت معطل مصوبه نیستیم و سعی مان بر این است عدالت 
پرداخت و امنیت شغلی نیرو ها مدنظر باشد و وزارت کار موظف بر 
نظارت شرکت های تامین کننده نیروی انسانی است. معاون رئیس 
جمهور در ادامه برنامه های سفر یک روزه خود به کرمان مدرسه 

خیرساز مجید مقدم را در شهرک سیدی کرمان افتتاح کرد.
همزمان با این مراسم ۶۴ پروژه اداره کل نوسازی مدارس استان 
کرمان به مناسبت هفته دولت با اعتبار ۵۷8 هزار میلیون ریال 

افتتاح و کلنگ زنی شد

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان گفت: این صندوق از ابتدای 
سال جاری تاکنون ۱۶۰ میلیارد تومان تسهیلات در تمام حوزه ها 
پرداخت کرده که نسبت به پنج نخست سال گذشته ۲۵۰ درصد 
رشد داشته است. یوسف پورواجد ضمن گرامیداشت هفته دولت با 
اشاره به اینکه ۱۷۲ میلیارد تومان اعتبار کل تبصره ماده ۱8 است 
و ۱۱ بانک عامل اجرای این طرح بودند افزود: از ابتدای امسال 
تاکنون توسط صندوق کارآفرینی امید کرمان ۱۳۵ میلیارد تومان 
تسهیلات تبصره ماده ۱8 جذب و پرداخت شده است.  او ادامه داد: 
تسهیلات تبصره ماده ۱8 در قالب تفاهمنامه با سازمان های جهاد 
کشاورزی شمال و جنوب، اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
اداره کل بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی )ره(، اداره کل میراث 
فرهنگی )معاونت صنایع دستی( و پارک فناوری استان کرمان به 
۷۳۰ طرح اشتغالزایی پرداخت شده که برای بیش از یکهزار نفر 
اشتغالزایی شده است.  او ادامه داد: این پرداختی در حوزه های 
خدمات، صنایع دستی، کشاورزی، صنعت، ورزشی و تولیدی بوده 
است.  مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان با اشاره به تسهیلات 
در حوزه روستایی و عشایری تصریح کرد: در حوزه تسهیلات 
روستایی صندوق کارآفرینی امید کرمان از ۲۵۵ میلیارد تومان 
منابع تخصیص داده شده ۱۶۵ میلیارد تومان در حوزه خدمات، 
کشاورزی، دامداری و صنعتی پرداخت شده است.  او با اشاره به 
اینکه تاکنون ۶۵ درصد منابع در حوزه تسهیلات روستایی صندوق  
کارآفرینی امید کرمان جذب شده است و ۹۰ میلیارد تومان از منابع 
مانده است گفت: متقاضیانی که از طریق سامانه کارا و سازمان 
های تابعه معرفی شود می تواند از این تسهیلات با کارمزد ۶ درصد 

تسهیلات دریافت کنند. 
مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان از ایجاد اشتغال برای ۲ هزار 
و ۲۰۰ نفر از طریق تسهیلات روستایی صندوق کارآفرینی امید 
کرمان طی سال جاری خبر داد و گفت: بیشترین میزان پرداختی 
تسهیلات روستایی در رودبار جنوب، بافت و ارزوئیه بوده است.  
پورواجد با اشاره به تشکیل میز خدمت در سفر ریاست جمهوری و 
پاسخگویی به درخواست های مردم خاطرنشان کرد: در طی ۲ روز 
سفر ریاست جمهوری ۷۰۰ درخواست مردمی در سامانه ۱۱۱ 
ثبت شده که این درخواست ها تا پایان شهریور تعیین تکلیف و 

پرداخت می شود. 
او از افتتاح هفت طرح اشتغالزایی به مبلغ چهار میلیارد تومان در 
حوزه های کشاورزی، گلخانه، دامداری، تولید پوشاک و بومگردی 

در استان کرمان خبر داد.

معاونت بهبــود تولیــدات دامی جهاد 
کشاورزی گفت: با اینکه دولت به مردم 
یارانه مواد پروتئینی و دامی داده اســت 
اما ظاهرا مردم ایــن یارانه را خرج موارد 
دیگری کردند و در خرید مواد پروتئینی 

مصرف نکردند.
 اسماعیلی معاون بهبود تولیدات دامی 
جهاد کشاورزی استان در رابطه با کاهش 
مصرف مواد پروتئینی توسط مردم گفت: 

کاهش مصرف از ســوی مردم نگران کننده اســت هم بخاطر سلامتی و هم بخاطر 
مجموعه های تولیدی استان.

او افزود:»مجموعه های بزرگی در بخش تولید گوشت مرغ تخم مرغ و شیر در استان 
تاسیس شدند و با کمبود مصرف این مجموعه ها دچار مشکل می شوند.«

او در خصوص تنظیم قیمت دام و نهاده های دامی نیز گفت:» در رابطه با اصلاح قیمت 
دام و تامین نهاده ها برنامه ریزی هایی انجام شد این طرح با کمترین تنش در استان 
برگزار شده اســت. در رابطه با تامین نهاده ها خوشبختانه مشکلات تولید کننده ها 
برطرف شــده و کمترین فشار به بخش تولید وارد شــده و قیمت کم کم به جایگاه 

واقعی اش رسیده است.«
معاون بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان در خصوص تولید مازاد بر مصرف 
مرغ در استان گفت:» حدود ۲ هزار تن مرغ مازاد تولید شده در استان جمع آوری 
شده که حدود هزار تن توسط دولت خریداری شده و مابقی توسط خود تولید کننده 

جمع آوری شده است.«

همزمان با گرامیداشــت هفته دولت مدیرعامل 
شــرکت شــهرک های صنعتــی کرمــان در 
شهرک های صنعتی شماره یک، دو و سه کرمان 

حضور یافت.
 حســین میجانی ضمن گرامیداشت هفته دولت 
و با حضور در شــهرک های صنعتی اعلام کرد: با 
توجه به اهمیت زیرساخت های صنعتی ، شهرک 
صنعتی شــماره ۱ کرمان در زمینی به مساحت 
۱۲۰هکتار است که ۱۰۰ هکتار آن زیرساخت ها 

بطور کامل انجام شده است و از ۲۰ هکتار باقی مانده ۶۰ درصد آن زیرساخت بطور کامل 
انجام شده و برای ۴۰ درصد باقیمانده، راه دسترسی و انتقال آب انجام شده و پروژه برق 

در سامانه ستاد برای انتخاب پیمانکار گذاشته شده است. 
او افزود: شهرک صنعتی شماره ۲ کرمان نیز فاز اول ۳۵۰ هکتار است که زیرساخت های 
آن بطور کامل انجام شده است و فاز توســعه نیز در زمینی به مســاحت ۱۷۰ هکتار در 
حال احداث است که راه دسترســی و معابر آن ایجاد شده است، در خصوص انتقال آب و 
انجام پروژه برق وبا مساعدت شــرکت برق منطقه ای کرمان نیز، هزینه ها برآورد شده و 
در سامانه ستاد منتظر انتخاب پیمانکار هستیم در شــهرک صنعتی شماره ۳ کرمان نیز 

زیرساخت ها بطور کامل انجام شده است .
میجانی در پایان اعلام کرد: پیگیری های لازم برای ایجاد ۵ شهرک تخصصی خورشیدی 
در استان انجام شده و به زودی با مساعدت دستگاههای ذی ربط به بهره برداری خواهند 
رسید. حضور میدانی مدیر عامل شرکت شــهرک های صنعتی کرمان با همراهی معاونین 

در شهرک ها و نواحی صنعتی این استان تا پایان هفته ادامه خواهد داشت.

تردد ســاکنان ۲۳ روستای 
دهستان علی آباد چاهدگال 

فهرج، آسان شد.
با حضــور معــاون عمرانی 
اســتاندار پروژه بهســازی و 
آســفالت محور یوسف آباد 
- چاهدگال بــه بهره برداری 

رسید.
 آیت اللهی موســوی معاون 

عمرانی استاندار کرمان در این مراسم گفت: در سفر رئیس جمهور به استان 
کرمان اعتبار بسیار خوبی برای راه های روستایی در نظر گرفته شده است.
او از رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان فهرج خواست 
تا در استان پیگیر تخصیص اعتبارات برای راه های روستایی بخش نگین 

کویر فهرج باشد.
او افزود: مســئولیت عدم تخصیص اعتبارات در این زمینه بر عهده اداره 

راهداری و حمل و نقل جاده ای فهرج است.
امین رکن آبادی مسئول اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای فهرج  هم 
گفت: این محور بطول ۳ کیلومتر و با اعتباری بالغ بر ۴ میلیارد تومان به 

بهره برداری رسید.
او  تصریح کرد: با بهره برداری از این طرح رفــت و آمد ۲۳ پارچه آبادی 
دهستان چاهدگال آسان شد و از مزایای این طرح افزون بر ۱۵ هزار نفر 

بهره مند شدند.

معاونت بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان کرمان:
مردم یارانه را صرف خرید 

مواد پروتئينی نکردند

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی کرمان:

پنج شهرک تخصصی خورشيدی
 در استان ایجاد می شود

خروج 23 روستای فهرج از بن بست

تکليف نيرو های حجمی، شرکتی و 
قراردادی روی ميز بهارستان

صندوق کارآفرینی اميد کرمان 
160 ميليارد تومان تسهيلات 

اشتغالزایی پرداخت کرد

خبر

خبر

ما 
ام 

 پی
س: 

عک

کاغذ استان



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1307
3سه شنبه  08   شهریور ماه 1401

گزارش عملکرد بانک ها در سال 1400 نشان داد

 6 درصد از تسهیلات سال 14۰۰ صرف کشاورزی شد
طی سال 1400 فقط 6 درصد از تسهيلات پرداختی بانک ها برای بخش کشاورزی بوده است که بيش از 51 درصد تسهيلات بخش کشاورزی را تنها بانک کشاورزی 

پرداخت کرده و اگر تسهيلات بانک های ملت و تجارت را نيز به این رقم اضافه کنيم، حدود 79درصد از تسهيلات بخش کشاورزی را تنها این 3 بانک پرداختند.

خبرخبر

سخنگوی گمرک گفت: از زمان استقرار دولت 
ســیزدهم در مدت یکســال، میزان تجارت 
خارجی غیر نفتی کشــور با ۱۶۱ میلیون تن 

رشد به ۱۰۹ میلیارد دلار رسید.
به گزارش خبرگزاری فارس، ســید روح الله 
لطیفی، سخنگوی گمرک، در تشریح تجارت 
یکساله دولت سیزدهم اظهار داشت: از ابتدای 
استقرار دولت سیزدهم در شهریور  سال ۱۴۰۰ 
تا پایان مرداد سال جاری ۱۶۱ میلیون و ۶۴ 
هزار تــن کالا به ارزش ۱۰8میلیــارد و 8۶8 
میلیون دلار، بین ایران و سایر کشورها تبادل 
شد که این میزان نســبت به مدت مشابه در 
دولت گذشته از لحاظ وزنی ۳ درصد و از لحاظ 

ارزش ۳۰ درصد با رشد همراه بوده است.
وی افزود: ســهم صادرات کالاهای ایرانی  در 
دولت سیزدهم، ۱۲۱ میلیون و ۱۷۶ هزار تن 
کالا به ارزش ۵۲میلیارد و ۲۹۶ میلیون دلار 
بوده که نسبت به مدت مشابه بدون تغییر در 
وزن)کمتر از یک درصد(، ۲۷ درصد در ارزش، 

افزایش داشته است.
لطیفی در خصوص میزان واردات در دوره یک 
ساله  فعالیت دولت سیزدهم گفت : ۳۹ میلیون 
و 888 هزار تن کالا به ارزش ۵۶ میلیارد و ۵۷۲ 
میلیون دلار، از ابتدای شهریور سال قبل تا پایان 
مرداد ۱۴۰۱ از گمرکات اجرایی کشور ترخیص 
شده و وارد زنجیره تامین و توزیع شد که نسبت 
به مدت مشابه ۱۳ درصد در وزن و ۳۱ درصد در 

ارزش با رشد همراه بوده است.
وی  توضیح داد: در یک ســال فعالیت دولت 
سیزدهم در حوزه تجارت خارجی نسبت به 
مدت مشــابه، پنج میلیون و 8۵ هزار تن کالا 
و ۲۴میلیارد و ۳۰۲ میلیون دلار بیشتر، تبادل 
تجاری صورت گرفته که چهار میلیون و ۶8۳ 
هزار تن از این میزان  و ارزش ۱۳ میلیارد و ۲۱۵ 
میلیون دلار مربوط به افزایش  واردات در دولت 
سیزدهم بوده و ۴۰۲ هزار تن از لحاظ وزن  و ۱۱ 
میلیارد و 8۷ میلیون دلار از لحاظ ارزش نیز 

مربوط به صادرات بوده است.
لطیفی در پایان گفت: میزان ترانزیت کالاهای 
خارجی از کشــورمان در این بازه زمانی یک 
ساله نیز به بیش از ۱۳ میلیون و  8۵۰ هزار تن 
رسیده است که این میزان در بازه زمانی یکساله، 

بالاترین حد نصاب در تاریخ کشور بوده است.

کاهش ارزش سهام فملی در دوره 
مدیریت رستمی

ارزش فملی 
80هزار ميليارد تومان 

آب رفت؟
نگاهی به روند قیمتی نمــاد فملی در بازار 
سهام نشــان می دهد ارزش بازار این نماد 
حدود 8۰هزار میلیارد تومــان افت کرده 

است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، شرکت ملی 
صنایع مس ایران )نماد فملی( از اواخر سال 
گذشــته علی رغم عملکرد تقریباً مطلوب 
مدیریت وقت شرکت و دستیابی به رکورد 
فروش )۳۱۵.۵ هزار تن کاتد مس و  فروش 
محصول به ارزش 8۲ هزار میلیارد تومان( 
در پیچیده ترین دوره تحریم ها با تغییرات 
مدیریتی مواجه شد و در تاریخ ۲۵ اسفند 
۱۴۰۰ سکان این شــرکت بزرگ به علی 
رستمی داده شــد. بررســی های آماری 
نشان می دهد ظرف مدت دو ماه از استقرار 
مدیرعامل جدید، قیمــت جهانی مس از 
۱۰.8۰۰ دلار به ۶۹۵۶ دلار ســقوط کرد 
که در زمان حاضر در دامنه 8۱۰۰ دلار قرار 
دارد.  جدای از افت ۲۰درصدی قیمت های 
جهانی که در یک مقطــع زمانی محدود 
در فصل بهار رخ داد به نظر می رسد خروج 
منابع مالی ســهامداران خرد از شــرکت 
به دلیل هوشمند بودن بازار رخ داده باشد 
و کنار کاهش قیمت های جهانی و برخی 
بی تدبیری ها در حوزه بازارگردانی و مدیریت 
سهام، ارزش بازار شــرکت مس از بیش از 
۳۰۰هزار میلیارد تومان به حدود ۲۲۰ الی 
۲۳۰ هزار میلیارد تومان  سقوط کرد. بر این 
اساس قیمت هر سهم شرکت در شروع سال 
۱۴۰۱ حدود ۷۶۲ تومان )با ســرمایه ۴۰ 
همت و ارزش بازار ۳۰۴ همت( بوده است و 
اکنون بعد از گذشت چند ماه قیمت هر سهم 
روند نزولی خود را طی می کند. روند نزولی 
قیمت سهم باعث شد سازمان بورس اوراق 
بهادار مجبور به چندین مرحله تذکر جدی 
به او شود. باید تأکید کرد شرکت مس که 
روزگاری جایگاه سوم را در بازار سرمایه )پس 
از فارس و فولاد( در اختیار داشت، اکنون با 
برخی بی تدبیری و سوءمدیریت رخ داده پس 
از شرکت میدکو )با سودی ۱۰ برابر کمتر از 
فملی: معادل ۴.۵ همت( به جایگاه چهارم 
تقلیل یافته است. بررسی ها نشان می دهد 
هم اکنون ارزش بازار فملی دقیقاً برابر سهام 
کگل شده است که سود آن ۱.8 برابر کمتر از 
فملی در سال ۱۴۰۰ بوده است )۵۰ همت 
سود خالص فملی در مقایسه با ۲8 همت 
ســود خالص کگل( که جای تأسف برای 
مسئولان و کارگران و مدیران خدوم شرکت 

ملی صنایع مس دارد.

رئیس گروه جمعیت و سرشماری مرکز آمار 
ایران با اشاره به فرایند انجام محاسبه میزان 
باروری کل کشور در سطح استان از سال 
۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰ گزارشی تفصیلی در این 

خصوص ارائه کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، وی به اهمیت 
محاسبه میزان باروری کل کشور در سال های 
اخیر اشاره نموده و توضیح داد که تا قبل از 
سال ۱۳۹۵ این شاخص با استفاده از روش 
غیر مستقیم و اغلب داده های سرشماری 
محاسبه می شد، اما از سال ۱۳۹۵ به بعد با 
بهبود آمارهای ثبتی ولادت امکان محاسبه با 

روش مستقیم فراهم شده است. 
فتحی با اشاره به توصیه های سازمان ملل در 
خصوص جمع آوری داده های باروری و مرگ و 
میر، روش های تولید این داده ها را شامل شیوه 
ثبتی، طرح های آماری و روش ترکیبی ذکر 
کرده به گونه ای که هیچکدام نسبت به دیگری 
برتری ندارد و تلفیق داده ها از منابع مختلف 
کیفیت آمارهای ملی را ارتقا می بخشد. در 
ایران مقایسه داده های ولادت از دو منبع ثبتی 
داده یعنی سازمان ثبت احوال کشور و وزارت 
بهداشت حکایت از بهبود پوشش هر دو منبع 
داده و به حداقل رسیدن تفاوت بین آنهاست که 
این موضوع به عنوان یک گام رو به جلو و مثبت 

در کشور تلقی می شود.
نتایج محاسبات، کاهش میزان باروری کل 
ایران از سال ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۰ را تایید می کند. 
اطلاعات ثبت احوال نشان داد میزان باروری 
کل زنان مقیم ایران )اعم از جمعیت ایرانی 
و غیرایرانی( در سال های ۱۳۹۶ و ۱۳۹۷ و 

۱۳۹8 و ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به ترتیب برابر ۲. ۰۹ و 
۱.۹۵ و ۱.۷۴ و ۱.۶۵و ۱.۶۵ فرزند است. میزان 
باروری کل زنان ایرانی در سال های ۱۳۹۶ و 
۱۳۹۷ و ۱۳۹8 و ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به ترتیب 
برابر ۲.۰۷ و ۱.۹۷ و ۱.۷۷ و ۱.۷۱ و ۱.۷۴ فرزند 
است. میزان باروری کل ایران در سال ۱۴۰۰ 
اندکی افزایش یافته است که این افزایش تحت 
تاثیر افزایش باروری اتباع غیر ایرانی بوده است. 
میزان باروری زنان ایرانی در سال های ۱۳۹۹ و 
۱۴۰۰ مشابه هستند. در سال های اخیر الگوی 
فرزندآوری در سنین میانی متمرکز شده است. 
الگوی سنی باروری نشان دهنده کاهش میزان 
باروری در همه سنین از جمله گروه های سنی 
۲۰-۲۴ و ۲۵-۲۹ و ۳۰-۳۴ ساله است. این 
تغییر بیانگر کاهش باروری به ویژه در میان 
گروه سنی جوان است که به نوبه سهم بسزایی 
در کاهش میزان باروری کل در ایران داشته اند. 
تمام استان های کشور کاهش میزان باروری 

کل را در اخیر ۵ سال تجربه کرده اند.
بنابراین می توان گفت کاهش میزان باروری 
کل در اقصی نقاط ایران پدیده ای فراگیر بوده 
است. البته در تعدادی از استان ها باروری در 
سال ۱۴۰۰ در مقایسه با سال ۱۳۹۹ افزایش 
یافته است. در سال ۱۴۰۰ استان هایی که 
پذیرای مهاجران خارجی بوده اند باروری 
آن ها در مقایسه با سال ۱۳۹۹ اندکی افزایش 
یافته اند. استان های یزد، البرز، سیستان و 
بلوچستان، تهران و اصفهان نمونه های بارز 
هستند. ۲۷ استان باروری کمتر از سطح 
جانشینی را در سال ۱۴۰۰ تجربه کرده اند که 
۲۰ استان باروری کمتر از سطح جانشینی بین 
۲. ۰۹ تا ۱.۵۱ فرزند، ۲ استان باروری پایین 
)بین ۱.۳۱ تا ۱.۵ فرزند( و پنج استان باروری 
بسیار پایین )کمتر از ۱.۳ فرزند( داشتند. تنها 
چهار استان باروری بالاتر از سطح جانشینی را 

در سال ۱۴۰۰ تجربه کرده اند.

مدیرکل دفتر صنایع خودروی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت از روند نزولی تعداد خودروهای انباشته در کف 
پارکینگ خودروسازان خبرداد و گفت: در پنج ماهه 
نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 

تعداد خودروهای موجود در پارکینگ کاهش داشت.
به گزارش تسنیم، عبدالله توکلی لاهیجانی با اعلام 
اینکه تولید خودروی کامل پس از قریب به ۳ سال در دو 
خودروساز اصلی کشور تثبیت شده است، گفت: انتظار 
می رود میزان عبور مستقیم همچنان روند صعودی 

داشته باشد.
وی به افزایش ۲8۳درصدی تولید خودروی کامل 
توسط دو شرکت ایران خودرو و سایپا از 8۲۴۴۷ به 
۳۱۵8۱۵ دستگاه در پنج ماهه نخست امسال در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل اشاره کرد و افزود: 
همچنین در این مدت شاهد کاهش 8۵درصدی تولید 
خودروی ناقص توسط این دو خودروساز از ۲۷۶۴۹۱ 

به ۴۱۵۶۲ دستگاه هستیم.
مدیرکل دفتر صنایع خودروی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در ادامه از روند نزولی تعداد خودروهای انباشته 
در کف پارکینگ خودروسازها خبر داد و گفت: در 
پنج ماهه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته، تعداد خودروهای موجود در پارکینگ 
شرکت های ایران خودرو و سایپا با کاهش ۹۴درصدی 

از ۱۳۰8۵۴ به ۷۶۶8 دستگاه همراه بوده است.
توکلی لاهیجانی همچنین با اشاره به کاهش 
۱۴درصدی تعداد تعهدات کل دو شرکت خودروساز از 
۵۴۳۰۶۶ به ۴۶8۶۱۷ مورد از ابتدای امسال تا کنون در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل اضافه کرد: در این مدت 
با کاهش ۳۰درصدی تعداد تعهدات معوق شرکت های 
ایران خودرو و سایپا از ۳۰۷۷۳ به ۲۱۶۴۰ مورد مواجه 
بوده ایم. وی ادامه داد: در این راستا، تعداد تحویل خودرو 
در این دو شرکت خودروساز نیز با افزایش ۲8درصدی 

از ۳۳۹۴۵۳ به ۴۳۳۳۷۷ دستگاه در پنج ماهه نخست 
امسال در مقایسه با مدت مشابه سال قبل همراه بوده 
است. مدیرکل دفتر صنایع خودروی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت همچنین از افزایش ۱۰درصدی 
تولید انواع وسائط نقلیه در پنج ماهه نخست امسال در 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته خبر داد و گفت: در 
این مدت شاهد افزایش جریان تولید انواع وسائط نقلیه 

از ۳8۲۴۹۱ به ۴۲۲۰۷8 دستگاه بوده ایم.
توکلی لاهیجانی افزایش ۵۵۰درصدی تولید ون از ۱۲۴ 
به 8۰۶ دستگاه، افزایش ۱۷۶درصدی تولید کامیونت، 
کامیون و کشنده از ۳۵۱۲ به ۹۶۷8 دستگاه، افزایش 
۴۶درصدی تولید وانت از ۲۷۹۲۵ به ۴۰8۰۰ دستگاه، 
افزایش ۱۲درصدی تولید مینی بوس و اتوبوس از ۶۶۹ 
به ۷۴۶ دستگاه و افزایش شش درصدی تولید سواری 
از ۳۵۰۲۶۱ به ۳۷۰۰۴8 دستگاه را نویدبخش آینده ای 
روشن و مقدمه ای بر جهش تولید صنعت خودرو طی 

سه سال آینده عنوان کرد.
تولید  ۶8درصدی  افزایش  از  همچنین  وی 

موتورسیکلت از ۷۵۳8۴ به ۱۲۶۹۰۰ دستگاه در 
چهارماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته خبر داد و یادآور شد: ۴8 موتورسیکلت ساز 
کشور سال ۱۴۰۰ نیز ۲۷۹ هزار و ۹۹ موتورسیکلت 
تولید و روانه بازار کرده بودند. مدیرکل دفتر صنایع 
خودروی وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان این که 
از خرداد سال جاری، تولید خودروهای کسری دار 
در کشور متوقف شده است، تأکید کرد: خودروهای 
کسری دار باقی مانده از گذشته نیز طی چند ماه آینده 

تکمیل و عرضه خواهد شد.
توکلی لاهیجانی ابراز کرد: در گذشته، خودروسازان 
تولید خودروهای در جریان ساخت )ناقص( را هم که 
قابلیت عرضه به مشتری نداشت، به عنوان آمار تولید 
منتشر می نمودند، درحالی که با تفکیک و شفاف سازی 
شاخص های "خودروی کامل"، "خودروی در جریان 
ساخت" و "درصد تولید عبور مستقیم"، در عمل 
معیاری شفاف برای پایش تولید خودروسازان تعریف 

شده است.

میزان باروری در تمام ۵ سال اخیر کاهشی بودهکاهش ۸۵درصدی تولید خودروهای ناقص
رئیس گروه جمعیت و سرشماری مرکز آمار:27 استان باروری کمتر از سطح جانشینی دارند

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور گفت: با هماهنگی وزارت 
آموزش و پرورش و سازمان سنجش قرار شد تا مهرماه امسال به قید 
فوریت آزمون جذب ۷ هزار معلم برگزار شود.  میثم لطیفی رئیس 
سازمان اداری و استخدامی کشور در گفت وگو با خبرنگار مهر درباره 
استخدام های جدید اظهار داشت: با وزیر آموزش و پرورش نشستی 
داشتیم و قرار شد برای مناطقی که نیاز جدی به جذب معلم داریم 
تا سقف ۷ هزار نفر جذب فوری داشته باشیم.  وی افزود: قرار شد با 
هماهنگی سازمان سنجش و وزارت آموزش و پرورش نقاط بحرانی 
کمبود معلم که برای مهر ماه نیاز جدی داریم، از سوی آموزش و 
پرورش اعلام و به فوریت آزمون جذب آنها برگزار شود. رئیس سازمان 
اداره و استخدامی درباره اینکه آیا نیروهای فعلی و غیر رسمی آموزش 
و پرورش، در اولویت جذب هستند یا خیر؟ گفت: در قانون به صراحت 
آمده کسانی که قبلًا با دستگاه ها همکاری داشته اند، امتیاز ویژه ای 
ندارند؛ الا اینکه تجربه دارند و احتمال قبولی شان بیشتر است نسبت 
به کسی که بی تجربه است و تنها دانشش را دارد؛ لذا قانون تصریح 
دارد که نباید امتیاز ویژه ای در نظر گرفته شود.  معاون رئیس جمهور 
تأکید کرد: بنابراین بر اساس آنچه مجوز آن اخذ شده، برگزاری آزمون 
استخدامی عادلانه با فرصت برابر برای همه است. لطیفی در خصوص 
تجمعات گذشته داوطلبان آزمون های سابق استخدام معلمان در برابر 
وزارت آموزش و پرورش و رسیدگی به تقاضای آنها تصریح کرد: برخی 
از این تجمع کنندگان، عنوانی برای خود درست کرده بودند تحت عنوان 
»کارنامه سبزها«؛ این عنوان، قانونی نیست و در هیچ جای قانون نیامده 
است؛ این افراد کسانی هستند که در آزمون هایی که ۲ تا ۳ برابر ظرفیت، 
از طرف دستگاه مربوطه برای مصاحبه دعوت شده بودند، هستند. وی 
خاطرنشان کرد: این افراد خواهان آن بودند تا در آزمون های بعدی در 
اولویت جذب باشند اما قانون چنین اجازه ای نداده است؛ قانون می گوید 
افرادی که در لیست چند برابر ظرفیت هستند، برای مصاحبه و گزینش 
فراخوان می شوند و اگر در مراحل جذب و گزینش تأیید شدند، به عنوان 
نیروی دولت جذب و استخدام می شوند اما اگر این اتفاق نیفتد، قرار 

نیست در آزمون های بعدی در اولویت قرار گیرند.

برگزاری آزمون جذب 7 هزار
 معلم تا قبل از مهرماه

رشد 30 درصدی تجارت 
خارجی غيرنفتی

63درصد از تسهيلات بانک ها برای بخش خدمات و صنعت است، به تفکيک 34 درصد برای خدمات و 29 
درصد هم برای صنعت. البته این تراز برای همه بانک ها صدق نمی کند و بانکی مثل رفاه بيشــترین تمرکز 
تسهيلات دهی اش برای بخش خدمات است و 79 درصد تسهيلاتی که این بانک پرداخت کرده در بخش خدمات بوده 
است. چنان چه بانکی مثل آینده نيز عمده تمرکز تســهيلات دهی اش بر بخش مسکن بوده و73 درصد تسهيلاتی 
که در سال 1400 پرداخته در بخش مسکن بوده که به نظر می رسد تسهيلاتی که این بانک به اسم تسهيلات مسکن 
معرفی کرده، احتمالا تسهيلات خرید و فروش و ساخت وساز املاک خود بانک باشد که نمونه آشکار آن ایران مال 
است.آنچه در گزارش عملکرد بانک ها مشهود است کمترین استقبال تسهيلات دهی برای بخش کشاورزی است و 

سهم این بخش فقط 6 درصد بوده است. 
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معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه تا پایان امسال رشد 
۱۰ درصدی مراکز دانش بنیان و فناوری و رشد ۱۵ درصدی اشتغال 
ایجاد شده در این مراکز را خواهیم داشت، گفت: استانداردهای مهارتی 
و شایستگی در رشته های دانش بنیان تدوین شده است تا از این طریق 
پیوست مهارتی ارائه شود. به گزارش ایرنا، »غلامحسین حسینی نیا« 
روز دوشنبه در آیین امضای تفاهم نامه همکاری با دانشگاه تهران، اظهار 
داشت: در گام دوم انقلاب نهضت مهارت آموزی را پیگیری کردیم و دولت 
سیزدهم در ارائه برنامه های مهارت آموزی تأکید دارد. وی افزود: اشتغال 
آفرینی در حلقه دوم و بعد از آموزش های مهارتی است که پیوند دانشگاه، 

حوزه مهارت آموزی و صنعت ضروری است. 

رشد 10 درصدی مراکز دانش بنيان و 
فناوری تا پایان سال

به گـزارش »کاغـذ وطن« بـه نقـل از فرهیختـگان در 
بررسی سـرفصل تسـهیلات اعطایی که از صورت های 
مالـی ۱۷ بانـک خصوصـی و بانک  هـای دولتـی ملی، 
مسـکن، کشـاورزی، توسـعه صادرات و توسـعه تعاون 
که به بخش های خدمـات، صنعت، مسـکن، بازرگانی، 
کشـاورزی، بانک هـا و سـایر بخش  هـا اعطـا شـد – 
به اسـتثنای بانک سـپه کـه صورت  هـای مالی خـود را 
تاکنون منتشـر نکرد-  از مجموع ۲۹۰۰ هـزار میلیارد 
تومان تسـهیلات اعطایی، بانک صـادرات بـا ۴۳۳ هزار 
میلیارد تومان، بانک ملت بـا ۳8۱ هزار میلیـارد تومان 
و بانک پاسـارگاد با ۲۹۵ هزار میلیارد تومان بیشـترین 
تسـهیلات اعطایـی را در مجمـوع بـه تمـام بخش هـا 
داشـته  اند. همچنین بخـش خدمـات با دریافـت ۹۹۳ 
هـزار میلیـارد تومـان تسـهیلات و سـهم ۳۴ درصدی 
در رتبـه اول و در رتبـه دوم بخش صنعت بـا 8۴۳ هزار 
میلیارد تومـان و سـهم ۲۹ درصـدی قـرار دارد. این دو 
بخش مجموعا سـهم ۶۳ درصدی از تسهیلات اعطایی 
شـبکه بانکی را دریافت کرده که بانک  ملـت با پرداخت 
۱۴۹ هـزار میلیـارد تومـان، رفاه بـا ۱۴۵ هـزار میلیارد 
تومـان و ملی بـا ۱۳۳ هـزار میلیـارد تومان بیشـترین 
تسـهیلات به بخـش خدمـات را پرداخـت کرده  ا ند که 
از میان تسـهیلات در همـان بانک، بخش خدمـات در 
بانک ملت سـهم ۳۹ درصدی، رفاه کارگـران ۷۹ درصد 

و ملـی ۴8 درصـد را دریافت کرده اسـت.
در بخش صنعت، از مجمـوع 8۴۳ هزار میلیـارد تومان 
تسـهیلات اعطایـی، بانک صـادرات بـا اختصـاص ۳۳ 
درصـد از تسـهیلات خـود، ۱۴۲ هـزار میلیـارد تومان 
به ایـن بخـش اعتبـار اعطـا کـرده و بانـک ملت نیـز با 
۱۳۱ هـزار میلیارد تومـان و سـهم ۳۴ درصـدی از کل 
تسـهیلات آن بانـک و بانـک پاسـارگاد بـا ۱۲۲ هـزار 
میلیارد تومان و سـهم ۴۱ درصدی از کل تسهیلات در 

رتبه  هـای اول تـا سـوم قـرار دارند. 
کمتریـن تسـهیلات بـه بخـش صنعـت نیـز توسـط 
بانک های گردشـگری بـا ۲۹۶ میلیارد تومان، مسـکن 
۶۰۳ میلیارد تومان و سـرمایه بـا 8۰۵ میلیـارد تومان 
بـوده اسـت. در ایـن بخـش نیـز بایـد توجـه داشـت با 
آنکه بخـش صنعـت رتبـه دوم بیشـترین تسـهیلات 
دریافتی را داراسـت اما حجـم بالایی از این تسـهیلات 
بـه  علـت شـرایط اقتصـادی، علی رغـم اختصـاص بـه 

این بخـش، در امور جـاری نظیر سـرمایه در گـردش و 
پرداخـت تعهـدات و بدهـی  هـا صـرف شـده چنان که 
پیشی گرفتن رقم استهلاک سـرمایه از سرمایه گذاری 
از سـال ۱۳۹8 مبیـن ایـن موضـوع اسـت کـه منجـر 
بـه وقایع تلخـی نظیـر فرسـودگی و کاهـش بازدهی و 
افزایش هزینه  های تعمیر و نگهداری زیرسـاخت ها در 
کشـور می شـود و ضربه خود را در ناترازی هایـی که در 
بخش های مختلـف در قالب قطعـی بـرق و گاز و... بوده 

نشـان می دهـد. 
بانک آینده در ليست بيشترین

 تسهيلات مسکن
پس از بخش خدمات و صنعت، بخش مسـکن بـا ورود 
۴۵۴ هزار میلیارد تومـان معادل ۱۶ درصـد از مجموع 
کل تسـهیلات اعطایی بانک ها قرار دارد. بانک مسـکن 
نیـز به  عنـوان بانـک تخصصـی این حـوزه بـا پرداخت 
تسـهیلات ۱۶۵ هزار میلیارد تومانـی در رتبـه اول این 
بخش بـوده کـه ایـن حجـم از تسـهیلات معـادل ۹۳ 
درصـد از کل تسـهیلات بانـک مسـکن و ۳۶ درصد از 
کل تسـهیلات بانک  هـا بـه بخـش مسـکن را شـامل 
می  شـود. در رتبـه دوم بیشـترین تسـهیلات به بخش 
مسـکن، بانک تجـارت قـرار دارد که مجموعـا ۷۵ هزار 
میلیـارد تومـان معـادل ۲۷ درصـد از کل تسـهیلات 
اعطایی ایـن بانک به بخش مسـکن اختصـاص یافته و 

بانک آینده بـا ۶۹ هزار میلیارد تومان در رتبه سـوم قرار 
دارد. نکتـه قابل توجه آن اسـت که تسـهیلات ۶۹ هزار 
میلیارد تومانـی بانک آینـده در بخش مسـکن، معادل 
۷۳ درصد از کل تسـهیلات ایـن بانک بـوده، حال آنکه 
این بانک یـک بانک تجاری ا سـت و تمرکز تسـهیلات 
در ایـن بخش کـه مربـوط بـه پروژه  های حاشـیه  داری 

نظیـر ایران مـال اسـت، خطـر ریسـک تمرکـز در یک 
حوزه و تعـداد محـدودی پـروژه بـرای این بانـک را بالا 
می بـرد. به نظـر می رسـد بـا توجه بـه فعالیت هـای پر 
ریسـک ایـن بانک، تسـهیلاتی کـه ایـن بانک به اسـم 
تسـهیلات مسـکن معرفی کـرده، احتمالا تسـهیلات 
خرید و فـروش و ساخت وسـاز املاک خود بانک باشـد 
که نمونه آشـکار آن ایران مال اسـت. بانک های سرمایه 
با ۵۰۴ میلیارد، خاورمیانه با ۵۰۶ میلیـارد و ایران زمین 
بـا ۱۰۵۷ میلیـارد نیز کمتریـن تسـهیلات اعطایی در 

بخش مسـکن را به ثبـت رسـانده اند.  

سهم کشاورزی فقط 6 درصد 
در ادامه فهرسـت تسـهیلات بـه بخش هـای اقتصادی 
حـوزه بازرگانـی و کشـاورزی قـرار دارند کـه به ترتیب 
۲۳۲ هـزار میلیـارد تومـان و ۱8۰ هزار میلیـارد تومان 
به ایـن بخش ها تعلق گرفته اسـت. در بخـش بازرگانی 

بانک  هـای ملـت، تجـارت و پارسـیان به  ترتیـب بـا 
تسـهیلاتی بالغ بـر ۴۲، ۳۶ و ۲۴ هـزار میلیـارد تومان 
بیشـترین تسـهیلات ایـن بخـش را اعطـا کـرده و در 
بخش کشـاورزی بانک کشـاورزی با ۹۲ هـزار میلیارد 
تومـان در رتبـه اول و بانک های تجـارت و ملت بـا ۳۶ و 
۱۵ هـزار میلیارد تومـان در رتبه  های بعدی قـرار دارند. 
نکتـه قابل تامـل اینکـه بیـش از ۵۱ درصد تسـهیلات 
بخش کشاورزی را تنها بانک کشـاورزی پرداخت کرده 
و اگر تسـهیلات بانک های ملـت و تجارت را نیـز به این 
رقم اضافه کنیم، حـدود ۷۹ درصد از تسـهیلات بخش 
کشـاورزی را تنها سـه بانک کشـاورزی، تجارت و ملت 

پرداخته انـد. 
باز هم بانک آینده و بيشترین 

سرمایه  گذاری در مسکن
پس از اعطـای تسـهیلات، بخـش دیگـری از خدمات 
بانک  ها مربـوط بـه سـرمایه  گذاری آنهـا اسـت. در ۲۲ 
بانک مورد بررسـی، مجموعا مبلغی ۳۰۱ هزار میلیارد 
تومـان در هفت بخش سـرمایه  گذاری شـده که بخش 
صنعت با ۱۱۶ هزار میلیـارد تومان در رتبـه اول، بخش 
مسـکن با ۹۱ هزار میلیارد تومـان دوم و بخش خدمات 
بـا ۴۰ هزار میلیـارد تومان سـرمایه  گذاری سـوم بوده و 
به ترتیـب بیشـترین سـرمایه را در این بخش بـه خود 
جذب کرده اند. کمترین سـرمایه جذب شـده از بانک  ها 
نیز مربوط به بخـش بازرگانی با ۶ هزار میلیـارد تومان و 

بخش کشـاورزی با ۴ هـزار میلیارد تومان اسـت.
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رئیس کمیته امنیتی انتظامی ســتاد مرکزی اربعین با اشــاره به اقدامات و 
تمهیدات پلیس در خصوص راهپیمایی اربعین گفت: روزانه ۳۷ هزار گذرنامه 

صادر می شود، اما در حال حاضر درخواست ، بیش از ظرفیت های ما است.
او درباره تامین امنیت گفت: اصلی ترین برنامه ما تامین امنیت است با توجه به 
برآوردهایی که صورت گرفته پیش بینی می شود ۵ میلیون نفر در این همایش 

حضور داشته باشد و ما باید ریل امنیت را ایجاد تا این قطار به حرکت خود ادامه دهد. بغیر از برنامه هایی 
که برای تامین امنیت برنامه ریزی شده است با توجه به پارک خودرو در پارکینگ ها برای پیشگیری از 
سرقت برنامه ریزی مفصلی در نظر گرفته شده است تامین امنیت راه ها و محورهای مواصلاتی از دیگر 

برنامه های ما است.
وی ادامه داد: ۲۲8 کلانتری و ۱۷ پاسگاه و 8۱ بخش انتظامی در مسیرهای منتهی به پایان های مرزی 
وظیفه دارند ۶۶ ایستگاه بازرسی موقت و ۳۳ ایستگاه بازرسی ثابت در این مسیر پیش بینی شده است. 
۱۳۱ نقطه توقفگاه در مسیرهای منتهی به پایانه های مرزی ایجاد شده است. ۹۴۳ گشت خودرویی و 

۳۶۱ گشت موتوری نیز بغیر از گشت های راهور حضور خواهند داشت.

پيش بينی حضور 5 ميليون زائر در راهپيمایی اربعين

شاخص بورس در جریان معاملات روزگذشته بازار سرمایه با رشد هزار 
واحدی روبه رو شد.به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، در 
جریان دادوستدهای امروز بازار سرمایه بیش از ۵میلیارد و ۴۳۶میلیون 
سهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر ۳هزار و ۴۷8میلیارد تومان در بیش از 

۳۱۴هزار نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شــاخص بورس با رشد هزار و ۴۹واحدی در ارتفاع 
یک میلیون و ۴۴۵هزار و ۱۳۶واحد قرار گرفت.

بیشترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز گذشته به نام نمادهای معاملاتی سرمایه گذاری 
گروه توسعه ملی، کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران و گسترش نفت و گاز پارسیان شد و در مقابل 
شرکت های فولاد مبارکه اصفهان، ملی صنایع مس ایران و صنایع پتروشیمی خلیج فارس با افت 

خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اســاس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله ۵میلیــارد و ۱۳میلیون ورقه 
به ارزش ۱۴۲هزار و ۲۳میلیارد تومان در ۱۹۷هزار نوبت، شــاخص فرابورس )آیفکس( 8واحد 

رشد کرد و در ارتفاع ۱۹هزار و ۳۱۴واحد قرار گرفت.

شاخص بورس هزار واحد رشد کرد

معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت: بر اساس محاسبات انجام شده 
توسط بانک مرکزی نرخ تورم در شهریور ماه ۱۴۰۰ به رقم ۵۹.۳ درصد 
رسیده بود اما در یک سال اخیر روند نزولی داشته به طوری که نرخ تورم 

در پایان مرداد ماه امسال به ۴۰.۱ درصد کاهش یافته است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، پیمان قربانی با اشاره به انتشار آمار نرخ تورم از سال ۱۳۱۵ توسط 
اداره آمارهای اقتصادی بانک مرکزی تاکنون، اظهارداشت: بانک مرکزی همواره براساس اصول 

علمی و فنی آمار نرخ تورم را تهیه می کند.
وی افزود: براساس محاسبات انجام شده توسط بانک مرکزی نرخ تورم در شهریور ماه ۱۴۰۰ به 
رقم ۵۹.۳ درصد رسیده بود اما در یک سال اخیر روند نزولی داشته به طوری که نرخ تورم در پایان 

مرداد ماه امسال به ۴۰.۱ درصد کاهش یافته است.
معاون اقتصادی بانک مرکزی تصریح کرد: نکته حائز اهمیت کاهش نرخ تورم ماهانه در مرداد 
ماه است چراکه بعد از اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها نرخ تورم ماهانه به بیش از ۱۰ درصد 
رسیده بود اما تورم ماهانه تیر ماه ۴.۳ درصد و تورم ماهانه مرداد ماه به حدود ۲ درصد رسیده است.

بانک مرکزی: نرخ تورم از 59.3 درصد
به 40.1 درصد کاهش یافت

اربعين 
بانک بورس

کاغذ اقتصادی
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2 سال؛ ميانگين عمر خدمت 
وزرای آموزش و پرورش

وزیر اسبق آموزش و پرورش عوارض کوچک انگاری آموزش 
و پرورش را برشمرد و گفت:  کســری همه ساله بودجه ۲۵ تا 
۳۰ درصدی، دخالت نهادهای حقیقــی و حقوقی، تنوع بیش 
از حد مدارس از این جمله اســت.  ما ۲۷ نوع مدرسه نداریم، 

حداکثر شش نوع مدرسه داریم که باز هم زیاد است. 
به گزارش ایســنا، علی اصغر فانی در همایش فقر و نابرابری 
آموزشی که در خانه اندیشــمندان علوم انسانی برگزار شد با 
بیان اینکه عدالت آموزشــی راه برون رفت آموزش و پرورش 
از مشکلات فعلی است اظهار کرد: آموزش و پرورش  کوچک 
انگاشــته می شــود و در اولویت نیســت و این چالش اصلی 

آموزش و پرورش در ایران است. 
وی افزود: آموزش و پرورش مقوله ســهل و ممتنعی اســت و 
می گویند فضایی فراهم و دانش آموزان را می فرســتیم درس 

بخوانند درحالی که به این سادگی ها نیست. 
فانی عوارض کوچک انگاری آموزش و پرورش را برشــمرد و 
گفت: کسری همه ســاله بودجه ۲۵ تا ۳۰ درصدی، دخالت 
نهادهای حقیقی و حقوقــی و تنوع بیش از حد مدارس از این 

جمله است.
  ما ۲۷ نوع مدرسه نداریم، حداکثر شش نوع مدرسه داریم که 
باز هم زیاد است. هیئت امنایی، نمونه دولتی، شاهد، سمپاد، 
غیردولتی و دولتی این شش نوع هستند و مثلا مدارس شبانه 

روزی و شبانه، "نوع" مدرسه نیستند. 
فانی با اشــاره به اینکه یکی دیگر از چالــش های آموزش و 
پرورش، منزوی و گوشــه گیر شــدن دانش آمــوزان و تغییر 
رفتارهای آنها به علت بروز کرونا اســت افــزود: کرونا باعت 
ترک تحصیل نیز شده است. ســازمان های مردم نهاد به علت 
کار داوطلبانه هزینه کمتری دارند و دولت ها می توانند با آنها 

قرارداد همکاری امضاء کنند.

تغيير رفتار دانش آموزان و 
معلمان با شيوع کرونا

معاون اسبق رفاهی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به 
اینکه با بروز کرونا رفتار دانش آموزان طی دو سال به شدت تغییر 
کرده است گفت: رفتار آموزش دهنده ها نیز تغییر کرده و دولت ها 

نیز هزینه آموزش را کاهش داده اند. 
این رفتارها باید اصلاح و تغییر یابند که بدون مشــارکت مستمر 
نیروهای مدنی سازمان یافته امکان پذیر نیست و باید هم افزایی 
داشــته باشــیم تا رفتارهای غلط ایجاد شــده در دوران کرونا را 

تصحیح کنیم. 
به گزارش ایسنا، احمد میدری در همایش فقر و نابرابری آموزشی 
که در خانه اندیشمندان علوم انسانی برگزار شد با بیان اینکه این 
موضوع که به دنبال مشارکت اجتماعی و مدنی با دولت برای کاهش 
فقر نابرابری آموزشی هستیم اما بحث سنگین و پیچیده است گفت: 
در دو مرحله موفق شدیم در عدالت آموزشی جهش داشته باشیم. 
وی افزود: نخســت پس از انقلاب مشروطه در سال های ۱۳۱۰ تا 
۱۳۳۰ و دوم پس از انقلاب اسلامی است که انرژی اجتماعی بزرگی 
ایجاد شد، انقلابی که نابرابری در آموزش و سلامت را نمی پذیرد. 
تمام نظام های بین المللی ارتقای بهداشــت و آموزش در ایران را 

دستاورد بزرگی می دانند. 
معاون اسبق رفاهی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به 
اینکه اما بعد از جنگ این انرژی اجتماعی کاهش می یابد گفت: 
پاردایم غلط سیاســت گذاری مبنی بر تجــاری کردن آموزش، 

انحرافاتی را در جهان از جمله ایران ایجاد کرد. 
این استاد دانشگاه با اشاره به ضرورت جبران آثار کرونا بر آموزش 
اظهار کرد: یونیسف اعلام کرده اگر نخواهیم اثر کرونا بر آموزش را 

جبران کنیم، ۲۱ هزار میلیارد دلار ثروت از بین می رود.

سرپرسـت پایگاه اطلاعات رفاهـی ایرانیـان وزارت 
تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی بـه ارائـه توضیحاتـی 
پیرامـون عملکـرد ایـن پایـگاه پـس از تصمیمات 
یارانه ای هیئت دولت در اردیبهشـت ماه و حواشـی 
مرتبـط بـا آن پرداخـت و آخریـن آمـار از وضعیت 
یارانـه نقـدی، مشـمولان جدیـد و جدیدتریـن 
سـازوکارهای دهک بندی درآمدی خانـوار را اعلام 

کـرد.
سـید مجتبـی زری بـاف در گفت وگو بـا ایسـنا، در 
این بـاره اظهار کـرد: متخصصـان پایـگاه اطلاعات 
رفاه ایرانیان کـه غالباً از نخبگان دانشـگاهی و فناور 
کشور هسـتند تمرکز خود را بر گسـترش و ارتقای 
مهم تریـن ابـزار حکمرانـی مـدرن داده محـور قرار 

دادنـد.
وی افـزود: جلسـات و مکاتبـات متعـدد نظارتـی، 
پاسـخگویی به اعتراضـات، تعاملات گسـترده بین 
دسـتگاهی به منظـور هماهنگـی اجـرای تکالیف 
قانونـی و مشـاهده مـداوم برخـی گزارشـات و 
تحلیل هـای رسـانه ای ناآگاهانه و بعضـاً غیرعلمی 
و غیر دقیـق، هیچ کـدام مانع حرکـت متخصصان 
پایگاه رفـاه ایرانیـان، بـرای پیشـگامی در عرصه ای 
که بدان پـا گذاشـته اند نشـد و این روند هـم چنان 

ادامـه دارد.
سرپرسـت پایگاه اطلاعات رفاهـی ایرانیـان وزارت 
تعـاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکـه پایگاه رفاه 
ایرانیـان با تـلاش ارزشـمند چندین سـاله مدیران 
و متخصصان اقتصـادی و فناور کشـور ایجاد شـده 
اسـت و وظیفـه اش تحلیـل اطلاعـات اقتصـادی و 
رفاهـی خانوارهـای کشـور جهـت وسع سـنجی 
و تمکن سـنجی اسـت گفـت: وسع سـنجی ابـزار 
حکمرانـی مـدرن اسـت تـا بتـوان سیاسـت های 
حمایتی و رفاهی کشـور را هدفمند به سمت اقشار 

مـورد نظـر هدایـت کرد.
زری بـاف افـزود: عـلاوه بـر آن، اطلاعـات موجـود 
در پایـگاه رفـاه ایرانیـان می توانـد بـه عنـوان ابـزار 
حکمرانـی مـدرن در توصیه هـای سیاسـتی، 
شفاف سـازی وضعیـت اقتصـادی و رفاهی کشـور، 
بررسـی اثـرات اقدامـات پیشـین و پیش بینـی و 
تحلیـل اثـرات احتمالـی سیاسـت گذاری های آتی 

مـورد اسـتفاده قـرار گیـرد.
ارائه پيشنهاد تغيير مبنا از "دهک بندی"

 به "صدک بندی" به دولت 
وی در پاسخ به پرسشـی مبنی بر ارتباط پایگاه رفاه 
ایرانیان بـا پرداخـت یارانه هـای نقدی گفـت:  پیرو 
مصوبه مجلس شـورای اسـلامی در بنـد ب تبصره 
۱۴ قانـون بودجه ۱۴۰۱ کل کشـور، هیئـت دولت 
و سـتاد تنظیم بازار در تفسـیر "اقشـار و دهک های 

پردرآمد" منـدرج در ایـن تبصره تصمیـم گرفت تا 
ماهیانـه بـه خانوارهـای دهک هـای یک تا سـه، به 
ازای هـر نفـر ۴۰۰ هزار تومـان، دهک هـای چهار تا 
۹ به ازای هر نفـر ۳۰۰ هزار تومـان پرداخت و دهک 

۱۰ را حـذف کند.
وی بـا بیان اینکه وظیفه شناسـایی به عهـده پایگاه 
رفـاه ایرانیان اسـت تا بر مبنای وسـع سـنجی خود 
ایـن دهک هـا را معرفـی کند گفـت: لازم بـه تأکید 
اسـت در این سیاسـت پایـگاه رفـاه ایرانیـان صرفاً 
مجـری شناسـایی دهک هـا بـوده اسـت. بـه طـور 
همزمان پیشنهادات کارشناسی و مبتنی بر داده به 
منظور تدقیق انتخاب گروه های هدف از سـوی این 
پایگاه بـه هیئت دولت ارائه شـده اسـت کـه به طور 
کلـی می تـوان آن را در تغییر مبنـا از "دهک بندی" 

بـه "صدک بنـدی" خلاصـه کرد.
سرپرسـت پایگاه اطلاعات رفاهـی ایرانیـان وزارت 
تعاون، کار و رفـاه اجتماعی ادامـه داد: البته تا کنون 
این پیشـنهاد مبنـای تصمیم گیـری قـرار نگرفته 

اسـت.
حدود 90 درصد جمعيت کشور 

مشمول یارانه نقدی هستند
زری باف در بخش نخسـت سـخنانش، آخرین آمار 
از وضعیـت یارانه نقـدی در کشـور را اعـلام و اظهار 
کرد: بر اسـاس آخرین وضعیت محاسبه مشمولین 
یارانه در مردادماه ۱۴۰۱ توسـط پایگاه رفاه ایرانیان، 
از بین حـدود 8۶ میلیـون نفر جمعیت کل کشـور، 
حـدود ۲۵ میلیـون و ۵۰۰ هـزار خانوار معـادل ۷۷ 
میلیـون و ۹۰۰ هـزار نفـر بـه عنـوان مشـمول بـه 
سـازمان هدفمندسـازی یارانه هـا معرفی شـده اند 

)معـادل ۸۹٫۹ درصد جمعیت کشـور(.
مشمولين جدید یارانه چند نفر هستند؟

وی افـزود: از ایـن میـزان حـدود 8۰۰ هـزار خانوار 
مشـمول یارانـه ۴۰۰ هـزار تومانـی و حـدود یـک 
میلیون و ۷۰۰ هزار خانوار مشـمول یارانه ۳۰۰ هزار 
تومانی هسـتند. از بین ۷ میلیون جامانده که شامل 
انصرافی های قدیم، محذوفین قدیم و افرادی اسـت 
که به هر دلیلـی در فروردین ماه سـال ۱۴۰۱ یارانه 
۴۵۵۰۰ تومانـی دریافـت نمـی کردند، تعـداد کل 
ثبت نامی هـای جدید )پـس از اردیبهشـت ۱۴۰۱( 
حـدود دومیلیـون و ۷۰۰ هـزار نفـر هسـتند کـه 
حدود یـک میلیـون و ۶۰۰ هزار نفـر از این افـراد در 
جمع مشـمولین فعلـی حاضر هسـتند. هم چنین 
از بین محذوفین جدید یارانه در اردیبهشـت سـال 
۱۴۰۱ حـدود ۴ میلیـون و ۲۰۰ هـزار نفر اقـدام به 
ثبت اعتـراض کردند که در وسـع سـنجی تیـر ماه 
یـک میلیـون و ۷۰۰ هزار نفـر در جمع مشـمولین 

تیرماه یارانـه بـه سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها 
معرفی شـدند.

تکليف جاماندگان و ثبت نامی های 
جدید یارانه

تعیین تکلیـف واریز معوقـات خانوارهای مشـمول 
شـده جدید بر عهـده سـازمان هدفمندی اسـت

سرپرسـت پایگاه اطلاعات رفاهـی ایرانیـان وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره تکلیف جاماندگان 
و ثبت نامی هـای جدیـد یارانـه گفـت: برخـی افراد 
جامانده به دلایل مختلف هنوز امـکان ثبت نام پیدا 
نکرده انـد. ثبت نـام افـراد جامانـده و انصرافی هـای 
قبل، توسـط سـازمان هدفمندسـازی یارانه هـا و از 
طریـق درگاه my.gov.ir صورت می پذیرد. پس 
از ثبت نـام، اطلاعـات خانوارهای ثبت نامی توسـط 
سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها بـرای پایـگاه رفاه 
ایرانیـان ارسـال شـده و در اولیـن دور بعـدی واریز 
یارانـه، مورد وسـع سـنجی فوری قـرار گرفتـه و در 
صورت حضـور در دهک هـای ۱ تـا ۹، سرپرسـتان 
خانوارهای مشـمول بـرای واریـز یارانه به سـازمان 

هدفمندسـازی یارانه هـا معرفی می شـوند.
زری باف درباره خانوارهایی که اخیراً مشـمول شده 
و معوقـات خـود را دریافـت نکرده انـد و همچنیـن 
درباره تکلیف رفع مسـدودی یارانه ها  گفت: تمامی 
امـور اجرایـی مربـوط بـه واریـز یارانه هـا، ازجملـه 
پرداخت معوقات مشـمولین، تعییـن تکلیف مبالغ 
مسدودی در حساب سرپرسـت خانوار، رفع مشکل 
واریز مبالغ کمتـر از تعداد اعضای خانوار و ... توسـط 
سـازمان هدفمندسـازی یارانه ها صورت می پذیرد.

علت حذف برخی مددجویان نهادهای 
حمایتی چه بود؟

وی در پاسـخ به پرسشـی با این مضمون که »برخی 
افـراد تحـت پوشـش بنیـاد شـهید، کمیته امـداد، 
سـازمان بهزیسـتی و ... به دلیل دهک بندی پایگاه 

رفـاه ایرانیـان از خدماتی کـه از این نهادهـا دریافت 
می کرده اند حـذف شـده اند و بعد از مراجعـه به این 
نهادها، بـه وزارت رفـاه و پایـگاه رفاه ایرانیـان ارجاع 
شـده اند تـا بـرای بهره منـدی مجـدد از خدمـات، 
دهک خـود را تغییر دهنـد. ماجرا چه بوده اسـت؟« 
گفت: پایگاه رفاه ایرانیان در هیچ کدام از تصمیمات 
نهادهـای مذکور مبنـی بر حـذف ارائه خدمـات به 
برخی از افـراد تحت پوشـش این نهادها، نـه در لایه 
کارشناسـی و نـه در لایـه اجرایی طرف همـکاری و 

مشـورت نبوده اسـت.
سرپرسـت پایگاه اطلاعات رفاهـی ایرانیـان وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: وسـع )دهک( افراد 
به عنوان اطلاعات تولیدی پایـگاه رفاه ایرانیان صرفاً 
در صورت درخواسـت در اختیار همه دسـتگاه های 
اجرایـی علاقه مند قـرار خواهد گرفت و دسـتگاه ها 
تمامـاً با اختیار و مسـئولیت خـود می تواننـد از این 
اطلاعـات اسـتفاده کننـد. به عبارت دیگـر، ضمـن 
دفـاع از منطـق وسـع سـنجی، تعییـن محـدوده 
اقشـار دریافت کننده حمایت و اقشـار حذف شده، 
با مشـورت پایگاه رفـاه نبـوده و تصمیم مسـتقل و 
مختارانـه سـتگاه هایی اعـم از بنیـاد شـهید و امور 

ایثارگران، سـازمان بهزیسـتی و ... بوده اسـت.
زری باف با بیان اینکه متأسـفانه در مـوارد معدودی 
مشـاهده شـده اسـت کـه برخـی دسـتگاه های 
اجرایـی از دهک اعلامی به عنـوان جایگزین تمامی 
فرایندهای شناسایی و خدمت رسانی خود استفاده 
کرده اند و پاسـخگویی به متقاضیان خود را به بهانه 
دهک بنـدی به پایـگاه رفاه ایرانیـان ارجـاع داده اند 
تأکیـد کـرد: بدیهـی اسـت دهک افـراد بـه صورت 
دستی قابل تغییر نیسـت؛ فلذا ارجاع معدود برخی 
متقاضیـان ایـن نهادها کـه اکثـراً از اقشـار خاص و 
نیازمنـد حمایت جامعه هسـتند به یک نهـاد دیگر 
کـه از اسـاس از تصمیمـات نهـاد متولـی بی اطلاع 

اسـت اقـدام صحیحی بـه نظر نمی رسـد.

مدتی است که در پی توقف تولید دو خودروی سمند 
و پژو ۴۰۵ که بعنوان تاکســی در نــاوگان خدمت 
رسانی می کردند، »سمند سورن« بعنوان جایگزین 
معرفی شده، خودرویی که هنوز تاییدیه استاندارد و 

پلاک گذاری را دریافت نکرده است.
به گزارش ایســنا، چندی پیش معــاون بازاریابی و 
فروش ایران خودرو اعلام کرد که " در ســال ۱۴۰۱ 
خودروهای ۴۰۵ و ســمند از مدار تولید خارج می 
شود." این در حالی است که ناوگان تاکسیرانی شهر 
تهران از دو خودروی پژو و ســمند تامین می شود و 
عدم تولید این دو خودرو سبب شد تا مسئولان امر 
به دنبال یافتن خودرو جایگزین سمند و پژو باشند تا 
اینکه مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور 
شهری و روستایی وزیر کشور با اشاره به پیش بینی 
نوسازی ۱۰ هزار تاکسی فرسوده تا پایان سال جاری از 
قرارگیری "سمند سورن"  در فرایند نوسازی تاکسی 

های فرسوده خبر داد.

او گفته بــود: دو خودروی مورد اســتفاده در حوزه 
تاکسیرانی تاکنون پژو۴۰۵ و سمند پایه گاز سوز بوده 
است که با اعلام شرکت خودروساز و تایید دولت، تولید 
این دو خودرو از اردیبهشت ماه سال جاری متوقف شده 
است. با توجه به پیگیری های صورت گرفته مقرر شده 
خودروی سمند سورن در فرایند نوسازی تاکسی های 

فرسوده قرار گیرد.
با اعلام انتخاب ســمند ســورن به عنوان خودروی 
جایگزین پژو و سمند در ناوگان تاکسیرانی تعدادی 
از رانندگان تاکسی از این انتخاب انتقاد کردند و حتی 
با راه اندازی کارزاری خواهان تغییر خودروی انتخابی 
شــدند چراکه معتقدند قیمت خرید و نگهداشت 
»سورن« بالا است و مناسب مصارف شخصی است نه 

ناوگان عمومی تاکسی.
سعید شهبازی تاکسیران گردشی شهر تهران با طرح 
این پرســش که با چه معیار ، ملاک ، کارشناسی و 
مطالعه ای خودرو سمند سورن برای تاکسی شدن 

تخصیص یافته؟ خودرویی که هزینه های آن برای 
من تاکسیران بالاست، ادامه می دهد: تاکسی، یکی از 
نمادهای هر کشوری  است ، چرا دولت برای واردات یک 
خودرو مناسب برای تاکسی، البته ارزان و باکیفیت و 
استاندارد یارانه پرداخت نمیکند؟ مگر نه اینکه طبق 
قانون هوای پاک 8۰ درصد بهای تاکسی را دولت باید 
تقبل کند. انتظارم از دولت این است که وام کم بهره 
با اقساط ۱۰ ساله به من تاکســیران اعطاء کند و دو 
عضو شورای شهر که سالها با قشر تاکسیران در تماس 
بودند )تشکری هاشمی و مظفر( چرا این شرایط ما را 

نمی بینند و اقدامی انجام نمی دهند.
حسن پورناظری تاکسیران دیگری است با طرح این 
سوال از مســئولین حمل و نقل عمومی که با کدام 
مطالعه و کارشناسی به این نتیجه رسیدید که سورن 
می تواند گزینه مناسبی برای تاکسی تهران باشد ادامه 
می دهد که براساس نظر کارشناسان حوزه خودرو، 
سورن از روی پلتفرم پژو ۴۰۵ ساخته شده و یک فیس 

لیفت از سمند عادی به حساب می آید و قیمت بالای 
این خودرو که متناسب با امکانات رفاهی و همچنین 
تغییرات ظاهری آن نسبت به سمند معمولی نیست. 

سورن مناسب مصارف شخصی 
نه ناوگان عمومی

همچنین هادی انگورج تاکسیران نیز معتقد است که 
سمند سورن از نظر کابین و مبلمان، رفع عیوب  سپر 
و چراغ ها، تغییرات صورت گرفته در سیستم محرکه 
خودرو، برای مصارف شخصی مناســب است اما از 
جهت استفاده در ناوگان حمل و نقل همگانی به گواه 
کارشناسان مناسب نیست و باتوجه به میزان فعالیت 
خودرو در ناوگان  عمومی این خودروها  مناسب این 

مدل خدمات نیستند!
وی با بیان اینکه متاسفانه در کشور برخی مسئولان 
تصمیم گیر فقط توجه به میزان آورده اولیه خودرو 
دارند و  به هزینه تامین و نگهداری ، مصرف سوخت 
، آلایندگی خودرو و… که اتفاقا از فاکتورهای مهم 
تشخیص خودروی مناســب برای خدمت به مردم 
است،  توجه لازم را نمی کنند، می افزاید: با یک حساب 
سرانگشتی از قیمت قطعات خودروی داخلی می توان 
متوجه شد یک تاکسیران جدای از پرداختی اولیه 
قیمت خودرو، حداقل پول چند خودرو را باید برای 

تامین و نگهداری هزینه کند.

در گفت وگوی تفصيلی با سرپرست پایگاه اطلاعات رفاهی ایرانيان تشریح شد

پاسخ به ابهامات "دهک بندی"

از انتقاد تاکسيرانان تا بلاتکليفی پلاک گذاری

چرخ »سورن« برای تاکسی ها می چرخد؟

شناسایی 3000 صنعت آلاینده 
در کشور

سرپرست معاونت محیط زیست انسانی ســازمان حفاظت محیط 
زیســت ضمن اشــاره به شناســایی۳۰۰۰ صنعت آلاینده، درباره 
کانون های فرسایش بحرانی گفت: تنها ۵۰۰ هزار هکتار اقدام عملیاتی 

در قبال ۳۵ میلیون هکتار کانون فرسایش بحرانی انجام شده است.
به گزارش ایســنا، ایرج حشــمتی در نشســت خبری که امروز)۷ 
شهریورماه( به مناسبت هفته دولت در اداره کل محیط زیست استان 
تهران برگزار شد، مسائل و مشکلات محیط زیست را مربوط به سه دهه 
قبل و ناشی از توسعه ناپایدار دانست و گفت: استراتژی توسعه پایدار 
براساس چهار سطح است و زمانی در مسیر توسعه پایدار قرار خواهیم 
گرفت که در کنار انجام فعالیت هایی که منفعت اقتصادی دارند باعث 

آسیب به محیط زیست مناطق نشویم.
وی افزود: در حال حاضر به علت تنگناها، تحریم ها و نگاه های صرفا 
اقتصادی شــاهد پدیده های زیســت محیطی ماننــد آلودگی هوا، 
فرونشست زمین، خشکی تالاب ها و ... هستیم که ناشی از بی تدبیری 

ماست.
حشــمتی ادامــه داد: در ایــن مســیر بایــد اقداماتــی در جهت 
برنامه ریزی های کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت برای حل مشکل 
انجام شود. تمام تلاش ســازمان حفاظت محیط زیست استفاده از 
ظرفیت ها و قوانین موجود و پشتکار همکاران است تا بتوانیم راهکار 

مناسبی برای جلوگیری از پیشرفت آلودگی ها اتخاذ کنیم.
سرپرست معاونت محیط زیست انسانی ســازمان حفاظت محیط 
زیست در ادامه به ملزومات پیشــرفت پایش و نظارت سازمان اشاره 
کرد و گفت: در حال حاضر ۳۰۰۰ صنعت آلاینده شناخته شده است 
اما این تعداد بسیار کمی است چراکه تعداد صنایع آلوده بیش از این 
تعداد است بنابراین باید بیشتر تلاش کنیم و به پایش های هوشمند و 
فناورانه رو آوریم چراکه زمان بازدیدهای میدانی گذشته است و باید 

از ظرفیت های فناورانه و مراکز دانش بنیان استفاده کرد.
حشمتی ادامه داد: ۳۵ میلیون هکتار کانون فرسایش بحرانی داریم 
اما تنها بر ۵۰۰ هزار هکتار کار عملیاتی انجام می شود. در این زمینه 

نیز نیازمند منابع و انجام اقدامات بیشتری هستیم.
وی افزود: در زمینه تغییرات اقلیمی و ریزگردهای دارای منشا خارجی 
نمی توان کار چندانی کرد اما در زمینه میزان تولید سوخت استاندارد 

گازوئیل و بنزین و خودروهای استاندارد می توان اقداماتی انجام داد.
حشمتی لازمه تمامی این موارد را همدلی و ایجاد حس مسئولیت 
اجتماعی حقوقی و حقیقی در بین آحاد جامعه دانست و با اشاره به 
اصل ۵۰ قانون اساسی گفت: براســاس این اصل حفاظت از محیط 
زیســت وظیفه عمومی همه مردم است نه تنها ســازمان حفاظت 

محیط زیست.

سازمان بهزیستی و کمیته امداد که در راستای رفع 
مشکلات اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی طبقات 
محروم جامعه و پیش بینی برنامه های موردنیاز برای 
توانمندسازی این قشر ایجاد شده اند، بدنبال مشکلات اقتصادی 
و تورمی سال های اخیر شاهد تقاضای ورودی بیشتری بودند به 
طوریکه بنا بر اذعان مسئولان، مجموع جمعیت افراد تحت پوشش 
این دو نهاد به ۱۲ میلیون نفر رسیده است. در این میان »مسکن«، 
»مستمری« و تامین »تجهیزات توانبخشی« مهمترین و گرانترین 
تقاضاهایی بوده که مددجویان تحت پوشش علاوه بر سایر نیازها 

خواهان آن بوده اند.
به گزارش ایسنا، از آنجایی که سازمان بهزیستی کشور به عنوان 
یکی از سازمان های زیرمجموعه  وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
به عنوان نهادی دولتی وظایف حمایت از آسیب دیدگان اجتماعی، 
معلولان، سالمندان، کودکان و زنان سرپرست خانوار را با جمعیتی 

بالغ بر هفت میلیون نفر بر عهده دارد،
»مستمری« همواره از مسائل بحث برانگیز و مورد اهمیت 
مددجویان تحت پوشش نهادهای حمایتی از جمله بهزیستی 
به شمار می رود، به گونه ای که با نزدیک شدن به اواخر هر سال 
مددجویان در انتظار اعلام میزان افزایش مبلغ مستمری هستند 
تا بدانند حقوق دریافتی کفاف هزینه های درمان و توانبخشی و 

خلاصه گذران زندگی را کفاف خواهد داد یا خیر؟.
مطابق ماده ۷۹ قانون برنامه پنجساله ششم توسعه، دولت موظف 
است در طول اجرای قانون برنامه علاوه بر پرداخت یارانه فعلی، هر 
سال حداقل مستمری خانوارهای مددجویان تحت حمایت کمیته 
امداد و سازمان بهزیستی را متناسب با سطح محرومیت بر مبنای 
متوسط ۲۰ درصد حداقل دستمزد مصوب شورای عالی کار، در 
چارچوب بودجه سنواتی و از محل درآمد قانون هدفمندکردن 
یارانه ها با حذف خانوارهای پردرآمد و درج ردیف مستقل در جدول 
موضوع ماده )۳۹( این قانون، از طریق دستگاه های مذکور پرداخت 
کند.  برای اولین بار در خردادماه سال گذشته، ماده ۷۹ قانون برنامه 
ششم توسعه محقق شد و مستمری ماهانه دریافتی در خانوار یک 
نفره ۳۵۰ هزار تومان، خانوار دو نفره ۵۰۰ هزار تومان، خانوار سه 
نفره ۷۰۰ هزار تومان، خانوار چهار نفره ۹۰۰ هزار تومان و خانوار 

پنج نفره به بالا به یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان رسید.

رئیس همایش »فقر و نابرابری آموزشی« با بیان 
اینکه همبسته "تحریم" و "کرونا" موجب عمیق تر 
شدن فقر شده و آموزش قربانی فقر معیشتی شد، 
گفت: تاجایی که بر اساس تحقیقات انجام شده، از سهم آموزش 
از سبد خانوار در سال ۹8، ۲۹ درصد و در سال ۹۹، ۲۳ درصد 

کاسته شده است.
به گزارش ایسنا، علی ربیعی در همایش فقر و نابرابری آموزشی 
که در خانه اندیشمندان علوم انسانی برگزار شد اظهار کرد: 
این همایش به همت چهار انجمن علمی و ۱۰ سمن و خیریه 
و تشکل های صنفی معلمان و بازنشستگان آموزش و پرورش 

برگزار می شود. 
وی با بیان اینکه مجموعه مطالعات در سطح جهانی و ملی نشان 
می دهد آموزش قلمرویی است که تاثیری بی بدیل بر حرکت 
جامعه در جهت مقابله با ابعاد مختلف نارسایی ها، بحران ها و حتی 
نابرابری ها و کمک به ایجاد فرصت برابر برای همه را در خود دارد 
گفت:  فقر به طور کلی محصول نابرابری است و نابرابری ریشه در 

فقدان آموزش در جامعه دارد. 
ربیعی افزود: در جوامع امروزی، بدون سیاست گذاری صحیح 
و موثر قادر به غلبه بر مشکلات و بحران ها نخواهیم بود. هرچند 
فقر چالش همه جوامع است، اما در ایران در کنار سایر مسائل 
با توجه به خیرخواهی که همه دولت ها در کاهش فقر داشتند، 
مسئله ای جدی است.   وی با طرح این پرسش که چرا موفقیت در 
امر فقرزدایی حاصل نمی شود و وضع ایران در حوزه فقر قابل قبول 
نیست؟ گفت: سیاستگذاری نامناسب در طول زمان های مختلف 
از جمله علل عدم دستیابی به هدف مذکور است که اصلاحات را 
دشوار می کند. معتقدم یارانه بدون هدف و بدون معطوف شدن به 
جبران آموزش، نمونه ای از گام های غلط طی شده در ایران است. 
رئیس همایش علمی فقر و نابرابری آموزشی افزود: آموزش، به 
دلایل مختلف راه حل بنیادی محسوب می شود. برای مقابله با همه 
ابعاد فقر و حتی سیاست گذاری بهتر، درنظر گرفتن سیاستگذاری 

آموزشی امری اجتناب ناپذیر است. 
ربیعی با اشاره به اینکه پرداختن به فقر آموزشی، ایجاد فضایی برای 
غلبه بر مشکلات متعدد است گفت: سیاست گذاری های معطوف 
به آموزش و آموزش در همه ابعاد از مهارت های فنی و غیره را 

نیازمندیم و توصیه می کنیم.

رئیس ســازمان انرژی اتمــی گفت: مادر 
حال حاضر همین فرصت نتیجه تحقیقات 
پلاسما را به ســامانه تبدیل کردیم و برای 
درمان سرطان پلاســماتراپی را راه اندازی 
کردیم. محمد اسلامی در دیدار با نماینده 
ولی فقیه در لرستان، اظهار کرد: در حوزه 
آب و خاک، کشاورزی، سلامت یک دامنه 

گسترده ز فعالیت ها را شروع کردیم.
وی با اشاره به این که در حوزه پلاسمای سرد 

که دست آورد بزرگی بوده و ابررسانا که حوزه آینده انرژی است، دست آوردهایی داشتیم، 
عنوان کرد: سالهاست از پلاسما برای تغییرات مداری ماهواره ها استفاده می کنند، به عنوان 
مثال ماهواره های سنجشی را تا ارتفاع ۳۰۰ کیلومتری تنظیم می کنند و با موشک به فضا 
می فرستند و کار انتقال مداری آن را تراستر پلاسمایی انجام می دهد که کار بسیار متفاوتی 
است. اسلامی با اشاره به این که ما الان در همین فرصت نتیجه تحقیقات پلاسما را به سامانه 
تبدیل کردیم و برای درمان سرطان پلاسماتراپی را راه اندازی کردیم، بیان کرد: این سامانه 
برای گرفتن مجوز اخلاق این تکنولوژی اقدام شده و چند روز گذشته برای اولین بار در کشور 
سه نفر از بانوان تحت پلاسما تراپی قرار گرفتند، به خصوص بیماری سرطان سینه بانوان که 
یکی از معضلات پر آزار بانوان است و عوارض جانبی زیادی دارد، بتواند این بیماری را بسته به 
وضعیت سلول سرطانی که دارد، با چند جلسه بدون عوارض درمان کند که این درمان برای 
اولین بار راه افتاده است. معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: همچنین 
در حوزه پلاسما بحث پسته را داریم که از آفت ها رنج می برد، سامانه آن را ساخته و درحال 

صنعتی سازی آن هستیم.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی ضمن 
یــادآوری اهمیــت شــفافیت در فعالیت 
شــرکت های زیرمجموعه این سازمان، بر 
ضــرورت پایداری و اســتمرار در مســیر 
سالم سازی فعالیت شــرکت ها و پرهیز از 
حاشــیه ها تأکید کرد. به گزارش ایســنا، 
میرهاشم موسوی در بازدید سرزده از شرکت 
کار و تأمین که به مناسبت هفته دولت انجام 
شد، با اشاره به مأموریت شرکت کار و تأمین 

در زمینه تامین نیروی انسانی واحدهای ستادی و اجرایی سازمان تأمین اجتماعی، تصریح کرد: 
عمده نیروهای شرکتی از قشر محروم جامعه هستند که همواره حامی و یار و یاور انقلاب و نظام 
بوده اند و شرکت کار و تأمین باید در احقاق همه حقوق قانونی این گروه از شاغلان واحدهای 

بیمه ای و درمانی تأمین اجتماعی، تلاشی ویژه داشته باشد.
وی افزود: سازمان تأمین اجتماعی و شرکت های زیر مجموعه آن، متعلق به مردم و بیمه شدگان 
هستند و همه ما وظیفه داریم فارغ از پست و موقعیت، در خدمت بیمه شدگان و بازنشستگان 
باشیم و نیروهای شرکتی نیز نقشی ویژه در جلب رضایت مردم از عملکرد واحدهای اجرایی 
تأمین اجتماعی دارند. موسوی با تأکید بر اهمیت حضور میدانی مدیران در حوزه مأموریتی 
خود افزود: به عنوان مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی هیچ وقت راضی به نشستن در اتاق و 
پشت میز اداری خود نیستم، مگر در مواردی که الزامی بر حضور در اتاق کار وجود داشته باشد. 
وی خواستار توجه بیشتر در زمینه جذب نیروهای زبده، باتقوا، کارآمد و انقلابی برای اشتغال 
در واحدهای مختلف سازمان تأمین اجتماعی شد و مدیرعامل و مدیران شرکت کار و تأمین 

را مأمور کرد این موارد را به صورت ویژه پیگیری و در عین حال مطالبه گر حقوق افراد باشند.

رئیس مرکز ملی اقلیــم و مدیریت بحران 
خشکسالی با بیان اینکه بارش های تابستانی 
نسبت به میزان بارش در بلند مدت دوبرابر 
شده است، گفت: به دلیل فعالیت سامانه 
مانسون، سیستم های بارشی در پاییز دیرتر 
وارد کشور خواهند شد و پاییزی کم بارش و 

با دمایی بیش از حد نرمال خواهیم داشت.
احد وظیفه در گفت و گو با ایســنا، درباره 
میانگین دمای هوا طی تابستان اظهارکرد: 

دمای متوسط کشور از ابتدای تابستان تاکنون حدود ۰.۶ درجه سلسیوس از مقدار نرمال 
بلندمدت بالاتر بوده است. از ابتدای ســال زراعی) اول مهرماه ۱۴۰۰( تا کنون نیز دمای 

متوسط کشور ۱.۲ درجه سلسیوس از بلندمدت گرم تر گزارش شده است.
وی ادامه داد: نقاطی که بیشترین میزان ناهنجاری دمایی در مقایسه با دمای نرمال را تجربه 
کرده اند، نیمه غربی کشور بوده  است و نیمه شرقی کشور همچون استان های کرمان، یزد، 
سیستان و بلوچستان و خراسان  رضوی و خراسان شمالی در شرایط دمایی طبیعی قرار 

داشته اند و دمای آن ها نزدیک به حد نرمال بوده است.
به گفته رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی، بارندگی هایی که تاکنون در 
فصل تابستان جاری داشته ایم، در اواخر تیرماه و ۹ روز اول مردادماه دریافت شد. با توجه به 
حجم این بارش ها، میزان بارندگی ها به ۱۰۰ درصد بیشتر از حد نرمال افزایش یافت یعنی 
اگر در تابستان های گذشته حدود ۷.۵ میلیمتر  بارندگی دریافت می کردیم، در تابستان 
امسال تقریبا دو برابر آن یعنی به طور متوسط بیش از ۱۵ میلیمتر بارندگی در کشور دریافت 

شده است بنابراین میزان بارش های تابستانه خوب بوده است.

رئیس سازمان انرژی اتمی خبر داد:

استفاده از پلاسما تراپی برای درمان سرطان
»سفارش« برای »استخدام« 

پذیرفته نيست
پایيز گرم و کم بارشی در راه است

مروری بر 3 اقدام شاخص دولت 
در حوزه مددجویی کميته امداد 

و بهزیستی

کاهش 23 درصدی سهم »آموزش« 
از »سبد خانوار« در کرونا
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پایه هایی که سست شد

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

اگر چه آغــاز نهضت حفاظت، احیــا و مرمت 
بافت های تاریخی و تاســیس انجمن خیرین 
میراث فرهنگی کشــور و تجلیل از چهره های 
ماندگار میراث فرهنگی را می توان جزو مهمترین 
رویکردهای این حوزه دانست، اما راه اندازی ۳۵ 
موزه جدید و استرداد ۲۳ شی تاریخی نقطه عطف 
عملکرد وزارت میراث فرهنگی در یکسال گذشته 
است. به گزارش خبرنگار حوزه میراث فرهنگی 
ایرنا، یکسال از سپردن سکان اداره کشور به دولت 
سیزدهم می گذرد، دولتی که به ریاست آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی و با شعار دولت مردمی، ایران 
قوی کار خود را آغاز کرد و به اذعان بســیاری از 
کارشناسان و ناظران، در تاریخ دولت های پس 
از انقلاب، هیچ دولتی به اندازه دولت سیزدهم و 
آیت الله رئیسی میراث دار مشکلات، ضعف ها و 
کاستی های برجای مانده از دولت پیش از خود 
نبوده اســت. وضعیت بد شــاخص های کلان 
اقتصادی، کسری بودجه، کاهش ارزش پول ملی، 
تورم بالا و بسیاری دیگر از چالش ها که ماحصل 
سیاست گذاری ها و اقدامات نادرست  سال های 
پیش از ۱۴۰۰ بود شرایطی را رقم زد که به گفته 
آیت الله رئیســی در اولین حضور وی در جلسه 
هیات دولت که با وزرای دولت قبل برگزار شد، 

نخستین چالش پرداخت حقوق مردادماه بود!
با این حال گرچه چالش ها بســیار زیاد بوده و 
هست، اما با همت مسئولان دولت سیزدهم اعم 
از رئیس جمهوری، وزیران و سایر ارکان دستگاه 
اجرایی، طی یکسال گذشته علاوه بر رفع بسیاری 
از چالش های گذشته و تلاش برای ریل گذاری 
صحیح برای حرکت به سوی شرایط بهتر، اقدامات 
ارزشمندی نیز در حوزه های مختلف عملکردی 
صورت گرفته است که به نظر می رسد با گذشت 
یک سال از استقرار دولت اکنون نوبت به بازخوانی 

آن رسیده است.
آغاز فصلی روشن

 با رویکرد گره گشایی از کار مردم
بررسی عملکرد دولت و وزارت میراث فرهنگی 
در یک سال گذشته نشان می دهد که رویکرد 
گره گشــایی از کار مردم و باز کردن زنجیرها و 
قفل و بســت های اداری از مسیر فعالیت مردم 
در دولت سیزدهم و این وزارتخانه، نویدبخش 
آغاز فصل جدید در توسعه صنعت گردشگری و 
رونق صنایع دستی و توجه به حفاظت و صیانت از 

میراث فرهنگی کشور است.

منتظرِ آمدنِ جسدِ 
شاعران نمانيد!

اکبر اکسیر بر این باور است که شاعران ما 
از دهۀ هفتاد به بعد در انزوا پوسیده اند و 
با انتقاد از شــیوۀ رفتار مدیران با شاعران 
می گوید: منتظر نمانیم جســد شــاعر از 
آلمان، انگلیس و امریــکا بیاید و افتخار 
کنیم که سه مجلس ختم برای او گرفتیم!

این شاعر و طنزپرداز در گفت وگو با ایسنا 
دربارۀ آثــار و چالش های انتخاب مدیران 
برای مراکز و مؤسســه های دانشــگاهی 
و دولتی فعــال در زمینۀ ادبیــات و زبان 
فارسی اظهار کرد: مدیریت در بخش شعر 
و فرهنگ تا به حال اصلًا ثمره ای نداشته 
اســت. حتی زمانی معاونت شعر تشکیل 
دادند اما این بخش هیچ گونه سنخیتی با 

مسئلۀ شعر نداشت.
او افزود: در حوزۀ تئاتر، تجســمی و سایر 
هنرها می توانیم از مدیریت در راه بهبود 
کیفیت اســتفاده کنیم اما این مسئله به 
هیچ وجه درمورد شــعر صادق نیســت. 
همین کــه شــاعران جایی بــرای طرح 
هنرشان داشته باشند و رادیو و تلویزیون 
بدون سانســور در خدمت شاعران باشد، 
بزرگ ترین تشویق است. در حوزۀ شعر، یه 
یک مدیر برای تشویق شاعران، برگزاری 
جشــنواره ها و برپایی مراکز شعرخوانی 
در ادارات وزارت ارشــاد و... لازم اســت. 
وگرنه مدیران نمی توانند تحولی در شعر 

ایجاد کنند. 
اکســیر ســپس با بیــان این که شــعر 
به هیچ وجه ســفارش پذیر نیست، گفت: 
شاعران بزرگ خودشان با دل شان سودا 

می کنند.
این طنزپرداز ســپس با اشــاره به لزوم 
حمایت از شــاعران ادامه داد: شــاعران 
دل گرم نیســتند، چون هیچ وقت تشویق 
نشدند و به چشم نیامدند. باید به شاعری 
که واقعاً آزاد و مستقل در مورد سوژه های 
اجتماعی کار می کنند، میــدان دهند و 
در زمینۀ چاپ کتاب های شــان از آن ها 
حمایــت کننــد و زمینۀ معرفی شــان 

پیش قدم باشند.
وی در عین حال اظهار کرد: خیال نکنند 
شاعران فرشــتگانی هستند که هیچ چیز 
لازم ندارنــد؛ آن ها هم انســانند؛ قرض و 
نیازهای مادی دارنــد. مدیران فرهنگی 

می توانند خیلی خوب به آن ها برسند. 
او گلایه ای هم داشت و خطاب به مدیران 
فرهنگی گفت: منتظر نمانیم جسد شاعر 
از آلمان، انگلیــس و امریکا بیاید و افتخار 
کنیم که سه مجلس ختم برای او گرفتیم! 
من درمورد آقای هوشــنگ ابتهاج واقعاً 

ناراحت شدم.

بررسی ها نشان می دهد که دولت سیزدهم با توجه به تمام 
مطالباتی که هم اکنون در حوزه سینما وجود دارد، کارنامه قابل 
قبولی در حوزه مجموعه اقدامات اجرایی بالقوه و بالفعل خود در 

حوزه سینما به ثبت رسانده است.
به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، یکسال از سپردن سکان 
اداره کشور به دولت سیزدهم می گذرد، دولتی که به ریاست 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی و با شعار »دولت مردمی، ایران 
قوی« کار خود را آغاز کرد و به اذعان بسیاری از کارشناسان و 
ناظران، در تاریخ دولت های پس از انقلاب، هیچ دولتی به اندازه 
دولت سیزدهم و آیت الله رئیسی میراث دار مشکلات، ضعف ها و 

کاستی های برجای مانده از دولت پیش از خود نبوده.
وضعیت بد شاخص های کلان اقتصادی، کسری بودجه، کاهش 
ارزش پول ملی، تورم بالا و بسیاری دیگر از چالش ها که ماحصل 
سیاست گذاری ها و اقدامات نادرست  سال های پیش از ۱۴۰۰ بود 
شرایطی را رقم زد که به گفته آیت الله رئیسی در اولین حضور وی 
در جلسه هیات دولت که با وزرای دولت قبل برگزار شد، نخستین 

چالش پرداخت حقوق مردادماه بود!
با این حال گرچه چالش ها بسیار زیاد بوده و هست، اما با همت 
مسئولان دولت سیزدهم اعم از رئیس جمهور، وزرا و سایر ارکان 
دستگاه اجرایی، طی یکسال گذشته علاوه بر رفع بسیاری از 
چالش های گذشته و تلاش برای ریل گذاری صحیح برای حرکت 
به سوی شرایط بهتر، اقدامات ارزشمندی نیز در حوزه های 
مختلف عملکردی صورت گرفته است که به نظر می رسد با 
گذشت یک سال از استقرار دولت اکنون نوبت به بازخوانی آن 

رسیده است.
دولت سیزدهم در یکی از تاریک ترین زمان های تاریخ سینمای 
ایران، عنان این شاخه از فرهنگ را به دست گرفت. تلنبار شدن 
جمعیت بیکار در میان فعالان سینما، رکود مطلق تولید، بسته 
. تنها  . شدن بسیاری از سینماها و پردیس های سینمایی و.
گوشه ای از مختصات سینمای ایران تا قبل از روی کار آمدن 

دولت سیزدهم بود.

35 موزه جدید راه اندازی شد13 ميليون مخاطب برای 177 فيلم

 23 شی تاریخی بازگشت

فیلم جدید »مینیون ها« آمار فروش خود را در سطح بین المللی به 
۵۰۰ میلیون دلار رساند.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، »مینیون ها:  ظهور 
گرو« در گیشه های خارج از آمریکا با اقبال روبه رشد و با فروش روز 

)یکشنبه( خود از مرز ۵۰۰ میلیون دلار عبور کرد.
فیلم های قبلی این مجموعه سینمایی شامل »مینیون ها« در سال 
۲۰۱۵ و »من نفرت انگیز ۳« در سال ۲۰۱۷ هر یک بیش از ۷۰۰ 
میلیون دلار در خارج از آمریکا فروش کردند و در سطح جهان به 

فروشی بیش از یک میلیارد دلار دست یافتند.
تا این لحظه فیلم جدید این مجموعه با محاسبه فروش آمریکا به 

رقم فروش 8۶8.8 میلیون دلاری در سطح جهان رسیده است.

»مينيون ها« جهان را تسخير کردند

روانبخـش صادقـی عضو هیـات مدیـره فعلـی »خانه 
سـینما« ضمـن انتقـاد از کناره گیـری مسـئولان این 
نهـاد صنفـی در آسـتانه برگـزاری انتخابـات بـر لزوم 
بازنگـری همراه بـا آسیب شناسـی عملکرد ایـن خانه 

تأکیـد کرد.
بـه گـزارش خبرنگار مهـر،  روانبخـش صادقـی عضـو 
هیـات مدیره فعلـی خانه سـینما در آسـتانه برگزاری 
انتخابـات ایـن نهـاد صنفـی، در قالـب یادداشـتی به 

حواشـی روزهـای اخیـر، پرداخـت.
در متن این یادداشت  آمده است:

آنچه در خانه سـینما پیـش آمده قطعـاً محصول یکی 
دو روز یـا چنـد دوره اخیر نیسـت کـه خـود می تواند 
تلنگری باشـد بـر نیاز بـه بازسـازی این خانـه و تغییر 
دیدگاه هـا و روش هـای قدیمـی و گاهاً اشـتباه حاکم 
بـر آن، تلنگـری بـر رفتارهـای فـرد فـرد مـا در تقابل 
بـا یکدیگـر و بـا اسـاس ایـن نهـاد مدنـی و در نهایت 
جامعـه، تلنگری بـر اهمیـت نگرانی هـا و دغدغه های 
اهالـی فهیم سـینمای کشـور بـر مسـائل روز بـا تمام 
گرفتاری هـا و تنگناهـای کاری و معیشتی شـان، 
تلنگـری بـر هیئـت مدیره هـا تـا در خصوص مسـائل 
مهـم بی درایتی بخـرج ندهنـد، تلنگری بـه رویه های 
اشـتباه حمله سـودجویانه به هیئت مدیره ها و کلیت 
خانه سـینما بـا تمـام ایـرادات و مدیریت نادرسـتش، 
تلنگـری اسـت بـر مـن و بـر مـا و بـر منتخبیـن آتی، 
تلنگری بر یادآوری خانه سـینمایی که می خواسـتیم 

و خانـه سـینمایی کـه داریـم و آن کجا و ایـن کجا!
امـا مـن دلـم بـرای خـودِ ایـن خانـه می سـوزد. برای 
خشـت خشـت آن. برای گفتمان جاری در آن در طی 
سـالیان. برای خانه سـینمایی که اکنـون در جایی که 
می بایسـت باشـد که نیسـت هیـچ، بلکـه در نیم دهه 

قبل تـر خـود هم نیسـت. 
حال تا کـی باید دنبـال مقصـر بگردیم؟ مـن مقصرم. 
من هـم مقصـرم. مـن یکـی از چندین یـا چنـد ده یا 
چند صد مقصرم. نسـل مـا مقصریم چـون گاهی قائل 
به احترام به سـن و سـابقه و شـأن هنری افـراد بوده و 
هسـتیم بیش از نیاز. مقصریـم چـون نمی توانیم فرار 
به جلـو بکنیـم. مقصریـم کـه نمی توانیـم در بدترین 
شـرایط خانه مـان را رهـا کنیـم کـه مبـادا طوفـان 

حوادثـی کـه در راه اسـت بنیانـش را برکَنَد. 
من هـم مقصـرم چـون نمی توانـم چنـد روز مانـده تا 
پایـان دوره ام و برگـزاری مجمع عمومی اسـتعفا دهم 
و بـروم. مـن هم مقصـرم چـون می مانـم تـا جایی که 
حقـوق قانونیم اجـازه دهد تا آنچـه از این خانـه مانده 
را در انتخاباتـی آزاد و قانونـی بـه منتخبین ایـن نهاد 
صنفـی و مدنـی تحویـل دهم بـدون نـگاه خـودی یا 

ناخـودی بودنشـان و بـدون اندیشـیدن بـه تاثیرگذار 
بودن یـا نبودنشـان. چون معتقـدم این دیگ نـه برای 

من بلکـه بایـد بـرای دیگران بجوشـد.
من هم مقصـرم چون بـرای عافیـت خود بـا فرافکنی 
به دنبـال مقصـر نمی گـردم. چـون اجـازه دادم آنچه 
نگاه غیـر آزاداندیشـانه و نابرابر بوده اسـت در خانه ای 
بـا بنیـان اصنـاف حرفـه ای برابـر رشـد کنـد بی آنکه 
کسانی را مسـببش بدانم. چون نتوانسـتم مانع از نگاه 
اسـتبدادی و تمامیت خـواه بـه اصناف و اعضـا و حتی 

اعضـای هیئـت مدیره باشـم. 
من هـم مقصـرم کـه می دانم از کجـا نشـأت می گیرد 
و گاهـی سـکوت کرده ام.دلـم بـرای نسـل خودمان و 
نسـل های بعـدی می سـوزد کـه پـای در راه فرهنـگ 
و هنـر گذاردیـم و چشـممان بـه کسـانی بوده اسـت 
که نسـل من و بعـد از من بایـد از آنـان بسـیار چیزها 
طلبـکار باشـیم. وقتی از سـوی رئیس نهـادی مدنی و 
صنفی بـه اصناف تاثیرگذار اشـاره می شـود بی شـک 
بـه اصنـاف غیر تأثیرگـذار نیـز قائـل هسـتند و ایـن 
همان مشـق و مشـی نادرسـت فعالیـت اجتماعی در 
یک نهـاد صنفی اسـت. کاش مشـخص شـود از میان 
اصناف ۳۲ گانه خانه سـینما کدامشـان تاثیر گذارند و 
کدامشان نیسـتند. لازم است مشـق های فعالیت های 
اجتماعـی و مدنی مـان را دوره کنیـم تـا بدانیـم در 
تشـکل های صنفـی و مدنی تمامـی اعضا و یـا اصناف 
از یـک میـزان اعتبـار و شـأن حقوقـی برخوردارنـد و 
قوت و قـدرت رأی شـان نیـز برابر اسـت و ایـن خوب 
نیسـت برخـی از درون یـک نهـاد صنفـی و حرفـه ای 

ایـن را برنتابند.
ایـن چـه ادبیـات و نـگاه از بالایی اسـت کـه برخی در 
ایـن خانه حتی هنـگام اسـتعفا نیـز دارند. مـن و ماها 
چـه اشـتباهی کردیم کـه هنوز بایـد درشـتی و دروغ 
و تهمت بشـنویم؟ تا کـی نگاه مسـتبدانه و خـودی و 
ناخودی؟ تـا کی باید کسـانی ایـن خانـه را از آن خود 
بدانند و حضور طیـف مخالفان )در واقـع منتقدانتان( 
را برنتابند. چگونـه بر رویه هـای دیگران و سیاسـیون 
گاه به درسـتی خـرده می گیریم حـال آنکه در سـرای 
خویش همان می کنیم کـه بدان خـرده گرفتیم و چه 
بسـا در یک نهـاد صنفـی و مدنـی مسـتبدانه تر از هر 

سیاسـتمداری عمـل می کنیم.
من نیز به عنوان عضو هیئـت مدیره و دبیـر در این راهِ 
سـخت فعالیت اجتماعـی و مدنـی بارها دچـار تردید 
بـوده ام و اما اکنـون یقیـن دارم کـه آنچه بر مـا اوضاع 
را سـخت تر کـرده و می کنـد از درون خودمان نشـأت 
گرفته و خواسـته یا ناخواسـته همراه با رادیکالیسـیم 
و اسـتبداد بالقـوه و گاه بالفعلِ ریشـه دوانـده در ذات 

خودمان بـوده اسـت. آیا اگر مـن یا کسـانی در نهادی 
مدنی هیـچ سـخن نقادانه یـا مخالـف را نپذیریم آنجا 
که کار و قدرت در دسـتان خودمان باشـد اجازه سخن 
به مخالفین خود خواهیم داد؟ چه بسـا حتـی آنها را از 
بسـیاری جاها خواهیم راند و حقوقشـان را نیز پایمال 
خواهیـم کـرد. دلـم بـرای خانـه سـینما می سـوزد. 
خانه ای که پایه هایش سسـت شـده و مسـئولینش در 
بدتریـن و بحرانی ترین زمـان طرفِ عافیـت خویش را 
انتخاب کرده و رهایـش می کنند. در یـک نظام مدنی 
و شـکل گرفته بـر پایـه انتخابـات اعضـا، ماننـد خانه 
سـینما گفتن اینکه چـه کسـی در حد هیئـت مدیره 
آن اسـت و چـه کسـی نیسـت آیـا توهیـن به شـعور 
اقشـار و اصنـاف خانـه سـینما نیسـت؟ یـا بی اعتبـار 
کـردن آرای نماینـدگان اصنـاف کـه خود برخاسـته 
از رای اعضایشـان می باشـند؟ گوینـده ایـن نـگاه 
خودبین تعیین می کند چه کسـی در حـد چه چیزی 
هسـت یا نیسـت؟ ایـن چـه نـگاه و تفکـر مسـتبدانه 
و تمامیـت خواهـی اسـت در ویترینـی دموکراتیک؟ 
چـه کسـی تشـخیص می دهـد انتخاب هـای اصناف 
درسـت اسـت یا نادرسـت؟ مگـر می شـود صلاحیت 
اصنـاف، نماینـدگان و انتخاب هایشـان را در یـک 
انتخابـات صنفـی و قانونـی به راحتـی زیر سـوال برد! 
مگر می شـود به شـعور اجتماعـی و حرفـه ای عده ای 

به ایـن راحتـی توهین کـرد!؟
در خانـه سـینما تـا بـه حـال رسـم بـر ایـن بـوده که 
بیشـترین مراودات و همراهی را رئیـس هیئت مدیره 
و مدیر عامل به لحاظ مسئولیتشـان بـا مواضع دولتی 
داشـته اند که در بسـیاری مـوارد حتی هیئـت مدیره 

هـا در جریـان آن نیـز نبوده اند.
 چگونه اسـت که بـا نامـه ای از مقـام دولتـی که حتی 
اشـاره به لغو یا عدم برگـزاری مجمع عمومی نداشـته 
بـدون اطـلاع و رای هیئـت مدیـره مجمـع عمومـی 
جلوتـر از دولـت و توصیه هـای بالاتری لغو می شـود؟ 
بـا اینکـه رئیـس سـازمان سـینمایی نیز بـه صراحت 
از هرگونـه دخالتـی در خانـه سـینما و سـیر برگزاری 
مجمع عمومـی آن پرهیـز کرده اسـت، چگونه اسـت 
که یکبـاره داد از دلایلـی ماننـد ناهماهنگی با ارشـاد 
و سـازمان سـینمایی و دولت برای شـانه خالی کردن 
از مسـئولیت سـر می دهیـم؟ گـو آنکـه در دولت های 
پیشـین بـا وجـود بیشـترین ناهماهنگی هـا بهترین 
همراهی هـا را نیـز با دولـت نداشـته ایم؟ چـه معنایی 
دارد چنـد روز مانـده بـه پایـان دوره و در پیچ هـای 
سـخت ایـن مسـیر شـانه از بـار مسـئولیت خالـی 
کنیم کـه ایـن مرکـب لنـگ آیـا بتوانـد یـا نتوانـد از 
ایـن پرتگاه ها به سـلامت عبـور کند بـی آنکه تـه دره 

سـقوط کند.

ین
نلا

ی آ
هر

مش
: ه

س
عک

وزارت خارجه فرانسـه با قـرار دادن ایـران در 
فهرست قرمز، شهروندانش را از سفر به ایران 
بر حذر داشـته اسـت،  با این حال ایـران قصد 
دارد در نمایشـگاه گردشـگری ایـن کشـور 
شـرکت کنـد تـا تصویـر متفاوتـی از خـود 

نشـان دهد.
بـه گـزارش ایسـنا، روح الله حسـین زاده ـ 
مدیرعامـل شـرکت مادرتخصصـی توسـعه 
ایرانگردی و جهانگردی ـ در نشسـت خبری 
که به بهانه تشـریح برنامه ایـران برای حضور 
در دو نمایشـگاه گردشگری فرانسـه و ژاپن، 
دوشنبه هفتم شـهریور ماه برگزار شد، تاکید 
کرد: موضـوع حضور ایران در نمایشـگاه های 
بین المللـی صرفـا جـذب گردشـگر فقـط 
از آن کشـور نیسـت،  در همیـن نمایشـگاه 
فرانسه نزدیک به ۱۵۰ کشـور حضور دارند و 
اتفاقی که بین ایـران و آن کشـورها می افتد، 
اهمیـت بیشـتری دارد. ما برای ایـن موضوع 
برنامه ریـزی کرده ایـم. در کشـور ژاپـن نیـز 
قـرار اسـت در حوزه هـای دیگـر از جملـه 
صنایع دسـتی کار کنیم که قطعـا حضور در 
نمایشگاه این کشور با شـعار »ایران باشکوه« 
بـه دیگـر برنامه هـای مـا بـه ویـژه در حوزه 

صنایـع دسـتی کمـک می کند.
او همچنین گفت: هـدف اصلی مـا از حضور 
در نمایشـگاه های بین المللی، شناخت ایران 
توسـط کشـورهای دیگـر و هم افزایـی بیـن 

ایران و سـایر کشـورها است.
حسـین زاده سـپس به رویـداد گردشـگری 
ایران کـه اخیـرا در کشـور پاکسـتان برگزار 
شـد، اشـاره کـرد و افـزود: کشـور همسـایه 
ما، پاکسـتان ایـران را نمی شناسـند. این که 
قـرار اسـت از نمایشـگاه فرانسـه بـا مناطق 
تاریخی ایـران ارتبـاط تصویری برقرار شـود 
و بازدیدکننـدگان بـه صـورت زنده ایـران را 
ببیننـد، حتما به بیشـتر شـدن شـناخت و 
کاهـش ایران هراسـی کمـک خواهـد شـد.

ایـران درحالـی قـرار اسـت از ۲۹ تـا ۳۱ 
شـهریورماه ۱۴۰۱ در نمایشـگاه تاپ ریـزا 
فرانسـه که در شـهر پاریس برگزار می شود، 
شـرکت کنـد کـه وزارت خارجـه فرانسـه 
چنـدی پیـش ایـران را در وضعیـت قرمـزِ 
هشدارِ سفر قرار داد و به شهروندانش توصیه 

کـرد بـه ایـران سـفر نکنند.
با این حال مجری پاویون ایران در نمایشـگاه 
فرانسـه گفته اسـت: قصد دارد در فضایی به 
وسـعت ۷۰ متر با بهره گیـری از دوربین های 
VR و اینفلوئنسـرهای فرانسـوی و ایرانـی، 
پخـش زنـده جاذبه هـای تاریخـی و تولیـد 

محتوایـی بکـر و بـه شـدت زیبـا، تصویـر 
متفاوتی را بـه نمایش بگـذارد.

»جاتـا«،  نمایشـگاه دیگـری اسـت کـه در 
شـهر توکیو در ژاپن برگـزار می شـود و ایران 
قرار اسـت در فضایی در حدود ۵۰ متـر از ۳۱ 
شـهریور تـا ۳ مهرمـاه ۱۴۰۱ در آن حضـور 

داشـته باشد.
حسـین زاده ـ مدیرعامـل شـرکت مـادر 
تخصصـی توسـعه ایرانگـردی و جهانگردی 
ـ دربـاره نقـش ایـن شـرکت در برگـزاری 
ایـن نمایشـگاه ها توضیـح داد: این شـرکت 
بـازوی اجرایـی وزارتخانه میـراث فرهنگی، 
گردشـگری و صنایـع دسـتی اسـت کـه در 
حوزه اجرای نمایشگاه های داخلی و خارجی 
مسـؤولیت دارد و بـرای برگزاری نمایشـگاه 
»جاتـا« و »تاپ ریـزا« برنامه ریـزی خوبـی 

شـده اسـت.
بـه گفتـه او، ایـران قـرار اسـت در ایـن 
نمایشگاه ها با شـعار »ایران باشکوه« شرکت 
کنـد.   در ادامـه، طیبـه محمـد، مدیرعامل 
شـرکتی کـه برگزارکننـده پاویون ایـران در 
این دو نمایشـگاه ژاپن و فرانسه اسـت، با این 
توضیح که مسـئولیت اجرای ۲۳ نمایشـگاه 
بین المللی گردشـگری از جمله اکسـپو دبی 
را در فراخوانـی از وزارت میـراث فرهنگـی، 
گردشـگری و صنایع دسـتی به عهده گرفته 
و مجـری انحصـاری وزارتخانـه در این بـاره 
اسـت، گفـت کـه از امکانـات دیجیتالـی بـا 

نگاهی به شـعار امسـال و بـا درنظـر گرفتن 
نـوآوری و خلاقیـت و همچنیـن بـا دعـوت 
از کسـب وکارهای کوچـک و شـرکت های 
دانش بنیان، برای نشـان دادن چهـره واقعی 
ایـران در ایـن نمایشـگاه ها بهـره خواهیـم 
بـرد. همچنین، برخلاف سـال های گذشـته 
که ایـران در مـکان خوبـی از نمایشـگاه قرار 
نداشـت،   امسـال پاویون آن در کنـار دهکده 
اینفلوئنسـرها و در مسـیر خوبی قرار گرفته 

اسـت.
او همچنین گفت: در نمایشـگاه گردشگری 
ژاپـن، علاوه بـر ظرفیت هـای دیجیتالـی، به 

سـنت ها نیز توجه شـده اسـت.
ایرادهای اکسپو به جابه جایی دولت 

مربوط می شود
در ادامـه ایـن نشسـت، بـا اشـاره بـه تجربه 
مجری منتخب نمایشـگاه های گردشـگری 
در اکسـپو دبی و نامشـخص نبـودن گزارش 
عملکرد ایـران در نمایشـگاه های پیشـین با 
توجه بـه آنچه در اکسـپو اتفاق افتـاد، هزینه 
در نظر گرفته شـده بـرای این  نمایشـگاه   ها  و 
نحوه اجـرای برنامه هـا، از سـوی خبرنگاران 
حاضر زیر سـوال برده شـد کـه طیبه محمد 
در این بـاره گفت:  تمـام آنچه هزینه شـود به 
وزارتخانـه اعـلام خواهد شـد و پـس از پایان 
نمایشـگاه، می تـوان آن هزینـه را، عمومـی 

کـرد.

فیلمنامه مینی سریال »ترور« که قرار است 
ر حاج قاسم  نافرجام سردا ترور  ز  ا یتی  روا
سلیمانی باشد، با همکاری سیروس مقدم در 

حال بازنویسی است.
به گزارش خبرنگار مهر، این روزها پروژه های 
سریال های  و  سینما  حوزه  در  مختلفی 
تلویزیونی در حوزه آثار امنیتی و شهدا در حال 

ساخت است.
از مهمترین این پروژه ها، مینی سریالی مرتبط 
با سردار شهید حاج قاسم سلیمانی است که 
قرار است به مقطعی از زندگی این سردار بزرگ 
بپردازد و سیروس مقدم کارگردانی آن را به 

عهده دارد.
این سریال که با تهیه کنندگی حامد عنقا پیش 
می روند در حال حاضر آخرین روزهای پیش 
ند و فیلمنامه با همکاری  تولید را می گذرا

سیروس مقدم در حال بازنویسی است.
ندیشه  ا موسسه  مدیرعامل  نقویان  مهدی 
شهید آوینی پیش از این در توضیحی درباره 
این مجموعه گفته بود: ما بنا داشتیم تولیدش 
ما  نجام دهیم. ا را با عجله در سال گذشته ا
از این شتاب فاصله گرفتیم و پروژه در حال 

درباره  همچنین  وی  است.  کیفی سازی 
کیفیت این سریال هم تأکید کرد: »ترور« 
یک مینی سریال است اما با کیفیت سینمایی 
ساخته می شود و با تولیدات معمول تلویزیون 
رد. مینی سریال »ترور« با موضوع  فرق دا

ترور نافرجام شهید حاج قاسم سلیمانی به 
ترور  به  با تمرکز  تهیه کنندگی حامد عنقا 
نافرجام حاج قاسم در کرمان، درصدد است 
تا بخشی از جایگاه رفیع و حساس این سرباز 

گرانقدر اسلام را به تصویر درآورد.

ایران با وجود هشدار قرمز »ترور« در آخرین روزهای پیش تولید
به فرانسه می رود
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: ای

س
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آگهی فقدان سند مالکیت
شماره  به  علی  فرزند  تاجیک   اسلام  آقای   اینکه  به  نظر 
شناسنامه 3742 و شماره ملی 3160424141 صادره از کهنوج 
مالک ششدانگ یک قطعه زمین دارای پلاک 6742 فرعی از 
2 -اصلی واقع در شهر کهنوج پشت اداره برق بخش 46 کرمان   که سند 
مالکیت آن ذیل ثبت 26421 صفحه 1۸ دفتر 134 محلی به شماره چاپی 
۹303۹3 سری الف سال ۸۹ صادر و تسلیم گردیده وسپس به موجب 
خلاصه معامله شماره 11501-13۹1/12/23 دفترخانه اسناد رسمی شماره 
154 کهنوج به نامبرده آقای اسلام تاجیک فرزند علی انتقال قطعی یافته 
شده  امضاء   تصدیق  محلی  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  ،ضمن  است 

درخواست سند  و  مفقود شده  فوق  مالکیت پلاک  نموده که سند  اعلام 
المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه 
قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام 
معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد 
اداره ثبت شهرستان کهنوج  انتشار آگهی به  از تاریخ  ظرف مدت ده روز 
مراجعه  واعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله 
تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

اقدام خواهد گردید 

از طرف سالاری .علی رحمانی خالص
رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج.م الف :639

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 14016031۹0۹10001۹7 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1401/2/22-
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر 
عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نخواه پیکر فرزند علی  بشماره 
شناسنامه 7۹0 صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر خانه 
به مساحت 426 متر مربع پلاک - فرعی از 50 - اصلی مفروز و مجزی شده از 

پلاک 50 - اصلی قطعه یک  واقع در عنبر آباد مختارآباد بلوار باهنر بخش 45 
کرمان خریداری از مالک رسمی آقای موسی سنجری محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .  
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/08
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/23
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رئیس فدراسیون کشــتی با انتقاد از تفکراتی 
که معاون ورزش قهرمانــی و حرفه ای وزارت 
ورزش دارد گفت: با تفکراتی که آقای پولادگر 

دارد وزارت ورزش به جایی نخواهد رسید.
به گزارش خبرنگار مهــر، علیرضا دبیر رئیس 
فدراسیون کشتی در نشست خبری که صبح 
دوشــنبه در محل این فدراسیون برگزار شد، 
اظهار داشــت: اجــازه نخواهیــم داد خبر و 
حاشــیه ای به اردوهای تیم ملــی ورود کند. 
من حتی نگذاشتم سوریان و پژمان درستکار 
جای من صحبت کننــد و گفتم کتکش را من 

بخورم.
لباس پوشيدن من را مسخره 

می کنند!
وی ادامه داد: سال ۹8 که آمدم، تیم یازدهم 
و نهم دنیا، ســه ماه حقوق عقب افتاده و کلی 
بدهی را تحویل گرفتم و امروز ببینید که کجا 
هستیم. این کار همه شماســت. من همیشه 
گفتم حمال کشتی هســتم، با این کلمه لذت 
می برم. لباس من را مسخره می کنند. من بلدم 
لباس بپوشم، ولی از ۶ صبح سر پروژه هستم. 
مــن آدم عملیاتی هســتم. باید ســر تمرین 
بچه ها هم بــروم. چطور انتظــار دارند کت و 
شلوار بپوشم. شلوار شــش جیب گشاد است، 
پای پرانتزی من را نشــان نمی دهد. کشــتی 
ورزش پرفشاری اســت و اینها پیش می آید. 
کت و شــلوار ۵۰ میلیونی بپوشم و زمانی که 

کار نکنم، آیا می توانم حرف بزنم؟
چطـور توقـع دارنـد بـا کت و شـلوار 

تمریـن کنـم؟
وی ادامــه داد: مــن از ۱۷ ســالگی اصلا بلد 
نیستم لباس بپوشم. اینجا از ۶ صبح سر پروژه 
می روم. من آدم عملیاتی هســتم و سر پروژه 
که می روم خاکی می شــوم. از آن طرف آدم 
فنی هستم و لخت می شوم و با بچه ها تمرین 
می کنم. پس چطور توقع دارند من همیشه با 
کت و شلوار باشــم. آیا آن دنیا لباس پوشیدن 

و فلان برند را پوشیدن حسن و خوبی است؟
از برنامه هایمان جلوتر هستيم

دبیر دربــاره قهرمانی تیم هــای نوجوانان و 
جوانــان در رقابت های جهانــی، اظهار کرد: 
ســال ۹8 که کشــتی را تحویل گرفتم کارت 
ملی کشــتی زیر ۳۰ هزار نفر بــود که نصف 
آن ها هم پیشکســوتان بودند اما امروز بالای 
۲۶۰ یا ۲۷۰ هزار کشــتی گیر داریم تا حدی 
که باشگاه کم داریم. من به هر استانی می روم 
سعی می کنم باشگاه و ســالن بگیرم. در طرح 
توســعه به ریز نوشــتیم به کجا باید برسیم. 
البته ایراداتی هم دارد و ما اتاق پایش داریم  از 
برنامه مان هم خیلی جلوتر هســتیم. در زمان 
کرونا آمریکایی ها باشگاهشان باز بود اما اینجا 

هر چه التماس می کردیم باز نمی کردند.
هدف ما این است که مردم به کشتی 

افتخار کنند
ما در رده نوجوانان و جوانان به هر مسابقه ای 
رفتیم خــدا را شــکر نتیجه گرفتیــم. از روز 
اول گفتم باخت هــا برای مــن و بردها برای 
همه. اینکه کشــتی امروز حالش خوب است 
رضایت بخش اســت. خوشــحالم که کشتی 
می تواند حال مردم را خوب کنــد. این برای 
من خیلی مهم اســت. لذت می برم اکبر فلاح 
کسی که الگوی من بوده در باشگاهش تمرین 
می دهد و باشگاهش شــلوغ است یا برزگر که 
مربی من بوده در باشگاه کار می کند. هدف ما 
این است مردم به کشــتی افتخار کنند، مثل 
برزیل و انگلیس بــه فوتبال، ژاپنی ها به جودو 
و کره ای هــا به تکواندو. در ایران هر قشــری 
می بینید با کشــتی حال می کند و همه مردم 

ایران با کشتی پیوند دارند.
از این که حمال کشتی

 هستم لذت می برم
دبیر خاطرنشــان کرد: از اینکه حمال کشتی 
هستم لذت می برم و از شما می خواهم این را 
بنویسید. اینکه کار یک نفر شستن دستشویی 
باشــد اما کارش را خوب انجام دهد شرف به 
مســئولی دارد که خوب وظایفــش را انجام 
نمی دهد. مــن کشــتی گیر رده ۴ تیم ملی را 
حتی مجانی بردم عمــل کردم این وظیفه من 
است. شــاید اگر من  را خوب بر می گرداندند 

بیشــتر کشــتی می گرفتــم. مــن دردها را 
می فهمم. امروز اول صبح اتاق گرایی ها رفتم 
گفتم پاشو چایی درســت کنید بخوریم  کدام 

رییس فدراسیون این کار را می کند؟
ادبيات من به کلی تند است

من دردم می گیرد می بینم مسئولان ما وعده 
می دهند اما عمل نمی کنند. بعد یک مسئول 
غیر کارشناش در وزارت ورزش حرفی می زند 
من به هم می ریزم. شاید عباراتی هم بکار بردم 
که بی دقتی کردم. من در آن اندازه ای نیستم 
به کســی بی احترامی کنم امــا ادبیات من به 
کلی تند اســت. من وقتی زخم ها را می بینم 

به هم می ریزم.
چيزی را برای خودم نمی خواهم

جنگیدن برای حق کشتی را وظیفه ام می دانم. 
یک ســری اینجا آمدند جهان پهلوان شــوند 
و برونــد اما من آمــدم خــودم را هزینه کنم 
که کشــتی بالا بــرود. یک نفر را پیــدا کنید 
که بگویــد علی دبیر چیــزی را برای خودش 

خواسته است.
فرق من با پولادگر مشخص است

رئیس فدراســیون کشــتی ادامه داد: امروز 
جایی نشســتم که از پیشکســوتان 8۰ ساله 
تا کشــتی گیران نونهالان دفــاع کنم. اگر در 
گذشته خوب مدیریت می شــد خیلی بیشتر 
مــدال می گرفتیم. چــرا نباید رضــا یزدانی، 
عباس جدیدی، فــلاح و ... طــلای المپیک 
می گرفتند؟ همه ۲ ساعت تمرین را می بینند 
اما ۲۲ ساعت بقیه مهم تر اســت. کشتی گیر 
باید خوب بخوابد، تغذیه کند، استراحت کند 
و تفریح کند تا مدال بگیــرد. فرق من با آقای 
پولادگر این اســت. من باید آن ۲۲ ساعت را 

درست کنم تا کشتی گیر بالا بیاید.

یکسری می خواهند با کشتی 
خودشان را بزرگ کنند8

وی درباره روز ملی کشــتی گفت: آقای میرزا 
شــفیع این ایده را داده. دســت فدراســیون 
قبل درد نکنــد و آقای گــودرزی وزیر وقت 
هم زحمت کشــیدند تا روز ملی کشتی ثبت 
شود اما با یک طبل زدن و دو تا مراسم گرفتن 
که خودمان را گنده کنیم، خوب اســت؟ یک 
سری با کشــتی می خواهند خودشان را گنده 
کنند. کشــتی بالا بیاید همه بالا می بریم. با 
کشتی می شود حال مردم را خوب کرد، علی 
دبیر و مریــد و مراد را کنار بگذاریم. شــجره 
تختی را می دانیم و همه همدیگر را در کشتی 
می شناســیم. آقا تختی افتخار کشتی است، 
صالحی امیری پول که نمی داد اما همیشــه 
می گفت کشتی بزرگتر از ورزش ایران است. 
یکســری می خواهند خودشــان را به کشتی 
بچســبانند که گنده شــوند. دیــروز همه جا 
مسابقات نونهالان گذاشته بودیم. فقط ۱۵۰ 

تای آن ها را برای من فرستادند.
به رده های پایه بها دادیم

وی در ادامــه، گفت: ما به تمام مســابقات به 
جــز امیدهای آســیا را رفتیم که بــه درد ما 
نمی خــورد. همه مســابقات را رفتیم با تعداد 
بالا بین ۱۰ تــا ۱۴ نفر. ما در هر مســابقه به 
صــورت میانگین باید ۴۰ هزار یــورو بدهیم. 
برای صربســتان باید ۱۱۰ هزار یورو بدهیم. 
بچه های جوانان از چند سال پیش زیر نظر بنا 
بودند هر چند زحمات با وفــا را دیدم یا غلام 
محمدی این حســن را دارد این است که در 

رده نوجوانان خوب کشتی گیر پیدا می کند.

به بهانه رونمایی وزارت ورزش با پولادگر به جایی نمی رسد
از کاپ جام جهانی در ایران

رونمایی از کاپ جام جهانی در ایران، یکی از اتفاق های هیجان انگیز 
فوتبال اســت که روز پنج شــنبه هفته جاری بــرای اولین بار در 

کشورمان انجام می شود.
به گزارش ایرنا، برج میلاد تهران روز پنج شنبه)۱۰ شهریور( میزبان 
کاپ جام جهانی اســت، اتفاقی که برای اولین بار رخ می دهد و قرار 
است از جام بزرگترین رقابت ورزشــی دنیا در ایران رونمایی شود، 
یک اتفاق هیجان انگیز برای فوتبالی ها که برای شروع این مسابقات 

در ۲۹ آبان، شمارش معکوس را آغاز کرده اند.
فرصتی  که »یک بار در زندگی« به دست می آید

به نوشته ســایت فیفا، تور کاپ جام جهانی فرصتی استثنایی برای 
مردم است تا بخشی از تاریخ فوتبال را ببینند و اشتیاق خود را برای 
این ورزش با یکدیگر به اشتراک بگذارند. احساسات ناشی از دیدن 
جام اصلی FIFA World Cup™ برای همیشه در خاطرات 
هواداران فوتبال باقی خواهــد ماند.تور کاپ جام جهانی با همراهی 
یکی از اسپانسرهای فیفا از سال ۲۰۰۶ کلید خورد و  برای اولین بار 
پیش از جام جهانی ۲۰۰۶ آلمان، کاپ مســابقات در کشــورهای 
مختلف به نمایش گذاشته شد و جام جهانی قطر چهارمین دوره ای 

است که تور کاپ جام جهانی برگزار می شود.
این تور طرفداران را به فرصتی با شعار »یک بار در زندگی« دعوت 
می کند تا شناخته شــده ترین نماد در فوتبــال را ببینند و جادوی 

بزرگترین رویداد ورزشی جهان را تجربه کنند.
تور جام جهانی ،۲۰۲۲، ۱۲ اردیبهشت امسال در دبی آغاز و سفر آن 
به ۵۱ کشور دنیا آغاز شد. همچنین برای اولین بار، این تور از تمامی 
۳۲ کشــور مقدماتی جام جهانی فوتبال بازدید خواهد کرد تا الهام 
بخش هواداران در سراسر جهان باشــد. این  تور  قرار است تا سال 

۲۰۳۰، در تمامی ۲۱۱ کشور عضو فیفا برگزار شود.
 رومی گای، مدیر ارشد بازرگانی فیفا گفت: جام جهانی فوتبال یکی 
از بزرگترین نمادهای ورزش اســت. برگزاری این تور و رفتن کاپ 
مسابقات سبب شده تا مردم سراسر جهان که عاشق این بازی زیبا 
هستند، توجه داشته باشیم.این تعهد ما را برای جهانی کردن فوتبال 
نشــان می دهد، زیرا رویاهای طرفداران خود را محقق می کنیم و 
شادی و هیجان جام جهانی با آوردن کاپ به کشورهایشان می بریم.
ایکر کاسیاس و کاکا دو ستاره ســابق فوتبال جهان که با تیم های 
ملی اســپانیا و برزیل، کاپ جام جهانی را بالا سر برده اند ،به عنوان 
نمایندگان فیفا و اسپانسر این مسابقات، در این تور حضور دارند و 

همراه جام به کشورهای مختلف سفر می کنند.
کاکا  در این باره گفت: این یک افتخار باورنکردنی است که بخشی 
از اولین ایستگاه تور جام جهانی فیفا باشم. اولین جام جهانی فوتبال 
من به عنوان بازیکن زمانی بود که فقط ۲۰ سال سن داشتم و هنوز 
در ذهن من تازه اســت،برای من این یک رویا بــود که به حقیقت 
پیوست. ایکر کاسیاس هم گفت: وقتی سال ۲۰۱۰ به عنوان کاپیتان 
اسپانیا جام را بالای سر بردم، نقطه برجسته دوران حرفه ای من بود 
و این تجربه برای کســی که در قطر چنین احساسی را تجربه کند، 
هیجان انگیز خواهد بود. امروز سفر با کاپ جام جهانی فوتبال را  از 
دبی آغاز می کنیم و آن را برای هواداران در سراسر جهان به ارمغان 
می آوریم، این من را سرشــار از غرور می کند که امروز به همه شما 

ملحق می شوم.
سرنوشت عجيب اولين کاپ جام جهانی

خیلی از هواداران فوتبال علاقمند هســتند اطلاعاتی درباره کاپ 
جام جهانی بدانند، جام اول جام جهانی، ژول ریمه نام داشت که سال 

۱۹۳۰ از نقره استرلینگ با روکش طلا ساخته شده بود.

سرمربی تیم فوتبال شهرداری همدان درباره 
ســرقت از رختکن تیمــش قبل از بــازی با 
استقلال خوزستان مدعی شــد که این اتفاق 

تبدیل به یک سیاست شده است.
احمد جمشیدیان، سرمربی تیم فوتبال شهرداری همدان 
در گفت وگو با ایسنا در خصوص تساوی بدون گل یک شنبه 
تیمش برابر استقلال خوزســتان گفت: به نظرم که نتیجه 
خوب و راضی کننده ای کسب کردیم. با توجه به این که تیم 
ما دیر بسته شد و هنوز به آن هماهنگی لازم نرسیدیم، مقابل 
تیمی که چند برابر ما هزینه کرده تســاوی در خانه حریف 

نتیجه قابل قبولی است.
وی ادامــه داد: ما از نظر هزینــه، هجدهمین تیم لیگ یک 
هستیم و سه سال است که شــرایط ما به این گونه است که 
باید با سیاســت "اقتصاد مقاومتی" تیم را ببندیم. هزینه و 
خرج هایی را که در شهرهای دیگر می شــود، نمی توان در 

همدان انجام داد و بودجه ما بسیار محدود است. 
جمشــیدیان درباره هدف  تیمش در ایــن فصل لیگ یک 
تصریح کرد: به هر حال ما همانند بســیاری از تیم ها خرج 
نکردیم که بخواهیــم بگوییم هدف مــا قهرمانی یا صعود 
به لیگ برتر اســت اما این باعث نمی شــود که جاه طلبی و 
بلندپروازی نداشــته باشــیم و نخواهیم به رده های بالای 

جدول فکر کنیم.

انتظار "مرتضی پورعلی گنجــی" برای انجام 
بازی رسمی در تیم فوتبال پرسپولیس به پایان 
رسید و او چهارشنبه شب برای تیم جدیدش 

به میدان می رود.
به گزارش ایرنا؛ تیم فوتبال پرسپولیس، عصر روز چهارشنبه 
در ورزشــگاه آزادی میزبان صنعت نفت آبادان اســت. این 
دیدار از هفته چهارم لیگ برتر و در حضور تماشاگران برگزار 

می شود.
بانــوان نیز همچون هفته گذشــته می توانند بــا حضور در 
ورزشــگاه، نظاره گر این دیدار باشند و به حمایت از تیم های 

مورد علاقه خود بپردازند.
بر این اســاس، مرتضــی پورعلی گنجی مدافــع باتجربه و 
ملی پوش کشورمان که در نقل و انتقالات به جمع شاگردان 
گل محمدی پیوســت به احتمال فــراوان در ترکیب اصلی 
پرســپولیس به میدان می رود. وی قطعا یکی از ارکان اصلی 
ســرخ ها در فصل جاری خواهد بود و با توجه به مصدومیت 
فرشــاد فرجی، باید منتظر حضور پورعلی گنجی در میدان 

باشیم.
وی در دو هفتــه ابتدایی به دلیل صادر نشــدن کارت بازی 
نتوانست به میدان برود. وقتی این مشکل نیز حل شد، وی در 
بازی با آلومینیوم هم غایب بود چرا که محرومیتش از زمانی 
که سال ها قبل با نفت تهران در لیگ برتر حضور داشت پابرجا 

مانده بود.
اکنون همــه موانــع از پیش روی شــماره هشــت جدید 
پرسپولیس برداشته شد و باید چهارشنبه منتظر حضور وی 

در ترکیب اصلی تیم تحت هدایت گل محمدی باشیم.

اتهام سنگين سرمربی 
شهرداری همدان به 

خوزستانی ها

هشت سرخ ها در آزادی

خبر

خبر

خبر

دبير درباره قهرمانی تيم های نوجوانان و جوانان در رقابت های جهانی، اظهار کرد: سال 98 که کشتی را 
تحویل گرفتم کارت ملی کشتی زیر 30 هزار نفر بود که نصف آن ها هم پيشکسوتان بودند اما امروز بالای 
260 یا 270 هزار کشتی گير داریم تا حدی که باشــگاه کم داریم. من به هر استانی می روم سعی می کنم 
باشگاه و سالن بگيرم. در طرح توسعه به ریز نوشتيم به کجا باید برسيم. البته ایراداتی هم دارد و ما اتاق 
پایش داریم  از برنامه مان هم خيلی جلوتر هستيم. در زمان کرونا آمریکایی ها باشگاهشان باز بود اما اینجا 

هر چه التماس می کردیم باز نمی کردند.

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
با  حیا،  با   - توانایی  قدرت،   -  1 
فضیلت2 - ستاره متحرک - استوار 
زیان کننده3 - ترس،  و محکم  - 
مولف   - تابستان  خوردنی   - خوف 
مهمانی فرا رسید4 - رهبر، مقتدی، 
تحریک   - مجدداُ  دوباره،   - زعیم 
 - درختی  قورباغه   - کردن5 
پایتخت لیختن اشتاین - صورتگر6 
آسیای  سنگ   - عسل  انگبین،   -
عصاری  - نام ترکی، نام آذربایجانی 

پول   - کارمندان7  حقوق  مبنای   -
رایج روسیه - كاسه كوچك، جام و 
ساغر، قدح - پدر ادریس نبی ۸ - 
مایع شیر - مته نجاری - صاف۹ - 
روستا - قسمی گل الوان - مخترع 
نوعی   - شدن10  پیروز  شیرخشک، 
ها،  پرچانه  زدني  گویی،  پر   - نان 
روستایی  عدد  روستا،   - طرف 
 - بانگ11  و  نغمه  صوت،  صدا،   -
امانت دار، درستكار، معتمد - مردم 
فتنه  بدی،  فتنه،   - اوباش  ولگرد، 
دست  بند  دست،  بند   - بدی12  و 

 - با گندم  غذایی   - مفصل   پا،  یا 
زینتی  دستبند  زنانه،  آلات  زینت  از 
شرقی  جنوب  در  رودی   - زنانه13 
واحد  مقیاس گرما،  واحد   - اروپا  
مواد  انرژي  ميزان  حرارت،  مقدار 
هوای  هوا،  جابجایی   - غذائي 
آماس،  اربعه،  عناصر  از  متحرك، 
ورم و برآمدگی روی بدن، نفخ14 - 
دورشدن  - از جزایر یونان - آفرین 
تحسین  در  ای که  احسنت، کلمه  و 
استعمال می کنند15 - گیاه سرشار 

رحمی بی  قساوت،   - آهن  از 

عمودی
 - كردن  پنهان  خاك  زیر   -  1
 - متد  طریقه،  و  شیوه  اسلوب، 
نشده  باز  كارتن  آسیب،  و  صدمه 
 - یاب  جاذبه  میوه   - هموزن2   -
نوشیدنی   - تهران  در  آسایشگاهی 
چشم   - نویسی  ماشین   - گرم3 
انداز - فرش، گستردنی4 - باشگاه 
برزیلی  باشگاه  رونالدینیهو،  سابق 
كردن،  محو   - ریشه   - امرسون 
 - بردن5  میان  از  كردن،  ناپدید 
پر  دل  از  بلند،  نفس  ناله،  سودای 
داشتن  پیشه  و  کار   - آید  بر  سوز 
تنقلات  از  مخلوطی  چره،  شب   -
- محصول آب و صابون6 - حضور 
برای  مارکی   - مرغابی   - داشتن 
 - آلمان  شهر   -  7 عکاسی  دوربین 
حمام  در  فرانسه که  انقلابی   - کنار 
محل   - فرنگی  هنر   - شد۸  کشته 
زایر - لب كلفت۹ - بیماری پوستی  
رفت  وسیله   - شکارچی  صیاد،   -

وروب10 - مشاور - زیر پا مانده - 
اسپانیایی  نقاش  اسپانيايي،  نقاش 
بدن  فرمانده   - سورئالیسم11  سبك 
 - انقلاب  پیروزی  ماه   - سیم   -
کیلو12  سه  وزنی،  ضمیر  خودم، 

جوهرخوشنویسی  دان،  مركب   -
از  یک  هر   - سیم  همراه  طلا،   -
برگ13  یک  در  آوندی  های  دسته 
کیومرث  از  فیلمی   - نماز  دست   -
پوراحمد - تنها و یگانه14 - ژست، 

اطوار - دختر آتش - خطای  و  ادا 
شهر   - بسکتبال15  در  توپ  انتقال 
بختیاری  شهر  بختیاری،  چهارمحال 
پاسخ  بله،  - قلب، سرای محبت - 

ندا حرف   - مثبت 
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ریيس جمهور در نشست خبری:

چهار شرط ایران برای توافق که تاکنون محقق نشده است
خبرخبر

دبیر ستاد حقوق بشر گفت: متاسفانه امروز 
در سطح جهان شاهد سیاسی شدن حقوق 
بشر، رویکردهای دوگانه و تبعیض آمیز برخی 
کشورها در قبال حقوق بشر هستیم که به نقض 

حقوق ملت ها انجامیده است.
به گزارش ایســنا به نقل از ستاد حقوق بشر، 
»شریف مالکوچ«، رئیس آمبودزمان ترکیه 
و هیات همراه که به دعوت رئیس ســازمان 
بازرسی کل کشــور به ایران سفر کرده است، 
با دکتر »کاظم غریب آبــادی«، معاون امور 
بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر 

جمهوری اسلامی ایران دیدار کرد.
در این دیدار، غریب آبادی با بیان این که روابط 
ترکیه و ایران از دیرباز صمیمانه و همه جانبه 
بوده است، ابراز امیدواری کرد تا همکاری های 
حقوقی-قضائی و حقوق بشری دو کشور نیز 

ارتقاء یابد.
دبیر ستاد حقوق بشــر در ادامه تصریح کرد: 
متاسفانه امروز در سطح جهان شاهد سیاسی 
شــدن حقوق بشــر، رویکردهای دوگانه و 
تبعیض آمیز برخی کشورها در قبال حقوق 
بشر هستیم که به نقض حقوق ملت ها انجامیده 
است.  غریب آبادی با بیان این که حقوق بشر 
اســلامی بر مبنای یک رویکرد متوازن و در 
راستای کرامت انسان ها می تواند راه علاجی 
برای چالش های موجود حقوق بشری باشد، 
لازمه این امر را تعامل وســیع تر کشورهای 
اسلامی در زمینه حقوق بشر دانست و نقش 
انجمن آمبودزمان های کشورهای اسلامی را  

در این حوزه موثر و مسلم دانست.
معاون امور بین الملل قوه قضائیه با تأکید بر 
اهمیت مبارزه با فساد، مقابله مشترک با جرائم 
سازمان یافته مانند پول شویی، تروریسم، قاچاق 
انســان و قاچاق مواد مخدر را مهم دانست و 
گفت: علاوه بر دولت ها، مــردم از این جرائم 
متضرر می شوند و حقوق آنان پایمال می گردد.

او در بخش دیگری از سخنان خود به محکومان 
و مجرمان متواری از سوی دو کشور اشاره کرد 
و با توجه به ضرورت استرداد این افراد گفت: 
مجرمینی که اموال و سرمایه های عمومی و 
مردم را می دزدند و در کشــور دیگری اقامت 
می کنند تا از پیگرد قضائــی مصون بمانند، 
باید به کشور مبدا مسترد و در پیشگاه عدالت 

محاکمه شوند.

در برخی دستگاه های 
اجرایی افرادی با نگاه 
سليقه ای کار می کنند

رئیس دیوان عدالت اداری گفت: در برخی 
از قسمت های دستگاه های اجرایی افرادی 
هستند که با نگاه سلیقه ای کار می کنند 
و با رفتن آن ها نگاه و تفکر مجموعه تغییر 
می کند و نباید اجازه داد سلیقه ها مداخله 

کنند.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی 
دیــوان عدالت اداری، حجت الاســلام و 
المســلمین حکمتعلی مظفــری رئیس 
دیوان عدالت اداری به همــراه معاونین 
از طرح فراملی ســرزمین ایرانیان بازدید 

کردند.
در حاشیه این بازدید گزارشی در خصوص 
فرصت های ســرمایه گذاری و اقدامات 
انجام شــده، ارائه شــد و در راستای رفع 
موانع موجود بر سر راه جذب مشارکت و 
سرمایه گذاری و همچنین تداخل وظایف 
برخی دســتگاه های اجرایی که بر سر راه 
این پروژه ملی قرار گرفته اســت بحث و 

بررسی صورت گرفت.
رئیس دیوان عدالــت اداری در خصوص 
فرصت های ســرمایه گــذاری و اقدامات 
انجام شده، از بانیان و دســت اندرکاران 
پروژه سرزمین ایرانیان برای فراهم نمودن 
این محیط فرهنگی ورزشی قدردانی کرد  
و گفت: این پروژه نماد اقتصاد غیر دولتی 
کشور است و باید دســتگاه های اجرایی 
متولی در این خصــوص نهایت تعامل را 

داشته باشند.
مظفری با تاکید بر اینکه نگاه ســلیقه ای 
برخی مســئولین باید به نگاه حمایتی و 
قانون مداری تبدیل شود، گفت: در برخی 
از قسمت های دستگاه های اجرایی افرادی 
هستند که با نگاه سلیقه ای کار می کنند 
و با رفتن آنها نگاه و تفکر مجموعه تغییر 
می کند و نباید اجازه داد سلیقه ها مداخله 
کنند. او افزود: این محیطی که سرزمین 
ایرانیان در آن در حال شــکل گیری می 
باشد در گذشته شــوره زاری بیش نبوده 
است، حال که آباد شده است و در راستای 
توسعه فرهنگ و ورزش در حال فعالیت و 
گسترش است دستگاه های اجرایی باید 

حمایت بیشتری داشته باشند.
مظفری به کارگروه حمایــت از تولید در 
دیوان عدالت اداری اشاره کرد و گفت: این 
کارگروه به جهت پیگیری رفع موانع تولید 
تشکیل شده است و بنگاه های تولیدی که 
به سبب تصمیمات دولتی دچار آسیب و 
بحران شده اند، پرونده های آن ها در این 

کار گروه بررسی می شود.

رای پرونده قاتل نگهبانان شرکت کشتیرانی شهریار و ضارب ماموران 
انتظامی در خیابان طالقانی تهران از سوی رئیس شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب 

اسلامی صادر شد.
به گزارش ایلنا، مرکز رسانه قوه قضاییه اعلام کرد: پس از طی روال 
قانونی و برگزاری جلسه دادگاه رسیدگی به پرونده و اخذ دفاعیات متهم، 
صبح امروز »دوشنبه ۷ شهریور« جلسه قرائت رای پرونده قاتل نگهبانان 
شرکت کشتیرانی شهریار و ضارب ماموران انتظامی در خیابان طالقانی با 
حضور وکیل متهم، نماینده فراجا و تعدادی از مجروحان خیابان طالقانی 
در شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب اسلامی برگزار شد و حکم پرونده از سوی 

قاضی صلواتی به صورت حضوری به متهم ابلاغ شد.
قاضی صلواتی با اشاره به اتهامات متهم گفت: اتهامات متهم علیرضا 
رضوی خالق آبادی فرزند جواد محاربه و افساد فی الارض از طریق 
تیراندازی به سمت افراد و ماموران فراجا، مباشرت در ۴ فقره قتل عمدی، 
شروع به قتل با استفاده از سلاح گرم نسبت به ۵ نفر از ماموران فراجا و 
ایجاد رعب و وحشت در بین مردم در شهر تهران و شهرستان شهریار با 

استفاده از سلاح گرم، است.
او افزود: با عنایت به گزارش مرجع انتظامی و نظریه اداره تشخیص هویت 
در خصوص بررسی علمی صحنه جرم و نظریه کمیسیون پزشکی 
قانونی در خصوص صحت و سلامت روانی متهم حین ارتکاب جرم و 
زمان معاینه، اظهارات شهود و حاضران در صحنه جرم و فیلم دوربین 
مداربسته مستقر در محل، متهم اقدام به تیراندازی به سمت ماموران 

فراجا کرده و این اقدام موجب ایجاد رعب و وحشت مردم شده است.
قاضی صلواتی ادامه داد: اقاریر صریح و منطبق با واقع متهم در تمامی 
مراحل دادرسی، حاکی از این است که وی اقدام به تهیه سلاح و مهمات، 
استفاده از سلاح کلت کمری، ارتکاب ۴ فقره قتل در شهریار، تیراندازی 

به سمت ماموران فراجا و مجروح کردن حداقل ۵ نفر کرده است.
او افزود: حکم به صورت حضوری به متهم اعلام شده و ظرف مدت ۲۰ 

روز قابل فرجام خواهی در دیوان عالی کشور است.

ضارب ماموران خيابان طالقانی 
تهران به اعدام محکوم شد

جرائم سازمان یافته 
نقض حقوق بشر است

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: به 
علت عدم تحویل قیر خیلی از کارهای عمرانی در مناطق روستایی 
و کوهستانی بر زمین مانده و با گذشت فصل تابستان دیگر امکان 

انجام آن ها وجود ندارد.
به گزارش ایسنا، غلامرضا شریعتی در تذکری شفاهی در جریان 
جلسه علنی نوبت دوم روز دوشنبه ۷ شهریور مجلس شورای 
اسلامی خطاب به وزیر کشاورزی بیان کرد: گندمکاران کشور به 
ویژه در استان مازندران چندماهی است که گندم خود را به مراکز 
خرید تضمینی گندم تحویل دادند اما پول خود را دریافت نکردند. 
کشاورزان برای کشت محصول خود زحمت کشیده اند و باید 

مطالبات آن ها پرداخت شود.

انتقاد شریعتی از تعلل در تخصيص 
بودجه پروژه های عمرانی

رئیـس جمهـوری از تضمین هـای اطمینـان آور، 
راسـتی آزمایی عینـی و عملـی، رفـع تحریم هـا بـه 
صـورت معنـادار و پایـدار و بسته شـدن ادعاهـای 
سیاسـی درباره پادمـان به عنـوان مواردی یـاد کرد 

که بـرای نیـل بـه توافـق بایـد انجام شـود.
به گـزارش ایسـنا، سـیدابراهیم رئیسـی در ابتدای 
نشسـت خبـری خـود بـا نماینـدگان رسـانه های 
داخلـی و خارجـی گفـت: نـگاه بـه درون نـه بیرون 
بـرای حـل مشـکلات مدنظر بـوده اسـت تـا بدانیم 
بیگانـگان بـرای ما مشـکلی حـل نمی کننـد و برای 
هیچکـس هـم حـل نکرده انـد. مـا بایـد بـه درون و 
ظرفیت هـای داخلـی و اتـکا بـه نیروهای کشـور را 
توجه داشـته باشـیم و مثـل برخی دولت هـا منتظر 

تغییر نـگاه بیگانـگان نباشـیم.
رییس دولت سـیزدهم با بیـان اینکه دولـت معتقد 
اسـت که باید از همه ظرفیت ها در کشـور اسـتفاده 
شـود، یادآور شـد: مـا گفته ایـم هرکس بنـای کار و 
تـلاش دارد به حسـاب بیاید، امـا آنکس کـه روحیه 
کار و تحـول نـدارد جـای خـود را بـه افـرادی بدهد 

که ایـن روحیـه را دارند.
اگر در گذشته تصميم گيری هابه جا بود 

امروز شاهد برخی مشکلات نبودیم
 او بـا بیـان اینکـه در دولت همـواره تاکید شـده که 
معطـل نکـردن وضعیت و شـرایط کشـور را داشـته 
باشـیم و مسـئولان مسـئولیت پذیر باشـند، اظهـار 
کرد:  اگـر امور بـا روحیه مسـئولیت پذیـری همراه 
نباشـد و تصمیمات متقـن اتخاذ نشـود کارها پیش 
نمـی رود. اگـر معلـوم شـود تصمیمـی درسـت و 
متقن اسـت، اما ملاحظاتی پیـش آید که بـا عدالت 
نسـازد و در عیـن حـال جلـوی اتخـاذ تصمیم هـا 
در زمـان خـود را بگیـرد، نتیجـه ایـن می شـود که 
الان در برخـی مـوارد می بینیـم. اگر در گذشـته آن 
تصمیم گیری هـای بـه جـا رخ مـی داد و در زمـان 
خـود بـه آن امـور رسـیدگی می شـد امـروز شـاهد 
برخـی از ایـن مشـکلات نبودیـم. رئیسـی یـادآور 
شـد: وقتی دولـت کار خود را آغـاز کـرد، برخی چه 
از دولت پیشـین و چه از سـایرین از در دلسـوزی به 
مـا می گفتنـد کـه می خواهی با شـرایط کشـور چه 
کنـی؟ بـه مـا واکسـن نمی دهنـد و شـرایط کرونـا 
را هـم می بینـی. می گفتنـد بـا کسـری بودجـه 

می خواهـی چـه کنـی؟
کسری بودجه ام المسائل کشور است

او افـزود: ایـن موضـوع کسـری بودجـه ام المسـائل 
کشـور اسـت. ولـی مـا در حالـی سـال ۱۴۰۰ را 
پشـت سـر گذاشـتیم کـه کسـری بودجـه بـدون 
اسـتقراض از بانـک مرکـزی و خلـق پول حل شـد. 
امـا چطـور حـل شـد؟ چـون درآمـد ایجـاد شـد. 
رییـس جمهـوری تأکیـد کـرد: در مسـئله تورمـی 
کـه قریـب بـه ۶۰ درصـد در شـهریور ۱۴۰۰ بـود 
بـا اولیـن اقـدام دولـت سـیزدهم مواجـه شـد، کـه 
بـرای مقابله بـا آن کارهـای تـورم زا را کنـار بگذارد. 
کار بـه جایی رسـید کـه اقدامـات دولت در اسـفند 
۱۴۰۰ و فروردیـن ۱۴۰۱ بـه کاهشـی شـدن تورم 
انجامیـد و تـورم را بـه حـدود ۳۵ درصـد کاهـش 
داد. رییـس دولت سـیزدهم ادامـه داد: بعـد از آن با 
تورم ۱۲ درصـدی در خـرداد ۱۴۰۱ مواجه شـدیم 
که بـا اصـلاح اقتصـادی رخ داد و البتـه آن تغییری 
کـه داده شـد تغییـر بزرگی بـود. چند نرخـی بودن 
ارز را همـه کارشناسـان اقتصـادی غیرقابـل قبـول 
می دانسـتند، امـا از جنبه هـای اجرایـی و مسـائل 
اجتماعـی نظرهایی داشـتند کـه خدا را شـاکرم در 
نهایـت کار به شـکلی پیش رفـت که تورم بـه ۴۰.۵ 

درصـد رسـیده اسـت.
هيچ نگرانی درباره  کالاهای

 اساسی وجود ندارد
او ادامـه داد: کالاهـای اساسـی امـروز هیـچ نگرانی 
دربـاره اش وجـود نـدارد، در حالـی کـه در گذشـته 
برخـی از آنهـا در حالـت قرمـز قـرار داشـت، امـا 
امـروز نگرانـی وجـود نـدارد. همچنین قطعـی برق 
را داشـتیم کـه باعـث می شـد مـردم و کارگاه هـا 
هزینه هایـی از این جهـت پرداخت کنند، امـا امروز 
دیگر این اتفـاق رخ نداد و حتی قطعـی گازی که در 
برخی استان ها داشـتیم را دیگر شـاهد نبودیم و در 
کنارش کار حوزه انـرژی و گاز را با همسـایگان آغاز 
کردیـم و سیاسـت همسـایگی را پیگیـری کردیم.

برای تنش آبی برنامه ریزی کرده ایم
رییسـی یـادآور شـد: مـن اولیـن سـفرم در دولـت 
بـه خوزسـتان بود تـا مشـکلاتی کـه مـردم آنجا در 
مسـاله آب داشـتند را بررسـی کنیـم و آبرسـانی به 
خوزسـتان امـروز در حـال اجـرا اسـت و برنامه های 
بلندمـدت، میان مـدت و کوتاه مـدت را داریـم و 
در دولـت تاکیـد داریـم کـه در زمینـه مصـرف آب 
برنامه ریـزی و مدیریـت داشـته باشـیم. همچنیـن 
تنش هـای آبـی در اسـتان های مختلـف شناسـایی 

شـده اسـت و بـرای آن برنامه ریـزی کرده ایـم.
 دولت 40 درصد از فروش نفت را به 

صندوق توسعه می ریزد
رییـس جمهـوری در ادامـه بـا بیـان اینکـه مسـاله 
حقـوق و دسـتمزد از موضوعـات مهم دولت اسـت، 
گفـت: در زمانـی کـه دولـت را تحویـل گرفتیـم 
بـرای پرداخـت حقـوق کارمنـدان بـا مشـکلاتی 
مواجه بودیـم، اما تا امـروز یـک روز پرداخت حقوق 
و دسـتمزد عقـب نیفتـاده، آن هـم بـدون اینکـه 
اسـتقراض و چـاپ پـول داشـته باشـیم. چـرا کـه 
درآمـد ایجـاد شـد، فـروش نفـت صـورت گرفت و 
فرارهـای مالیاتـی را پیگیـری کردیـم و نتیجه این 
شـد کـه هـم حقـوق پرداخـت شـد و هـم بدهـی 
دولـت گذشـته را پرداخت کردیـم. در کنـار حقوق 
و دسـتمزد، سررسـیدهای اوراقـی کـه وجـود دارد 

می رسـد و بایـد پرداخـت شـود.
او افـزود: ۲۰۲ هزار میلیـارد تومان مجموعـه کار ما 
در حـوزه عمرانی اسـت و این امـر با افزایـش درآمد 
رخ داده اسـت. این در حالی اسـت که ما یک چیز را 
نداریم و آن این اسـت که ما آن ۲۰ درصـد درآمد از 
صندوق توسـعه ملی را نداریم و ۴۰ درصد از فروش 
نفـت را به صنـدوق توسـعه می ریزیـم تـا در اختیار 
توسـعه کشـور باشـد در حالی که در گذشـته از این 

۴۰ درصد، ۲۰ درصـد در اختیار دولت قرار داشـت.
رئیسـی یادآور شـد: ما افزایش حقوق و دسـتمزدها 
را هم داشـتیم و مسـئله رتبه بندی معلمان را داریم 
کـه بعـد از ده سـال در حـال اجـرا اسـت. تـا حدی 
کـه ممکـن اسـت دولـت تـلاش کـرده اسـت کـه 
پرداخت هـا را افزایـش دهـد، هرچنـد می دانیم که 
این موارد بـرای حل مشـکلات مردم کافی نیسـت، 
اما تمـام تلاش دولـت در این امر انجام شـده اسـت.
او  ادامـه داد: از ابتـدای دولـت بحـث بـوده کـه چه 
کنیم تـورم مهـار و کاهشـی شـود و چـه بایـد کرد 
نسـبت بـه نظـارت بـر قیمت هـا و کالاهـا و همواره 
ایـن مـورد تاکیـد دولـت بـوده اسـت و اگـر نبـود 
مسـاله اصـلاح اقتصـادی،  تـورم رونـدش کاهشـی 
نمی شـد. مـا در ایـن رابطـه نسـبت بـه یارانـه ای 
کـه بـه مـردم داده شـد، یعنـی همـان ۳۰۰ و ۴۰۰ 
تومـان اقدام کردیـم. از ایـن مبلغ چیزی بـرای رفع 
کسـری بودجه دولت نمی ماند و این بخشـی از رفع 
مشـکلات مـردم اسـت و بـرای زدودن فقـر مطلـق 
بـوده اسـت. در برخـی روسـتاها کـه مـی روم مردم 
می گوینـد درآمـد مـا همـان یارانـه اسـت و درآمد 
دیگـری ندارنـد. آنچـه رونـد امـور را از ایـن بـه بعد 
رقم می زنـد، حتما کاهش تـورم را به دنبـال دارد و 

وضعیـت معیشـت حتمـا بهبـود می یابـد.

سنا
  ای

س:
عک

آگهی موضوع ماده  3 قانون و ماده 13 آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 

وساختمانهای فاقد  سند رسمی
آراء  برابر  که  املاکی  بدینوسیله  مذکور  مواد  اجرای  در 
هیأتهای  حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی گلباف که ادامه 
ترتیب  به  است  گردیده  تجویز  مذکور  قانون  مطابق  آنها  ثبتی  عملیات 
شماره پلاک و بخش و محل وقوع ملک و مشخصات مالک واقع در 

بخش25و27 کرمان بشرح ذیل:
1- متقاضي خانم فاطمه ابراهيمي نسكي فرزند غلامعباس به شماره 
به مساحت  باب خانه  از گلباف در ششدانگ یک  شناسنامه 6 صادره 
2267 متر مربع پلاک 4۹6 فرعي از 22-اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاك 55 فرعي از 22- اصلي واقع در بخش 25 کرمان گلباف روستای 

حرمک خريداري از مالك رسمي آقاي عباس شمس الدینی گوکی
2- متقاضي آقاي محمد طلوعي فرزند علي به شماره شناسنامه ۸ صادره 
از گلباف در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 67 مترمربع پلاك 11 
فرعي از 455 -اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 455- اصلي  واقع 
در بخش 27 کرمان گلباف خیابان ولیعصر نبش کوچه 23 خريداري از 

مالك رسمي مهین السادات امیرحسینی
3- متقاضي خانم صديقه غلامحسين زاده گوكي فرزنددادخدا به شماره 
شناسنامه 357 صادره از گلباف در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
550 متر مربع پلاك يك فرعي از 637-اصلي مفروز و مجزي شده از 
پلاك 637- اصلي  واقع در بخش 27 کرمان گلباف خیابان ولیعصر 

کوچه شماره 2 خريداري از مالك رسمي ابراهیم مهدی زاده گوکی
4- متقاضي خانم مهرناز ايران پور فرزند غلامعباس به شماره شناسنامه 
5130007۹56 صادره از بوانات در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 

1273/5 مترمربع 2 پلاک فرعي از 1234- اصلي مفروز و مجزي شده 
از پلاك 1234- اصلي  واقع در بخش 27 کرمان گلباف خیابان امام بعد 
از تکیه نبش کوچه سرآسیاب خريداري از مالك رسمي اسمعیل ایرانپور
به شماره  فرزند عبدالله  امير مجاهدي گوكي  آقاي رضا  متقاضي    -5
شناسنامه 47 صادره از گلباف و خانم طلعت کفشگر فرزند حسين به 
شماره شناسنامه 103۹ صادره از كرمان بالمناصفه در ششدانگ یکباب 
خانه به مساحت 105۹ متر مربع پلاك یک فرعي از 1661-اصلي مفروز 
و مجزي شده از پلاك 165۹-اصلی و 1661- اصلي واقع در بخش 27 
کرمان گلباف خیابان انقلاب کوچه شماره ۸ خريداري از مالك رسمي 

عبدالله امیرمجاهدی گوکی و صغری امیرمجاهدی گوکی
6- متقاضي آقاي ابراهيم امير مجاهدي گوكي فرزند محمدرضا به شماره 
شناسنامه 2011 صادره از گلباف در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 
322 متر مربع پلاك يك فرعي از 2267-اصلي مفروز و مجزي شده 
از پلاك 2267- اصلي  واقع در بخش 27 کرمان گلباف خیابان انقلاب 

کوچه شماره 7 خريداري از مالك رسمی مریم وحیدی پناه
به فاصله 15 روز آگهي  نوبت  به منظور اطلاع عموم مراتب در دو  لذا   
مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول:1401/05/24
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/0۸
محمد مقصودی-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گلباف                                                                                          
شناسه آگهی: 1362۸44

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان 
محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا 
بشرح ذیل به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند 

به شماره شناسنامه 721  باقر  فرزند  غلامی کوهبنانی  میلاد  آقای 
صادره از کوهبنان در یک باب خانه به مساحت 5۸5٫05 متر مربع 
مفروز و مجزی شده از پلاک 1301 فرعی از 1 اصلی واقع در کوهبنان 
خیابان بین الحرمین کوچه 3 خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه 

نجم الدینی 
خانم منیره بیگم روح الامینی فرزند میرامین به شماره شناسنامه 15 
صادره از کوهبنان در یک باب خانه به مساحت 320 مترمربع مفروز 
و مجزی از پلاک  51 فرعی از 1۸ اصلی واقع در کوهبنان بلوار آزادی 

خریداری از مالک رسمی آقای اسمعیل خسروی کوهبنانی
تاریخ انتشار نوبت اول:  1401/5/24
تاریخ انتشار نوبت دوم: 6/8/ 1401  
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند
شناسه آگهی: 1362870

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
هيات   14016031۹0120014۸2 شماره  راي  برابر 
و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  دوم 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملك سيرجان تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضي خانم بتول 
غياثي حافظي فرزند حسين به شماره شناسنامه 15 صادره از 
سیرجان در يك قطعه باغ به مساحت ۸235 مترمربع پلاك 
3۹۸۸ اصلي واقع در کمال آباد بخش 37 کرمان خريداري از 
مالك رسمي آقاي حسن غیاثی محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود 

در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/08
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/23 
محمد آرمان پور
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1371236

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
قانون  موضوع  دوم  هيات  راي شماره 14016031۹012001063  برابر 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي 
ميثم شمسي گوشكي فرزند علي به شماره شناسنامه 12۸ صادره از خبر در يك 
باب خانه به مساحت 22۸/۹6 مترمربع پلاك 62۹ اصلي واقع در آباده بخش 36 
کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي زین العابدین شیخ الذکریا محرز گردیده 

است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در 
صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي 

مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/08
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/23
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1371239

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 14016031۹012000۸36 هيات دوم موضوع قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي 
صادق خضري پور فرزند نعمت اله به شماره شناسنامه 12043 صادره از سيرجان 
در يك باب خانه به مساحت 25۹/67 مترمربع پلاك ۹6 اصلي واقع در بلوار شیخ 
فضل الله نوری بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي احمد صالحی  
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 

آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/08
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/23
محمد آرمان پور-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1371300

آگهی رای هیات قانون الحاق
بدینوسیله به اطلاع  می رساند  در اجرای بند 2 ماده 1 قانون     

الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه 
مسکن، در خصوص ششدانگ یک باب خانه بهداشت پلاک 1 
فرعی از ۸37 اصلی واقع در هماشهر سیرجان بخش 3۸ کرمان به مساحت 
2۸63/64 متر مربع مورد تقاضای دانشکده علوم پزشکی سیرجان به شناسه 
ملی 1400350۹۹62، برابر رای هیات حل اختلاف موضوع ماده 7 آیین نامه 
نامه مزبور،  آئین  ماده 7  الف  بند  به موجب  و  الذکر  قانون فوق  اجرایی  
رای مبنی بر تنظیم اظهارنامه  صادر  گردیده و بدینوسیله به اطلاع  عموم 
می رساند به موجب ماده 10 آئین نامه اجرایی قانون الحاق موادی به قانون 
نامبرده و عملیات ثبتی معترض  ساماندهی چنانچه شخصی به تقاضای 

است می بایست ظرف مدت 20 روز از تاریخ انتشار یا الصاق این آگهی که 
برای یک نوبت منتشر یا الصاق می گردد اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت 
اسناد و املاک شهرستان سیرجان تسلیم و ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
اعتراض، دادخواست اعتراض بر ثبت را به مرجع  صالح قضایی تقدیم و 
گواهی مربوطه را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان ارائه نماید. 
چنانچه ظرف مدت 20 روز از انتشار آگهی، اعتراض واصل نگردد و یا پس از 
گذشت مدت یک ماه از تاریخ اعتراض، گواهی عدم تقدیم دادخواست به 
اداره ثبت اسناد و املاک سیرجان ارائه شود، سند مالکیت به نام متقاضی 

صادر و تسلیم می گردد.                   
 تاریخ انتشار: سه شنبه 1401/06/0۸ 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 137217۸

آگهی تحدید حدود هیات قانون الحاق
بدینوسیله به اطلاع می رساند در اجرای ماده 10 آئین نامه اجرایی 
و  تولید  از  حمایت  و  ساماندهی  قانون  به  موادی  الحاق  قانون 
عرضه مسکن، در خصوص شش دانگ خانه بهداشت پلاک  1 
فرعی از ۸37 اصلی واقع در هماشهر سیرجان بخش 3۸ کرمان به مساحت 
2۸63/64 متر مربع مورد تقاضای دانشکده علوم پزشکی سیرجان به شناسه 
ملی 1400350۹۹62، پس از رسیدگی  هیات حل اختلاف  موضوع ماده 7  آیین 
نامه اجرایی  قانون فوق الذکر رای به تنظیم اظهارنامه صادر و بدینوسیله به اطلاع 
عموم می رساند در مورخ 1401/06/2۹ روز  سه شنبه عملیات تحدید حدود در محل 
ملک به عمل می آید لذا  ظرف مدت 20 روز از  تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید 

حدود  چنانچه شخصی به تحدید حدود معترض است اعتراض خود را  کتبا به 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان  تسلیم  و از تاریخ  تسلیم ظرف 
مدت یک ماه دادخواست  اعتراض  بر ثبت  به مرجع  صالح قضایی  تسلیم و 
گواهی  مربوطه  را به  اداره ثبت  اسناد سیرجان  ارائه نماید. چنانچه ظرف مدت 
20 روز از انتشار/الصاق آگهی، اعتراض واصل نگردد و یا پس از گذشت مدت یک 
ماه از تاریخ اعتراض، گواهی عدم تقدیم دادخواست به اداره ثبت اسناد و املاک 

سیرجان ارائه شود، سند مالکیت به نام متقاضی صادر و تسلیم می گردد. 

تاریخ انتشار آگهی:  روز سه شنبه مورخ 1401/06/0۸ 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 13721۹2

آگهی فقدان سند مالکیت
چون آقای ماشاءاله جهان بین  مالک ششدانگ پلاک 2302 فرعی 
از 57۹ -اصلی واقع در بخش 45 کرمان با ارائه دو برگ شهادت 
شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده اصل سند مالکیت پلاک 
اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت 17456 صفحه 535 دفتر103 املاک  محلی جیرفت 
صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده و از این اداره تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست نامبرده و بر 
حسب دستور تبصره یک ماده 120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت 

آگهی می گردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به 
ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ 
انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام 
نمایند بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(هیچگونه ادعایی 
از هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .

جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.م الف:2۹۹
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

شهردار جیرفت که در برنامه  کاری خود  بازدید منظم از واحدهای زیر مجموعه 
شهرداری را درنظر گرفته است، در بازدید از پروژه ها و واحد های شهرداری بر تسریع 

روند زیباسازی شهر جیرفت تاکید کرد .
محمود معناصری  در بازدیدی که از پروژه های شهری جیرفت داشت گفت: شهر تنها 

سازه،بنا و ساختمان نیست، بلکه همراهی مردم موجودیت شهر را می  سازد .
او در بازدید از محله های کهوروییه ،کلرود و مالک اشتر خاطر نشان کرد: اولویت 
شهرداری جیرفت توجه به مناطق و محلات کمتر توسعه یافته است که در همین راستا 
تمام تلاش مجموعه شهرداری اجرای پروژه های زیرساختی در این مناطق خواهد بود .
 معناصری ، درادامه از مجموعه های مرتبط  از واحد اتوبوسرانی شهرداری بازدید و اشاره 
کرد: متاسفانه درگذشته تجهیز واحد اتوبوسرانی  مورد غفلت قرار گرفته و موجودیت 

این واحد همگام با توسعه روند شهری نبوده است .
شهردار جیرفت در پایان بازدید از نهالستان شهرداری دیدن کرد و اظهارداشت: با توجه 
به در پیش بودن بازگشایی مدارس و لزوم نشاط بخشی به شهر ، نسبت به گل کاری و 

زیباسازی سطح شهر اقدام خواهد شد.

خبر

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

مدیرعامل شرکت توزیع برق منطقه ای جنوب استان کرمان گفت: ۱۵۷ پروژه برق 
رسانی با اعتبار ۱۱۰ میلیارد تومان در حوزه فعالیت این شرکت در جنوب کرمان به 

مناسبت هفته دولت افتتاح شد.
عبدالوحید مهدوی نیا افزود: ۲۹ روستا با ۴۱۲ خانوار در شهرستان های تحت پوشش 
شرکت توزیع برق جنوب کرمان با سرمایه گذاری بالغ بر ۲8۲ میلیارد ریال برق رسانی 
شدند. او بیان کرد: توسعه و احداث شبکه های توزیع به منظور برق رسانی به بیش از 
هشت هزار و ۶۰۰ متقاضی فاقد برق با حجم ۱۵۹ دستگاه پست توزیع و با ظرفیت 
۲۲ هزار کیلوولت آمپر و ۲۶۴ کیلومتر خط فشار متوسط و ضعیف و همچنین برق دار 
رسانی به ۶۰ حلقه چاه کشاورزی با سرمایه گذاری ۱۹۳ میلیارد ریال در ۱۶ شهرستان 

زیر مجموعه این شرکت افتتاح شد.
مدیرعامل شرکت توزیع برق منطقه ای جنوب کرمان ادامه داد: همچنین اصلاح و 
بهینه سازی شبکه های توزیع به منظور رفع افت ولتاژ در ۶۵ نقطه و قابلیت اطمینان 
شبکه های توزیع با تبدیل ۱۲۴ کیلومتر شبکه فشار ضعیف مسی به کابل خودنگه دار 
نیز با سرمایه گذاری ۳۱۰ میلیارد ریال به بهره برداری رسید. او ادامه داد: با سرمایه گذاری 

بیش از ۳۲۰ میلیارد در راستای توسعه هوشمندسازی شبکه ۲۴ هزار و ۵8۰ دستگاه 
کنتور هوشمند و رویت پذیر برای ۱۷ هزار و ۹۹ اشتراک  تعویض و نصب شد.

موحدی نیا بیان کرد: همچنین در هفته دولت عملیات اجرایی تعداد ۲۴۲ پروژه 
کلنگ زنی بااعتبار ۱۷۰ میلیارد تومان در حوزه شرکت توزیع جنوب برق کرمان کلنگ 
زنی و آغاز شد. او گفت: طرح برق رسانی به ۲۱ روستای فاقد برق با ۲۱۶ خانوار در 
شهرستان های تحت پوشش شرکت توزیع برق جنوب کرمان با اعتباری بالغ بر ۲۱۵ 

میلیارد ریال آغاز شده است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان، تصریح کرد: پروژه های توسعه 
و احداث شبکه های توزیع برای برق رسانی به ۱۱ هزار و ۴۰۰ متقاضی فاقد برق با حجم 
۴۰۰ دستگاه پست توزیع با ظرفیت ۵۲ هزار کیلوولت آمپر و ۲۰۰ کیلومتر شبکه فشار 
ضعیف و فشار متوسط و همچنین اصلاح و بهینه سازی شبکه های توزیع به منظور رفع 
افت ولتاژ و قابلیت اطمینان شبکه های توزیع با تبدیل ۲۰۰ کیلومتر شبکه فشار ضعیف 

مسی به کابل خودنگه دار، با بیش از ۶۹۰ میلیارد ریال نیز کلنگ زنی شد.
او افزود: همچنین در راستای هوشمندسازی شبکه و کنترل پذیر کردن آن، طرح نصب 
تعداد 8۷ هزار و ۶۱۰ کنتور هوشمند با اعتباری بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال طی هفته 

دولت آغاز شد.

شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر به منظور سومین حضور در جایزه تندیس 
بلورین تعالی سازمانی طی دو روز اقدام به برگزاری دوره تشریح مدل تعالی در 

محل شرکت را نموده است.
 در همین راستا به ۳۵ نفر از پرسنل منتخب سازمان آموزش های لازم در قالب 

کارگروه های تیمی ارائه گردید.
قابل ذکر است جایزه تعالی سازمانی، توسط سازمان مدیریت صنعتی هر ساله 
برگزار میشود که هدف آن ارزیابی و اندازه گیری عملکرد سازمان هاست. مدل 
تعالی به سازمان ها کمک می کند تا با مقایسه وضعیت موجود و مطلوب خود، 
سپس با بررسی علل وقوع این تفاوتها راه حل های بهبود وضع موجود را پیدا و 

اجرا نموده تا سطح ملی اثر بخش باشد.
شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر سال گذشته جایزه چهار ستاره سازمان 

مدیریت صنعتی را دریافت نموده است.

برگزاری دوره آموزشی “تشریح مدل تعالی” 1۵7 پروژه برق رسانی در جنوب کرمان به بهره برداری رسید
در شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر

عکس نوشت

میراث فرهنگی،  اداره کل  صنایع دستی  معاون 
گردشگری و صنایع دستی استان کرمان از ثبت ۵ 
شهر این استان در فهرست شهرهای ملی صنایع دستی 
خبر داد و گفت:»خوشبختانه در طول یکسال گذشته 
توانستیم شهر کرمان را به عنوان شهر ملی صنایع دستی، 
شهربابک را به عنوان شهر ملی فیروزه، راین را به عنوان 
شهر ملی چاقوسازی، قلعه گنج را به عنوان شهرملی 
حصیربافی و راور را به عنوان شهر ملی قالی ثبت کنیم.« 
معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان کرمان به ساخت ۳۰ نمونه انگشتر 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی اشاره کرد و افزود: »از 
این تعداد سه نمونه آن برگزیده شد که در نمایشگاه 
بین المللی گردشگری تهران سال گذشته نیز رونمایی 
شد.« او بیان کرد: »از تولید محتوا برای ۱۵ رشته 
شاخص صنایع دستی در طول یکسال گذشته خبر 
داد و گفت: »این مهم به منظور معرفی و شناساندن 
این تعداد رشته صنایع دستی بوده که در قابلیت نشر در 
فضای مجازی را نیز دارد.« او ادامه داد: »در یک طول 
یکسال گذشته ۴8 اثر صنایع دستی کرمان مهر اصالت 
ملی مرغوبیت دریافت کرد که این موضوع نشاندهنده 
اصالت صنایع دستی این خطه از کشور است.« معاون 
صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان کرمان بیان کرد: »نکوداشت 
پیشکسوتان صنایع دستی را نیز برپا کردیم و از زحمات 

و تلاش های آنها تقدیر به عمل آوردیم.«

فرد هتاک به مقدسات اسلامی شناسایی، دستگیر 
و با صدور کیفر خواست جهت محاکمه به شعب 

کیفری شهرستان زرند اعزام شد.
ابوالفضل فرح بخش رییس دادگستری شهرستان 
زرند گفت: شخص هتاک پس از مشاجره لفظی با 
عوامل سلف سرویس کارخانه فولاد زرند، اقدام به 
توهین به مقدسات اسلامی داشته است، پس از 
گزارش مرجع انتظامی و بررسی مراتب، با صدور 
دستور قضایی مورد رصد ضابطان قضایی قرار گرفت 

و پس از شناسایی و احضار، دستگیر شد.
او افزود:در خصوص این فرد پرونده قضایی تشکیل و با 
صدور کیفر خواست جهت محاکمه به شعب کیفری 
شهرستان زرند معرفی شد و قطعا برخورد دستگاه 

قضایی با چنین جرایمی عبرت آموز خواهد بود.
یعقوبی سرپرست دادسرای عمومی و انقلاب زرند 
هم گفت:دادستانی با هرگونه توهین به مقدسات با 
قاطعیت و جدیت برخورد قانونی لازم خواهد داشت.

نماینده مدعی العموم بیان کرد: توهین به مقدسات 
موجب جریحه دار شدن افکار عمومی می شود و 
مدعی العموم وظیفه صیانت از حقوق عامه و مقابله 

و برخورد جدی با جرایم دارای جنبه عمومی دارد.
زرند  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  سرپرست 
گفت:فعالین مذهبی و فرهنگی اصحاب رسانه و 
عموم مردم از انجام هر گونه پیش داوری خودداری و 
هر گونه اظهارنظر را موکل به اثبات موضوع در دادگاه 

و قطعیت حکم متهم در دادگستری کنند.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
کرمان با اشاره نرخ رشد اقتصادی ۷ ۷. درصدی 
برای سال جاری گفت: ۴.۲ درصد از این 
هدف گذاری از محل بهره وری درنظر گرفته 

شده است.
 جعفر رودری در نشست شورای اداری استان 
کرمان افزود: بهره وری در حوزه نظام اداری، 
هوشمندسازی، ارتقا میز خدمت، اصلاح فرایند 
انجام کار و ساماندهی استعلامات بین دستگاه ها 

صورت می گیرد.
او با بیان اینکه ۲۵۷۲ خدمت دارای شناسه  در 

استان داریم افزود: ۴8 درصد خدمات استان 
به صورت الکترونیک و نیمه الکترونیک است.

رودری اضافه کرد: ۲۶ درصد خدمات معادل 
۶۶۰ خدمت در سال ۱۴۰۰ کاملا الکترونیک 
است و برای سال جاری برای ارائه 8۵8 خدمت 

هدف گذاری شده است.
او در خصوص هماهنگی های بین دستگاهی 

برای ایجاد بهره وری گفت:
تفاهم نامه ای بین ۳۱ دستگاه منعقد شده و 
زیرساخت اصلی این کار بانک های اطلاعاتی 

هستند.

شهردار کرمان گفت: قصد نداریم مشکلات شهر را بپوشانیم؛ بلکه درتلاشیم 
با سرعت و به شکل مطلوب، مشکلات را حل کنیم.

 سعید شعرباف، در برنامۀ تلویزیونی »صبح بخیر کرمان« با تبریک هفته 
دولت، بر همکاری شهروندان برای حل مشکلات شهر تأکید کرد و افزود: از 
مردم می خواهیم کمک کنند تا یک شهر زیباتر، متمدن تر، توسعه یافته تر و 

متناسب با نام سردار دل ها بسازیم.
هزینه نگهداری شهر کرمان بسيار بالاست

شعرباف، با بیان اینکه هزینه نگهداری شهر کرمان به دلایل مختلف، بسیار 
بالاست، گفت: شهر کرمان مشکلات زیرساختی زیادی داشته و دارد.

شهردار کرمان افزود: هزینه نگهداری امور ساده شهر مانند تنظیف، فضای 
سبز و خدمات آتش نشانی، در هر شبانه روز، نزدیک به سه میلیارد تومان 
است که در مجموع، به نسبت مساحت و محدودۀ شهر کرمان، هزینۀ بسیار 

زیادی است.
طی دوسال آینده معابر مناطق محروم شهر آسفالت می شود

شعرباف، با بیان اینکه در مسایل زیرساختی شهر کرمان مانند آسفالت، بسیار 
عقب هستیم، گفت: برای بهسازی وضعیت معابر اصلی شهر، نزدیک به سه 

میلیون مترمربع آسفالت نیاز داریم.
او افزود: با این حال و با وجود مشکلاتی مثل تهیه قیر، که باید به صورت نقد 
و از بورس خریداری کنیم، توانسته ایم در ۱۰ ماه گذشته، حدود ۴8۰ هزار 
مترمربع از معابر را آسفالت کنیم که تقریباً معادل دو برابر سال پیش از آن 
است. شهردار کرمان ادامه داد: البته با یک هدف گذاری جدی این میزان را 
در سال جاری به 8۰۰ هزار مترمربع خواهیم رساند و طی دوسال آینده تمام 

معابر اصلی مناطق محروم را آسفالت خواهیم کرد.
شعرباف بیان کرد: گام اصلی نهضت آسفالت معابر، شروع شده و پنج تیم 
به صورت موازی در چهار ماه طلایی امسال در نقاط مختلف شهر، آسفالت 

معابر را در دستور کار دارند.
او افزود: قصد داریم در چهار ماه پیشِ رو و تا شروع بارش ها، دو برابر مساحت 

۱۰ ماه گذشته، معابر را آسفالت کنیم.
شعرباف ادامه داد: همزمان با اجرای آسفالت، یک سری خدمات دیگر 
مانند جدول گذاری، ساخت پارک های محله ای، ایجاد فضای سبز و اجرای 

پیاده راه سازی، به عنوان گام اول ارائه خواهد شد.
احيای 50 درصدی ناوگان فرسوده حمل ونقل عمومی شهر

شهردار کرمان، ترافیک را یکی از مشکلات جدی شهر دانست و با بیان اینکه 
این معضل به ویژه در بافت مرکزی شهر بیشتر دیده می شود، گفت: تمرکز را 

به سمت حمل ونقل عمومی برده ایم.
شعرباف افزود: در این راستا ۲۵ دستگاه اتوبوس به ارزش تقریبی ۱۲۰ 
میلیارد تومان، خریداری شده و ۲۵ دستگاه دیگر هم در حال نوسازی است 
که درنهایت باعث می شود ۵۰ درصد ناوگان فرسوده حمل ونقل عمومی 

کرمان، احیا شود.
شهردار کرمان تأکید کرد: راه اصلی بهبود ترافیک در کرمان، ساماندهی 

وضعیت حمل و نقل عمومی است؛ نه لزوما ساخت تقاطع غیرهم سطح.

مترسک

مترسـک سـازه ای اسـت معمـولاً به شـکل یک 
انسـان بـا لباس هایـی کهنه که بـرای ترسـاندن 
پرندگان در مزارع کشـاورزی توسـط کشـاورزان 
و با اسـتفاده از ابتدایـی ترین لـوازم بومی و محلی 
سـاخته می شـود تا از هجـوم پرندگان و آسـيب 

آنهـا به محصـول کشـاورزی جلوگيری شـود.
 نصب مترسک ها در شـاليزارها یکی از نشانه های 
به بار نشسـتن شـالی ها اسـت و در شـاليزارهای 
شهرسـتان مرزی آسـتارا در شـمال غربی استان 
گيلان مـی تـوان مترسـک هایی را بـا لباس های 
متنـوع و رنگی کـه در کنار هم ایسـتاده انـد را در 

کنار جاده هـا مشـاهده کرد.

در طول یکسال گذشته انجام شد:
ثبت 5 شهر استان کرمان 
در فهرست شهرهای ملی 

صنایع دستی

فرد هتاک به مقدسات در زرند دستگير شد

رئيس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان خبر داد

تلاش برای رشد اقتصادی 4.2 درصد از محل بهره وری

شهردار کرمان بیان کرد:
آسفالت معابر مناطق محروم شهر در دوسال آینده

خبر

رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی و نماینده مردم زاهدان با تاکید بر این سخنان 
عنوان می کند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با کمترین 
اختیار توانسته بیشترین افتخارآفرینی را داشته باشد به 
ویژه این که حضور شخص دکتر نیکزاد به عنوان رئیس 
این بنیاد در بازدید از مناطق محروم روستایی همواره 

عملیاتی بوده است نه تبلیغاتی.
 حسینعلی شهریاری می گوید بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی در آغاز انقلاب با دستور و اراده حضرت امام)ره( 
شکل گرفت و از همان ابتدا حضرت امام، نماینده ای به 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی منصوب کردند تا نظارت ویژه 
وجود داشته باشد و بر اساس آنچه که دستور داده شده در 
راستای خانه دار شدن محرومان و کمک به مستضعفین 

حرکت کنند.
به گفته او تنها در این صورت می توان برای محرومان 
سرپناهی را ایجاد کرد تا آرامش خاطر داشته باشند و یک 

زندگی شرافتمندانه را در پیش گیرند.
نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 
خوشبختانه در این دوره مجلس، ارتباط با بنیاد مسکن 
افزایش پیدا کرد و بنده به عنوان نماینده مردم زاهدان 
در طول دوره کاری خود شاهد اقدامات بسیاری از سوی 
بنیاد مسکن در استان محروم سیستان و بلوچستان 

بوده ام. 
او ادامه داد: این اقدامات شامل افرادی که تحت پوشش 
کمیته امداد امام خمینی)ره( یا تحت پوشش بهزیستی 
هستند می شود همچنین افرادی که در روستاها به عنوان 
محروم شناسایی شده اند نیز از خدمات بنیاد مسکن 

بهره مند می شوند. 
رییس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی اظهارداشت: نکته قابل توجه این که در جلسات 

شورای اداری استان نیزهمواره یکی از افرادی که حضور 
دارد مدیرکل مسکن بنیاد انقلاب اسلامی استان ها است. 
او تاکیدکرد: بنیاد مسکن هیچ گاه وعده بی خود به مردم 
نداده است پس از سیلی که در شهرستان زاهدان اتفاق 
افتاد تقریباً حاشیه شهر زاهدان دچار آسیب های جدی 
شد که پس از درخواست ما به عنوان نماینده زاهدان، 
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شخصاً در مناطق 
سیل زده حضور یافت و با بازدید از این مناطق به طور 
کامل در جریان نگرانی های مردم و نمایندگان آنها قرار 

گرفت. 
به گفته او یکی از نقاط قوت رئیس بنیاد مسکن این است 
هنگامی که بازدید میدانی از منطقه ای انجام می دهند و 
در آن لحظه تصمیمی را اتخاذ می کنند این تصمیم قطعاً 

در زمان بسیار کوتاهی عملیاتی می شود. 
نماینده مردم زاهدان در مجلس توضیح داد: این مجموعه 
به ویژه با اجرای طرح هادی روستایی که یکی از بزرگترین 
اقدامات این بنیاد است و خانه سازی هایی که در روستاها 

انجام داده توانسته بار زیادی را از دوش دولت بردارد.

او اضافه کرد: استان سیستان و بلوچستان یکی از 
استان هایی است که تعداد قابل توجهی از برادران اهل 
سنت ما دراین منطقه زندگی می کنند. این عزیزان با 
برخی از مشکلات شرعی در خصوص دریافت تسهیلات 
مقاوم سازی مسکن مواجه بودند که خوشبختانه رئیس 
بنیاد مسکن با برگزاری جلسه مشترک با بزرگان اهل 
سنت در استان پس از رفع نگرانی ها در این خصوص، 
پروژه مقاوم سازی مسکن در این مناطق را کلید زد و 

اکنون این پروژه در حال انجام است.
شهریاری گفت:بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با دستور 
حضرت امام)ره( و با هدف محرومیت زدایی، از آغاز انقلاب 
اسلامی شروع به کار کرد و خوشبختانه توانسته است با 
وجود عدم وابستگی به بودجه دولت، نه تنها گام های 
بنیادینی در مناطق محروم به ویژه در مقاوم سازی 
خانه های روستایی، توسعه مسکن در این مناطق و اجرای 
طرح هادی روستایی داشته است بلکه دولت همواره در 
شرایط حساس همانند وقوع حوادث غیرمترقبه از این 

بنیاد کمک خواسته است

بنياد مسکن انقلاب اسلامی؛ مجموعه ای با کمترین اختيار و بيشترین افتخار

رئیس دادگستری استان کرمان:
تذکر لسانی باید در جامعه ترویج شود

رییس کل دادگستری استان کرمان گفت : درحمایت 
قضایی از مطالبه گران قانونمند باید مرز های بین مطالبه 

گری با شایعه پراکنی تفکیک شود.
حجت الاسلام و المسلمین ابراهیم حمیدی در دیدار با 
مجمع رهروان امر به معروف و نهی از منکر استان کرمان  
گفت: دستگاه قضایی حمایت از آمران به معروف و ناهیان 
از منکر و مطالبه گران واقعی را وظیفه خود می داند، اما با 
هرگونه سوء استفاده از این فضا و ظرفیت با جدیت برخورد 

خواهد کرد.
او افزود: افراد حاضر در تشکل ها مطالبه گری و امر به 
معروف باید با انگیزه خدایی و الهی ورود نمایند، زیرا 
در برخی موارد مشاهده شده که افراد تحت عناوین 
مطالبه گری، سلیقه و نفع شخصی خود را به عنوان مطالبه 

عمومی مطرح می کنند.
او با اشاره به این مطلب که یکی از وظایف حاکمیت دینی 
در جامعه، نشر امر به معروف و نهی از منکر است، بیان 
کرد: اجرای این فریضتین نیاز به تشکیلات، سازماندهی و 

آموزش آمران به معروف و ناهیان از منکر دارد.
رئیس شورای قضایی استان کرمان با اشاره به اینکه رهبر 
معظم انقلاب اسلامی بر اجرای فریضه امر به معروف و نهی 
از منکر تاکید ویژه ای دارند، افزود: به منظور اجرای این 
فریضتین باید تذکر لسانی در جامعه ترویج و نهادینه شود.

حجت الاسلام و المسلمین حمیدی با اشاره به این مطلب 
که برخی افراد با سوء استفاده از عناوین مطالبه گری امر به 
معروف و نهی از منکر به اصل بنای مطالبه گری و معروف 
ضربه می زنند، تصریح کرد: مطالبه گری موضوع جدید 
مطرح شده در کشور است و باید ابعاد آن شناسایی و بر این 
مبنا قانون گذاری شود تا افراد بتوانند در یک چارچوب 
مشخص و منطبق با قانون و مقررات به فعالیت در این 

حوزه بپردازند.
حمیدی گفت: باید به تفاوت های بین مطالبه گری با شایعه 
پراکنی، توهین به افراد و تشویش اذهان عمومی توجه 
داشت و همچنین فضای مجازی نیز باید مدیریت شود تا 
افرادی به بهانه مطالبه گری و امر به معروف از این فضا برای 

رسیدن به اهداف خود سوء استفاده نکنند.
رییس کل دادگستری استان کرمان گفت: همواره تاکید 
داریم که راهکار های قضایی و برخوردی اولین اقدام نیست 
و افراد در مرحله اول باید آموزش دیده و راهنمایی شوند 
و در صورت تکرار اقدامات غیرقانونی خود، مورد برخورد 

قانونی قرار گیرند.

شهردار جيرفت: اولویت شهرداری توجه 
به مناطق و محلات کمتر توسعه یافته است


